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 با پیشنهاد 
فدراسیون جهانی

 پایان هافبک سابق چلسی 
در استقلال

 واکنش دختر پرتابگر چکش 
بعد از رکوردشکنی

 آشتی حسینی و رضاییان 
با برگزاری یک نشست به موقع

یادبود فاجعه تلخ ساختمان 
پلاسکو در گفت وگو با حاج ملک

تش نشانی کمک کرد   آ
تا داور بهتری باشم

 دعوت از الناز رکابی به 
المپیک جوانان ۲۰۲۶

کاکوتا با آبی ها 
خداحافظی می کند

عرب رستمی: مزد تلاش 
و صبرم را گرفتم

نظری: مسئولیت بزرگان 
تیم سنگین است
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 وعده جدید مدیران: قبل از بازی با ذوب آهن
سرمربی معرفی می شود

 سرگیجـــه 
در پرسپولیس!
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با وجود تذکر کمیته اخلاق، همچنان خبری از نظارت نیست

 مانور دلال های غیرمجاز 
جلوی چشم فدراسیون

نمایندگان ایران همچنان فرصت تغییر لیست آسیایی را دارند

 1۰ بهمن آخرین فرصت 
قرمز و آبی برای لیگ نخبگان

از شایعه استعفای عضو 
هیأت مدیره تا ابقای درویش

خبری از تغییر 
در پرسپولیس 

نیست!

نوبت رسیدگی فرا رسید

چهارشنبه جلسه 
استیناف پرونده 

بیرانوند

تومان     10000 قیمت:      7749 شماره  هشتم    و  بیست  سال     1446 رجب   19   1403 بهمن   1 دوشنبه   

سلام دوباره به شناسنامه فوتبال ایرانسلام دوباره به شناسنامه فوتبال ایران

موسیمانه و استقلال حق اشتباه ندارندموسیمانه و استقلال حق اشتباه ندارند

بازگشت به خانهبازگشت به خانه
استقلال-شمس آذر

15:30

امروز اولین تجربه من در ورزشگاه آزادی است
موسیمانه: من تشخیص می دهم موسیمانه: من تشخیص می دهم 

بازیکنان چند روز استراحت کنندبازیکنان چند روز استراحت کنند

مجموعه ای از بازیکنان  بااستعداد دارم
 رحمتی:  با کمک جوان ها  رحمتی:  با کمک جوان ها 
در لیگ برتر می مانیمدر لیگ برتر می مانیم
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چه تضمینی برای حفظ ورزشگاه آزادی وجود دارد؟
ورزشـــگاه آزادی بعـــد از ماه ها تلاش به صورت نصـــف و نیمه آماده 
برگـــزاری مســـابقات لیگ برتر شـــده اســـت. اگرچه بخـــش دیگر 
ورزشـــگاه در حـــال ترمیـــم اســـت و بهره بـــرداری از قســـمت های 
در دســـت تعمیـــر نیز ماه هـــا زمان می بـــرد اما ورزشـــگاه آزادی آن 
قدر عظیم اســـت کـــه می توان بـــا نیمـــی ازظرفیت هـــای موجود 
نیـــز بازی های لیـــگ برتـــر را در آن برگـــزار کرد تا لااقل اســـتقلال 
و پرســـپولیس مجبور نباشـــند در ورزشـــگاه شـــهدای شهر قدس 

به میـــدان بروند.
آنچه ســـبب شـــد در این هفـــت ماه اخیـــر دو تیم بـــزرگ پایتخت 
نتوانند از ورزشگاه بزرگ آزادی اســـتفاده کنند، مدیریت نامناسب 
در ترمیـــم تدریجـــی نقاط آســـیب دیده اســـت وگرنـــه چنانچه در 
تعطیلی هایی که تا شـــروع لیگ جدید در ســـال های گذشته ایجاد 
می شد، مسئولان مربوطه اقداماتی را در راستای بازسازی ورزشگاه 
انجـــام می دادند، هیـــچ گاه این حجم از خرابی ها بـــه بار نمی آمد.
در کنـــار ایـــن مســـأله مهـــم، مدیریـــت نامناســـب در اختصاص 
صندلـــی بـــه تماشـــاگران نیز مزیـــد برعلت شـــده تا بارها شـــاهد 
تخریب محل نشســـتن تماشاگران باشـــیم. گرچه چنین رفتاری 
بـــا مســـائل فرهنگـــی و اخلاقی نیـــز ارتبـــاط مســـتقیم دارد اما در 
سال های گذشـــته هیچ گاه اقدامی در راستای حفظ صندلی های 
ورزشـــگاه کـــه بـــا بودجـــه بیت المـــال ســـاخته می شـــود نشـــد و 
ســـوء مدیریت ســـبب گردید برخی افـــراد ســـودجو از فرصت های 
پدیـــده آمـــده بـــه بدترین شـــکل بهـــره گرفتـــه و بـــدون اینکه در 
مقابـــل اقـــدام خـــود پاســـخگو باشـــند، صندلی های ورزشـــگاه را 

تخریـــب کنند.
یکـــی از اصلی تریـــن راه هـــا بـــرای جلوگیـــری از چنیـــن رفتـــاری 
اختصاص شـــماره صندلی به کد ملی اســـت و درحالی که سال ها 
است به متولیان برگزاری مســـابقات لیگ برتر تذکر داده می شود 
که ســـاز و کار فروش بلیت را تغییر دهند اما هیچ گوش شـــنوایی 

نیســـت و روال فروش بلیت تغییری با گذشـــته نکرده اســـت.
این وضعیت بیم تخریب دوباره از ســـوی تماشاگرنماها را افزایش 
می دهـــد و در حالـــی کـــه هزینـــه قابـــل توجهـــی برای بازســـازی 
ورزشـــگاه آزادی شـــده، همچنان این تهدید بزرگ وجـــود دارد که 
برخی تماشـــاگران در مواقعی که نســـبت به اتفاقات درون میدان 
معترضند، اقدام به شکســـتن صندلی ها کـــرده و هیچ کس را نیز 

جلودار خـــود نبینند.
در چنین شـــرایطی که ورزشگاه آزادی سر و شـــکل مطلوب تری به 
خـــود گرفته و صندلی گذاری های جدید انجام شـــده، لازم اســـت 
کـــه متولیان برگـــزاری مســـابقات صندلی ها را براســـاس کد ملی 
بـــه تماشـــاگران تعلق دهنـــد تا احتمـــال تخریب محل نشســـتن 

هـــواداران تیم ها با ایـــن حربه به حداقل برســـد.
درکنـــار آن آموزش هـــای فرهنگـــی )نصـــب بنرهـــای آموزشـــی( و 
اقدامـــات بازدارنده ای همچـــون تعبیه دوربین هـــای چهره زن نیز 
می توانـــد به متولیـــان برگـــزاری کمک کند تـــا این ورزشـــگاه زیبا 
اما پیر را محافظـــت کرده و مانع از تخریب های اینچنینی شـــوند.
هـــر چند که پایتخت نیاز دارد که به مانند ورزشـــگاه آزادی دســـت 
کـــم دو مجموعـــه دیگـــر نیـــز در دل خود داشـــته باشـــد اما چون 
هیـــچ حرکت مثبتی در این راســـتا انجام نمی شـــود، بنابراین لازم 
اســـت کـــه متولیان و مســـئولان مربوطه با حساســـیت بیشـــتری 
به موضـــوع حفظ ورزشـــگاه آزادی بـــه خصوص صندلی هـــا که در 
زیبابی ظاهری آن بسیار اثربخش اســـت، بنگرند و مانع از ویرانی 

دوباره صندلی ها شـــوند.

خبر سرمقاله

جهانبخش ۹۰ دقیقه در میدان ماند
هیرنفین روی دور شکست

در یکی از حســـاس ترین مســـابقات هفته نوزدهم رقابت های 
اردیویســـه هلنـــد، تیـــم هیرنفین کـــه علیرضـــا جهانبخش را 
در ترکیـــب خود داشـــت میزبـــان آژاکس بـــالای جدولی بود. 
جهانبخـــش که پیـــش  از ایـــن با پیراهـــن تیم هـــای نایمخن 
و آلکمـــار دروازه آژاکس را بـــاز کرده بود، در روز شکســـت دو 
بر صفـــر تیمش مقابل آژاکـــس، ۹۰ دقیقـــه در ترکیب تیمش 
حاضـــر بود. جهانبخـــش در این مســـابقه بیشـــترین پیروزی 
در نبردهـــا و بیشـــترین شکســـت در نبردهـــا بیـــن بازیکنان 
حاضـــر در زمین را ثبـــت کرد تا یکـــی از فعال تریـــن بازیکنان 
تیمش لقب بگیـــرد و بازی برای او، بـــا کارت زرد در دقیقه ۸۷ 
بـــه پایان برســـد. هیرنفین کـــه در میانه هفتـــه از جام حذفی 
هلنـــد حذف شـــده بود، بـــا ۲۴ امتیـــاز در رتبه دهـــم جدول 

لیـــگ برتر هلند قـــرار دارد.

  دعوت از الناز رکابی 
به المپیک جوانان ۲۰۲۶

با پیشـــنهاد فدراســـیون جهانـــی صعود های ورزشـــی و تأیید 
رئیـــس کمیتـــه بین المللـــی المپیـــک، الناز رکابـــی به عنوان 
ورزشـــکار نمونه در بازی هـــای المپیک جوانان داکار شـــرکت 
می کنـــد. الناز رکابی ملی پوش رشـــته صخره  نـــوردی ایران به 
همراه رئیس فدراســـیون جهانی صعودهای ورزشـــی به دیدار 
توماس بـــاخ رئیس کمیتـــه بین المللی المپیـــک رفت که در 
این دیدار با پیشـــنهاد مارکو اســـکولاریس رئیس فدراســـیون 
 athlete به عنوان ورزشـــکار نمونـــه ،IOC جهانـــی و تأییـــد
role model در بازی هـــای المپیـــک جوانان داکار شـــرکت 

می کند. رکابی در برنامه ها و نشســـت های برنامه ریزی شـــده 
با جوانان شـــرکت کننده در بازی هـــای المپیک جوانان دیدار 

و گفت و گـــو خواهد کرد.

سهام پرسپولیس سرانجام به سود رسید 
باشـــگاه پرســـپولیس در سومین ســـال عرضه ســـهام خود در 
بورس، ســـرانجام به ســـودآوری رســـید. آنها از خـــرداد تا پایان 
آذر ۳۸۳میلیـــارد درآمدزایـــی عملیاتی کردنـــد و این در حالی 
اســـت که ۳۱۷ میلیارد هزینه داشـــتند تا به ایـــن ترتیب مابقی 
مبلغ جزو ســـود باشـــگاه محاســـبه شـــود. البته این عدد سود 
ناخالص باشگاه پرسپولیس اســـت و با کسر هزینه های دیگر، 
مقدار ســـود خالص این باشـــگاه بـــه حدود ۵۰ میلیـــارد تومان 
می رســـد که با تقســـیم بر تعداد ســـهامداران، ســـود ۴۶ ریالی 
را برای هر ســـهم نشـــان می دهد کـــه برای اولین بـــار در تاریخ 
باشـــگاه پرسپولیس حاصل شده اســـت. علت اصلی افزایش 
غ از قـــرارداد با چهار  درآمـــد عملیاتی باشـــگاه پرســـپولیس فار
اسپانســـر، فـــروش عبدالکریـــم حســـن اســـت کـــه درآمدی 
معـــادل ۱۰۰میلیـــارد تومان را بـــه خزانه پرســـپولیس واریز کرد 
وگرنه پرســـپولیس حالا در ضرر ۵۰میلیارد تومانی قرار داشت.
به عبارتی همچنان درآمدهای اسپانســـری پرســـپولیس کفاف 
هزینه هـــای این باشـــگاه را نمی دهد و آنها بـــرای برطرف  کردن 
ناتـــرازی، ملزم به فـــروش بازیکنان خود خواهنـــد بود یا اینکه 

باید به زیان انباشـــته خـــود اضافه کنند.

نشســـت کارشناسی فدراســـیون ورزش های 
شمشـــیربازی،  و  توان یابـــان  و  جانبـــازان 
و  آســـیایی  بازی هـــای  در  شـــرکت  جهـــت 
پاراآسیایی ۲۰۲۶ ناگویا، روز یکشنبه، ۳۰ دی 
مـــاه با حضور احمـــد دنیامالـــی، وزیر ورزش 
و جوانـــان در محـــل ایـــن وزارتخانـــه برگزار 
شـــد. احمـــد دنیامالـــی با اشـــاره بـــه حضور 
کاروان پاراآســـیایی کشـــورمان در بازی های 
پاراآســـیایی ۲۰۲۶ گفـــت: »به لحـــاظ تأمین 
منابع مالی تا آنجا که بتوانیم از ورزشـــکاران 
توان یـــاب و معلـــول حمایـــت می کنیـــم تـــا 
فدراســـیون دغدغه ای از این بابت نداشـــته 

نباشـــد. در مقابل ما نیز ایـــن انتظار را داریم 
کـــه بهره وری این ورزشـــکاران در رویدادهای 
پیش رو نیـــز ارتقا پیدا کند. مســـیر موفقیت 
کاروان ورزش ایران در بازی های پاراآســـیایی 
۲۰۲۶ ناگویا از بازی های کشـــورهای اسلامی 
ریـــاض و بازی هـــای جوانان آســـیا می گذرد. 
فدراســـیون  کـــه  داریـــم  توقـــع  بنابرایـــن 
جانبـــازان و توان یابـــان، گام اول را محکـــم 

بردارد.«
 وزیـــر ورزش و جوانـــان بـــا تأکیـــد بـــه اینکه 
تیم های ملـــی رشـــته های پارالمپیکـــی نیاز 
جـــدی بـــه جوانگرایـــی دارنـــد، ادامـــه داد: 

»نتایجـــی کـــه کاروان ورزش پاراآســـیایی و 
پارالمپیکـــی ما در بازی های اخیر به دســـت 
آورده، نشـــان می دهـــد کـــه بایـــد حتمـــاً در 
رشـــته هایی کـــه ظرفیت مـــدال آوری خوبی 
داریـــم، پوســـت اندازی کنیـــم. بـــه هر حال 
پتانســـیل ورزشکاران ما در رشـــته های شنا، 
دوومیدانـــی و وزنه بـــرداری بالا اســـت و باید 
ســـعی کنیم تا بازی هـــای پارالمپیـــک آینده 

این حرکـــت اتفـــاق بیفتد.«
بخش دوم این نشســـت کارشناسی، بررسی 
رشـــته شمشـــیربازی در ســـه اســـلحه سابر، 
اپـــه و فلـــوره مـــردان و زنـــان ایـــران جهـــت 

حضـــور در بازی های آســـیایی ناگویا و ســـایر 
رویدادهـــای پیش رو بـــود. دنیامالـــی درباره 
شمشـــیربازی گفـــت: »مهم تریـــن کاری که 
فدراســـیون شمشـــیربازی بایـــد در اولویت 
 قـــرار دهـــد، نوشـــتن یـــک برنامـــه مـــدون
 ۱۰ ســـاله تا بازی های المپیک ٢٠٣۶ است که 
انتظار دارم در یک ســـال آینـــده این برنامه با 
تشـــکیل تیمی قوی آماده شود. شمشیربازی 
نیـــاز به یـــک برنامـــه جامـــع دارد و باید یک 
کار پایه ای را شـــروع کند. شمشـــیربازی باید 
قـــرار  در فهرســـت رشـــته های پرجمعیـــت 

بگیرد.«

دنیامالی: ورزش توان یابان به جوانگرایی نیاز دارد
شمشیربازی برنامه جامع می خواهد

 در ادامـــه رقابت هـــای هفته بیســـت و یکم 
لیگ برتـــر انگلیس، منچســـتریونایتد پس 
از پیروزی روز پنجشنبه مقابل ساوتهمپتون 
میزبـــان برایتـــون در ورزشـــگاه اولدترافورد 
بود. بـــازی در همان دقیقه ۵، بـــا گل یاکوبا 
مینته بـــرای برایتون آغاز شـــد تا شـــیاطین 
ســـرخ در شـــرایط نابســـامانی بـــازی را آغاز 
کننـــد.  در ادامـــه بـــازی، شـــاگردان آموریم 
عملکـــرد بهتـــری داشـــتند و نیمـــه اول بـــا 

پنالتـــی برونو فرنانـــدز، با نتیجه تســـاوی به 
پایان رســـید اما در نیمـــه دوم، این برایتون 
بود که توانســـت بـــه خوبـــی از فرصت های 
خود اســـتفاده کند.  پس از گلزنی میتومای 
ژاپنـــی در دقیقـــه ۶۰، جورجینیـــو روتـــر در 
دقیقـــه ۷۶ روی اشـــتباه مهلک آنـــدره اونانا 
گل ســـوم را بـــه ثمر رســـاند تـــا یونایتد برای 
ســـومین ســـال متوالـــی در خانـــه مغلـــوب 
برایتـــون شـــود. بـــا ایـــن نتیجـــه، یونایتـــد 

۲۶ امتیـــازی مانـــد و در رده ســـیزدهم قـــرار 
گرفت.  اوضـــاع تاتنهام اما بهتـــر از یونایتد 
نیســـت؛ شـــاگردان آنـــژه پوســـتکوغلو در 
ادامـــه نتایـــج ضعیف خـــود، در نیمـــه اول 
تقابـــل بـــا اورتـــون بـــا ســـه گل از ایـــن تیم 
عقـــب افتادند تـــا جبـــران دو گل در دقایق 
پایانـــی، مانـــع دوازدهمین شکســـت فصل 
تاتنهـــام و اولیـــن بـــرد دیویـــد مویـــس در 
بازگشت به گودیســـون پارک نشود.  تاتنهام 

بـــا ۲۴ امتیـــاز، در جایـــگاه پانزدهـــم قـــرار 
گرفتـــه و حتی نســـبت به منچســـتریونایتد 
بحران زده، شـــرایط بدتـــری در جدول دارد. 
در دیگـــر مســـابقه روز گذشـــته، ناتینگهام 
فارســـت پدیـــده این فصـــل لیـــگ انگلیس 
توانســـت سه بر دو ســـاوتهمپتون قعرنشین 
 را شکســـت دهـــد تـــا هم امتیـــاز با آرســـنال
 ۴۴ امتیـــازی و بـــه دلیل تفاضـــل گل بهتر، 
جایـــگاه خـــود را در رده ســـوم تثبیت کند.

فصل کابوس وار تمامی ندارد
مسابقه یونایتد و تاتنهام در شکست

حمیدرضا عرب
روزنامهنگار

سعید دقیقی سرمربی خیبر خرم آباد درباره بازی امروز 
چیزی  هر  از  »قبل  می گوید:  هوادار  مقابل  تیمش 
باشند  ما  کنار  می کنم  دعوت  هواداران  و  مردم  از 
با  و  باشیم  نیم فصل دوم داشته  تازه در  تا شروعی 
حمایت طرفداران همگی حال خوشی را بعد از بازی 
داشته باشیم. قطعاً تیم هوادار در این تعطیلات سعی 
کرده خودش را تقویت کند. آنها هم به دنبال بازگشت 
به جدول هستند. این بازی یک رقابت بین تیم های 
پایین جدول است که فکر می کنم ارزش آن بیشتر از 
سه امتیاز باشد. باید تمام تمرکزمان را به کار بگیریم 
ج شویم. به هیچ وجه  از زمین خار که با سه امتیاز 
حریف را دست کم نمی گیریم. آنها بازیکنان خوبی در 
نقل وانتقالات نیم فصل جذب کرده اند. قطعاً روانخواه 
به عنوان مربی جوان و بادانش به دنبال بازگرداندن 
تیمش به جدول است. به همین دلیل بازی سختی 
در پیش خواهیم داشت و فکر می کنم اولین فینال ما 
در نیم فصل دوم همین بازی امروز خواهد بود.« او از 
فعالیت باشگاهش در نقل وانتقالات نیم فصل رضایت 
دارد: »نسبت به شرایط تیم چند بازیکن جذب کردیم. 
دنبال این بودیم که تیم را بیشتر تقویت کنیم ولی در 
بازار نقل وانتقالات نیم فصل محدودیت وجود دارد. 
همچنان در این باره پیگیر هستیم و قطعاً در یکی دو 

پست باید تیم را تقویت کنیم.«

ع سرمربی تیم فوتبال ملوان بندرانزلی درباره  مازیار زار
شرایط تیمش در آستانه بازی با گل گهر سیرجان می گوید: 
»مسابقات با یک وقفه مواجه شد که ما خیلی به آن نیاز 
داشتیم. اردوی خیلی خوبی در دبی برگزار کردیم. جا 
دارد از مجموعه باشگاه که این اردو را ترتیب دادند تشکر 
کنم. بازی امروز برای هر دو تیم شرایط سختی دارد و 
امیدوارم هر تیمی که لایق پیروزی در آن است، سه امتیاز 
را بگیرد. ما اردوی خوبی در دبی داشتیم. با این حال 
سعید کریمی را در اختیار نداریم ولی نکته این است که 
مریض زیاد داریم. اوضاع اصلاً خوب نیست و من تا به 
حال چنین شرایطی ندیده بودم. حتی از سازمان لیگ 
درخواست تعویق بازی را داشتیم. می دانم چنین اتفاقی 
رخ نمی دهد ولی واقعیت این است که به محض ورود به 
سیرجان بازیکنان زیادی از ما درگیر ویروس شدند. با 
این اوصاف نمی دانم امروز چه خواهد شد ولی اوضاع از 
ع با اشاره  این جهت اصلاً در اردوی ما خوب نیست.« زار
به جدایی تعدادی از بازیکنانش این طور می گوید: »به 
هرحال از این اتفاقات در فوتبال رقم می خورد. جا دارد از 
سجاد، حسین و سهیل خسروی تشکر کنم که در ملوان 
زحمت کشیدند و جدا شدند. در یکسری پست ها نیاز به 
ترمیم داریم و منتظریم در ۱۰ روز زمان باقیمانده این اتفاق 
بیفتد. با توجه به لیستی که مدنظرمان است باشگاه در 

حال پیگیری است تا ببینیم چه اتفاقی خواهد افتاد.«

امیـــد روانخـــواه ســـرمربی هـــوادار دربـــاره بـــازی امـــروز 
تیمـــش مقابـــل خیبـــر در خرم آبـــاد می گوید: »هـــر بازی 
شـــرایط خـــودش را دارد. بـــا بازیکنان صحبـــت کردیم و 
گفتیـــم تیم خیبـــر چه حمایتی از ســـوی هواداران شـــان 
دارند. واقعاً یکـــی از تأثیرگذارترین هـــواداران را دارند. با 
کاری کـــه در این هفته داریم احســـاس می کنم از ســـوت 
شـــروع بـــازی، بازیکنانـــم متمرکـــز هســـتند و شـــاید جو 
ورزشـــگاه کمک کند که بازی بهتری داشـــته باشـــیم. این 
حمایتی کـــه خیبر دارد را مـــا در شـــرایط میزبانی نداریم 
امـــا بـــار کمتری هـــم روی دوش مـــان اســـت و می توانیم 
عملکرد بهتری داشـــته باشـــیم.« او امید زیـــادی به بقای 
تیمش در لیگ برتر دارد: »وقتـــی صحبت از فعالیت و یار 
گرفتن می شـــود یعنی امیدی وجود داشـــته که این طوری 
فعالیـــت می کنیـــم. جایـــگاه دو تیم در جـــدول اهمیت 
بـــازی فـــردا را نشـــان می دهـــد. مـــا هـــم بـــا انگیزه های 
خـــاص خودمان بـــرای این بـــازی آمده ایم. اگـــر بازیکنان 
کیفیت شـــان در تمریـــن را در بازی نشـــان دهند خیلی از 
مشکلات مان حل می شـــود. فوتبال حواشـــی ای دارد که 
کار را بـــرای بازیکنان ســـخت می کند. ما ســـعی کردیم بار 
را از روی دوش بازیکنان برداریم و فقط تمرکزشـــان روی 
مســـائل فنی باشـــد. امیدوارم آخر بازی امـــروز موفقیت 
برای ما باشـــد. نیم فصـــل دوم به بردهـــای قابل توجهی 

نیـــاز داریم و بایـــد ۴برابـــر نیم فصل اول بـــرد بیاوریم.«

دقیقی:
به هیچ وجه هوادار را دست کم نمی گیریم

روانخواه:
جو ورزشگاه خیبر به ما کمک می کند

ع: زار
مریض زیاد داریم، بازی را جابه جا کنید
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خبر و مصاحبه

قضاوت داوران ایرانی در لیگ 
نخبگان آسیا

از قضـــاوت موعـــود  آســـیا  کنفدراســـیون فوتبـــال 
بنیادی فـــر در دیـــدار دو تیـــم اولســـان اچ دی کـــره 

جنوبـــی و شـــاندونگ تایشـــان چیـــن خبـــر داد.
بازی دو تیم اولســـان اچ دی کره جنوبی و شـــاندونگ 
تایشـــان چیـــن از هفتـــه هشـــتم رقابت هـــای لیـــگ 
نخبگان آســـیا در حالی روز چهارشنبه اول اسفندماه 
در اولســـان کره جنوبی برگزار می شـــود کـــه با اعلام 
کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا موعـــود بنیادی فـــر بـــه 
عنـــوان داور و علیرضا ایلـــدروم و فرهـــاد مروجی به 
عنـــوان کمک های وی قضـــاوت این بـــازی را برعهده 
دارنـــد. همچنیـــن امیـــر عرب براقـــی به عنـــوان داور 

چهارم در این مســـابقه حضـــور دارد.
ناظر داوری و نماینده مســـابقه از کشـــور ازبکســـتان 

انتخاب شـــده است.

ویروس عجیب در اردوی ملوان
ســـرمربی تیم ملـــوان بندرانزلی گفت: با توجه به شـــیوع 
بیماری، تعداد زیادی از بازیکنان ما متأسفانه مریض هستند.
ع ســـرمربی ملوان در نشســـت خبری قبل از این  مازیار زار
دیـــدار توضیـــح داد: به وقفه ای که در مســـابقات لیگ برتر 
خـــورد، خیلی نیاز داشـــتیم و اردوی خیلی خوبی را در دبی 

برگزار کردیم.
ع درباره محرومان و مصدومان تیمش در بازی امروز نیز  زار
گفت: سعید کریمی دفاع وسط ما محروم است اما مریض 
خیلی داریم! تا حالا چنین تجربه ای نداشتم. اوضاع اصلاً 
خوب نیســـت و ما به ســـازمان لیگ درخواســـت دادیم که 
بازی ما عقب بیفتد. با توجه به اینکه این ویروسی که آمده، 
خیلی ها را گرفتار می کند و تعداد زیادی از بازیکنان متأسفانه 
مریض شده اند، درخواست دادیم که بازی ما به تعویق بیفتد. 
می دانم این اتفاق نمی افتد چون احتمالاً چنین اجازه ای را 
ندارنـــد اما واقعیت این اســـت که خیلی زیاد مریض داریم. 
اردوی خوبـــی را در دبـــی داشـــتیم ولی به محـــض ورود به 
ســـیرجان بازیکنان زیادی مریض شدند و شرایط سخت و 

عجیب است. نمی دانم امروز چه اتفاقی بیفتد.

آخرین صحبت های مربی نوجوانان در 
خصوص شرایط تیم

 حردانی: حق مسلم ما حضور 
در سید یک بود

فریـــدون حردانی مربی تیم ملی نوجوانـــان درباره آخرین 
وضعیـــت تیم ملـــی فوتبال نوجوانان پیش از قرعه کشـــی 
جام ملت های زیر ۱۷ســـال آسیا، اظهار داشت: »تیم پس 
از مســـابقات مقدماتـــی جام ملت ها شـــکل بهتری گرفته 
و بازیکنـــان جدیدی به ما اضافه شـــده اند که می توانند در 
آینـــده به ما کمک کننـــد. نیاز به نفراتی داریـــم که در جام 
ملت ها از لحاظ فنی، تجربی و مهارتی ســـطح بالا و مطابق 
استاندارد های بین المللی باشند. اگر تیم ملی ایران در سید 
یک قرار نمی گرفت، واقعاً به فوتبال ایران ظلم می شد. شاید 
با توجه به محدودیت زمانی برای تشـــکیل تیم، در ابتدای 
حضور کادرفنی فعلی نتایج آن گونه که می خواستیم نشد، 
اما به مرور زمان با زحمات عباس چمنیان، ســـایر مربیان، 
عوامل تیم و بویژه مســـئولان فدراسیون تیم به مرور شکل 
گرفت. تیم های بزرگ و ساختارمندی مثل عراق، قطر، اردن 
و سوریه نتوانستند به مرحله نهایی جام ملت ها صعود کنند، 
اما تیم ما مقتدرانه به این مرحله رسید. این نشان می دهد 

حق مسلم نوجوانان ایران قرار گرفتن در سید یک بود.«

سوژه
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ــی  فوتبالـ ــای  مکان هـ و  ــگاه ها  ورزشـ از  ــی  برخـ
ــتقل و  ــان، هویـــت مسـ ــاط مختلـــف جهـ در نقـ
ــد که آنها را تبدیل به بخشـــی  خـــاص خود را دارنـ
ــد  ــال می کنـ ــاب تاریـــخ فوتبـ جدانشـــدنی از کتـ
ــه  ــنتی ومبلـــی در انگلیـــس گرفتـ ــگاه سـ از ورزشـ
ــال در بریتانیا تقدس  ــداران فوتبـ ــرای طرفـ ــه بـ کـ
ــگاه های بزرگی  ــگاه های باشـ ویژه ای دارد تا ورزشـ
ــژه ای برای  چـــون نیوکمـــپ و آنفیلد که معنای ویـ
ــگاه ها بخـــش  ــگاه ها دارد. ورزشـ ــواداران باشـ هـ
ــد و  ــال را تشـــکیل می دهنـ ــی از تاریـــخ فوتبـ بزرگـ
ــگاه ممکن  ــزاری فوتبال حرفه ای بدون ورزشـ برگـ

. نیست
ــور  ــگاه های فوتبال کشـ مشـــکلاتی که برای ورزشـ
ــر این  ــار دیگـ ــد، بـ ــر پیـــش آمـ ــای اخیـ طـــی ماه هـ
ــگاه ها،  ــرد که ورزشـ ــادآوری کـ ــه ما یـ ــوع را بـ موضـ
ــتند و امروز،  ــال هسـ ــابقات فوتبـ رکـــن اصلی مسـ
ــال ایران پـــس از ۲۳۷  ــگاه های فوتبـ ــاد ورزشـ نمـ
ــگاه آزادی که  ــد. ورزشـ ــد شـ ــایی خواهـ روز بازگشـ
ــگاه تاریخی امجدیه یا همان شهید  در کنار ورزشـ
ــال ایران و  ــنامه فوتبـ ــروزی، شناسـ ــیرودی امـ شـ
ــا اصلاحات  ــالا بـ ــود، حـ ــران محســـوب می شـ تهـ

ــم  ــروز دو تیـ ــترده، در جـــدال امـ ــرات گسـ و تعمیـ
ــانزدهم لیگ  ــتقلال و شـــمس آذر از هفته شـ اسـ

ــایی خواهد شـــد. ــور بازگشـ ــر فوتبال کشـ برتـ
ــگاه آزادی  ــه در ورزشـ ــابقه  رســـمی کـ آخریـــن مسـ
ــپولیس و مس  ــد، جـــدال دو تیم پرسـ ــزار شـ برگـ
ــال  ــر فوتبـ ــه ســـی ام لیـــگ برتـ ــنجان از هفتـ رفسـ
ــه قهرمانـــی  ــر بـ ــه در نهایـــت منجـ ــود کـ ــران بـ ایـ
ــوم  ــان پایتخـــت در لیگ بیســـت و سـ سرخپوشـ
ــتقلال در جـــدال با شـــمس آذر،  ــالا اسـ ــد و حـ شـ
ــد. آخریـــن  ــایی می کنـ ــگاه آزادی را بازگشـ ورزشـ
ــه  ــگاه بـ ــای پایتخـــت در ایـــن ورزشـ ــازی آبی هـ بـ
ــته برمی گردد؛  ــه بیســـت و نهم فصـــل گذشـ هفتـ
ــه ســـرخابی ها رقابـــت شـــدیدی  در روزهایـــی کـ
ــتقلال  ــتند، اسـ ــرای قهرمانی در لیگ برتر داشـ بـ
ــر رفت و در  ــاف گل گهـ ــه مصـ ــگاه آزادی بـ در ورزشـ
ــاگردان مارینوس  نهایت توانســـت با یـــک گل شـ
ــتقلال  اوزونیدیس را شکســـت دهد. تک گل اسـ
ــه 45+۲  ــه چشـــمی در دقیقـ ــدار را روزبـ در آن دیـ
ــاند. پس  ــو به ثمر رسـ ــتاوو بلانکـ روی پـــاس گوسـ
ــاه و ۲۲ روز اســـت که  ــتقلال ۷ مـ ــدار اسـ از آن دیـ
ــه  ــان نرفتـ ــه مصـــاف حریفـ ــگاه آزادی بـ  در ورزشـ

است.
و  ــرات  تعمیـ در  ــا  فیفـ ــتانداردهای  اسـ رعایـــت 
و  رختکـــن  شـــدن  ــز  مجهـ ــگاه،  ورزشـ ــازی  بازسـ
ــگاران، تعویض  ــالن کنفرانـــس و جایگاه  خبرنـ سـ
ــگاه آزادی و نزدیـــک شـــدن  ــای ورزشـ صندلی هـ
ــا، از تغییرات  ــورد تأیید فیفـ ــتانداردهای مـ ــه اسـ بـ
ــاه قبل  ــگاه آزادی نســـبت به هفت مـ مهـــم ورزشـ

محســـوب می شود که پیش از این در گزارشی 
ــه آن پرداخته بودیم. مفصـــل و اختصاصی، بـ

ــد آماده  ــکالاتی ماننـ ــان اشـ ــه همچنـ ــه کـ البتـ
نبودن میکســـدزون و جابه جا نشـــدن سالن 
ــگاه در بخش  ــه اول ورزشـ ــه طبقـ کنفرانـــس بـ
ــد در ادامه فرآیند  ــانه ای وجود دارد که بایـ رسـ
ــود. با توجه به اینکه فرآیند  تعمیرات، رفع بشـ

ــان ادامه  ــگاه همچنـ ــر ورزشـ ــازی و تعمیـ بازسـ
ــابقه استقلال و شـــمس آذر تنها  دارد، در مسـ
ــواداران دو تیـــم اختصاص  ۱۰5۰۰ بلیـــت به هـ
ــه  ــزان، ۲4۰۰ بلیـــت بـ ــه از ایـــن میـ ــد کـ می یابـ
ــوادار دو تیـــم اختصـــاص دارد و ۱۰۰۰  ــوان هـ بانـ
بلیت نیز ســـهم هواداران شـــمس آذر خواهد 
ــه رو نیز  ــگاه روبـ ــود. قیمـــت بلیت های جایـ بـ

ــواداران  ــتفاده هـ ــال حاضر برای اسـ ــه در حـ کـ
ــایی شـــده، طبق مصوبه سازمان لیگ  بازگشـ
ــان خواهد بود و باید  بیـــن ۱5۰ تا ۳۰۰ هزار تومـ
ــگاه آزادی در اولین میزبانی خود  دید آیا ورزشـ
ــابقات  که نوعـــی تمرین برای میزبانی در مسـ
ــیا محســـوب می شود، نمره  لیگ نخبگان آسـ

ــا خیر. قبولـــی کســـب می کند یـ

تزریق هیجان با میزبانی بازی های لیگ برتر در آزادی

سلام دوباره به سلام دوباره به 
شناسنامه فوتبال ایرانشناسنامه فوتبال ایران

گزارش یک

ایلیا بهزاد اول
روزنامه نگار

فدراســـیون بین المللی تاریخ و آمار فوتبال 
کـــه یکـــی از معتبرتریـــن مراجع آمـــاری در 
روزهـــای  در  می شـــود،  محســـوب  ورزش 
اخیـــر گزارش هـــای خـــود از ســـال ۲۰۲4 در 
خصوص برترین بازیکنـــان، برترین تیم ها 
و برترین هـــا در قاره های مختلف را منتشـــر 
و روز یکشـــنبه، ۱۰۰ لیـــگ برتر فوتبال جهان 

در ســـال ۲۰۲4 را معرفی کرده اســـت.
لیگ برتر فوتبال کشـــورمان در این لیست، 
رده شـــصت و هفتـــم برتریـــن لیگ هـــای 
فوتبـــال جهان را کســـب کرده و به نســـبت 

ســـال گذشـــته در این رتبه بنـــدی، یک رده 
پیشـــرفت کـــرده اســـت. در ایـــن رده بندی 
امـــا ایـــران، هفتمیـــن لیـــگ برتـــر فوتبال 
آسیا محســـوب می شـــود و لیگ های ژاپن، 
عربســـتان، کره جنوبـــی، امـــارات، چین و 
تایلنـــد در رتبه هـــای اول تا ششـــم برترین 

لیگ هـــای آســـیا قـــرار گرفتند.
کنفدراســـیون  رده بنـــدی  در  کـــه  البتـــه 
فوتبـــال آســـیا کـــه از طریـــق آن ســـهمیه 
تیم های کشـــورهای مختلف در مســـابقات 
باشـــگاهی آسیا مشـــخص می شـــود، لیگ 

برتـــر کشـــورمان شـــرایط بهتـــری دارد امـــا 
پایین تـــر بـــودن لیگ فوتبال ایـــران از لیگ 
چیـــن و تایلنـــد، می توانـــد یـــک زنگ خطر 
بزرگ بـــرای فوتبال کشـــور باشـــد. البته در 
بین لیگ هـــای معتبـــر و مطرح آســـیایی، 
لیگ هـــای قطر و اســـترالیا در این رده بندی 
پایین تـــر از ایـــران قـــرار گرفته انـــد. نکتـــه 
جالـــب اینکه در ایـــن رده بنـــدی لیگ های 
جزایـــر فارو، تانزانیـــا و کوزوو بالاتـــر از لیگ 
برتـــر ایـــران در جهان قـــرار دارنـــد که کمی 
اعتبار ایـــن رده بنـــدی را زیر ســـؤال می برد 
ایـــن  از  هیچ کـــدام  باشـــگاه های  چراکـــه 
کشـــورها، در مســـابقات اروپایـــی زیـــر نظر 
یوفـــا عملکرد خوبـــی نداشـــتند و نهایتاً در 
لیـــگ کنفرانـــس اروپـــا حضور پیـــدا کنند.
با ایـــن حال، حتـــی اگر اعتبار فدراســـیون 
بین المللـــی تاریـــخ و آمار فوتبـــال جهان را 
زیر ســـؤال ببریـــم، نمی توان منکـــر تفاوت 
آشـــکار جایـــگاه تیم ملـــی فوتبال ایـــران در 
رده بنـــدی فیفـــا و جایگاه لیـــگ برتر فوتبال 
کشـــور در ایـــن رده بنـــدی شـــد . در ایـــن 
رده بندی، لیگ های فوتبال ایتالیا، اســـپانیا 
و انگلیـــس در رده هـــای اول تـــا ســـوم قرار 
دارنـــد و فوتبـــال ایـــران، تنهـــا ۳ نماینده در 
بیـــن ۱۰ لیگ برتر فوتبال جهان دارد؛ مهدی 
طارمـــی در ایتالیـــا، اللهیـــار صیادمنش در 
بلژیک بـــه عنوان نهمین لیـــگ برتر جهان 
و علیرضـــا جهانبخـــش در هلنـــد به عنوان 
دهمیـــن لیـــگ برتـــر جهـــان. موضوعـــی 
کـــه نشـــان دهنده وضعیـــت نگران کننده 

لژیونرهـــای فوتبال ایران اســـت.

نگاهی به رده بندی فدراسیون تاریخ و آمار فوتبال

ایران هفتمین لیگ برتر آسیا
جدایی از اینتر در دست بررسی

 گزینه های پیش روی طارمی چیست؟
 با توجـــه به عملکـــرد مهدی طارمـــی در اینتر و 
همان طـــور کـــه پیش تـــر گـــزارش داده بودیم، 
احتمال جدایی ایـــن بازیکن از جمع افعی ها در 
پایان فصـــل بار دیگر مطرح شـــده و گزینه های 
زیـــادی پیش روی مهدی طارمـــی در پایان فصل 
قـــرار دارد. بـــه احتمـــال قوی، دو مهاجـــم اینتر 
یعنی مارکـــو آرناتوویچ و خواکین کـــوره آ با پایان 
قـــرارداد خود در پایان فصل، اینتر را ترک کنند و 
همین موضوع این فرصـــت را در اختیار طارمی 
قـــرار می دهـــد تا بـــا عملکرد بهتـــر در نیم فصل 
دوم، حضـــور خـــود در اینتـــر را بـــرای یک فصل 
دیگـــر تمدیـــد کند امـــا باشـــگاه اینتـــر، حالات 
مختلف بـــرای بازگردانـــدن طارمی بـــه روزهای 
خوب دوران حضـــور در پورتو را در نظر می گیرد.
 فســـخ توافقـــی قـــرارداد و فســـخ یک جانبـــه، 
موضوعی اســـت کـــه چنـــدان در فوتبـــال اروپا 
مرسوم نیست و باشـــگاه های حرفه ای، از فسخ 
قـــرارداد بـــا بازیکنـــان خـــود اجتنـــاب می کنند 
و ایـــن موضـــوع، بیشـــتر در فوتبال ایـــران رایج 
اســـت. بنابرایـــن بـــه نظر نمی رســـد کـــه از این 
حیـــث، خطری مهـــدی طارمـــی را تهدید کند. 
انتقـــال قرضـــی به دیگر تیم هـــا و فروش مهدی 
طارمـــی، می توانـــد از گزینه های اینتـــر در پایان 

فصل باشـــد .

 اینتر در فصول اخیر، ســـابقه موفقی 
در خریـــد بازیکنان آزاد و فروش این 

بازیکنان پـــس از یک یا چند فصل 
اســـتفاده از آنها دارد که اوج آن، 

جـــذب آزاد آندره اونانا و فروش 
ایـــن دروازه بـــان بـــا قیمتـــی 
مناســـب بـــه منچســـتریونایتد 

بـــود. در خصوص مهدی طارمی 
نیـــز ایـــن ســـناریو ممکن اســـت 

رقـــم بخـــورد؛ بویـــژه در صورتی که 
باشـــگاه های حوزه خلیج فـــارس از 

جمله شـــباب الاهلی امـــارات، برای خرید 
طارمـــی به طور رســـمی اقـــدام کنند.

 حضـــور در باشـــگاه های دیگـــر ایتالیایـــی 
بـــا  دوبـــاره  همـــکاری  و  میـــلان  ماننـــد 

کونسیســـائو نیـــز می توانـــد از گزینه هـــای 
طارمـــی در صـــورت جدایـــی از اینتـــر باشـــد. 

حتـــی یکـــی از رســـانه های ایتالیایـــی، هفتـــه 
گذشـــته احتمال حضور این بازیکـــن ایرانی در 

تیـــم رم را هـــم مطرح کـــرده بود. به هـــر حال، 
عملکـــرد طارمـــی در پورتو و ســـال های اخیر در 

حـــدی بـــوده که حتی بـــا عملکـــرد ضعیف در 
اینتـــر، مشـــتری های خوبی بـــرای او در 

بازار فوتبال اروپا وجود داشـــته باشد.

نمایندگان ایران همچنان فرصت تغییر لیست 
آسیایی دارند

10 بهمن آخرین فرصت قرمز و آبی برای 
لیگ نخبگان

لیـــگ نخبـــگان آســـیا یکـــی از مهم ترین و برجســـته ترین 
رقابت های فوتبال قاره کهن به شمار می رود که نمایندگان 
ایرانی در آن ســـال ها تلاش کرده اند تا خود را به عنوان یکی 
از قدرت هـــای برتر فوتبال آســـیا معرفی کنند. اما امســـال، 
نمایندگان ایران عملکرد چنـــدان خوبی در لیگ نخبگان 
نداشته اند و برای افزایش شانس صعود خود به دور بعد، به 

دنبال تقویت ترکیب خود در نیم فصل هستند.
فصـــل نقل و انتقالات نیم فصل جاری لیگ برتر ایران از روز 
شنبه ۱5 دی ماه ۱4۰۳ آغاز شده و به نظر می رسید که دو تیم 
بزرگ پایتخت، یعنی پرسپولیس و استقلال در این فرصت 
باید اقدامـــات جدی تری برای تقویـــت ترکیب خود انجام 
دهند اما تا این لحظه، به جز جذب کوجو توسط استقلال، 
پرســـپولیس عملاً خرید قابل توجهی نداشته است. با این 
حال، به نظر می رسد که تا کنون خریدهای آنان در حد انتظار 

نبوده و نیاز به تغییرات بیشتری احساس می شود.
طبق قوانیـــن کنفدراســـیون فوتبال آســـیا )AFC(، تیم ها 
می تواننـــد تا پنـــج روز پیش از هفتمین بـــازی خود در لیگ 
نخبگان، لیست بازیکنان را تا سقف پنج تغییر به روز کنند. 
این مهلت برای تیم پرســـپولیس تا ۱۱ بهمـــن ادامه خواهد 
داشت. بنابراین، پرسپولیس این فرصت را دارد که بازیکنان 
جدیـــدی که تا تاریخ ۳۰ دی جذب می کند، به لیســـت خود 
اضافه کند. این مسأله فرصتی طلایی برای سرخ پوشان به 
شـــمار می رود تا با ترکیبی تقویت شده تر به مصاف حریفان 
قدرتمند خود بروند.  به نظر می رســـد کـــه عدم خریدهای 
چشمگیر در این فرصت بحرانی می تواند عواقب جدی برای 
این تیم ها داشـــته باشد و آینده آنها را در این رقابت ها تحت 
تأثیر قرار دهد. در شـــرایطی که در آســـتانه پایان این مهلت 
قرار داریم، امید است که سرمربیان و مدیریت دو تیم بزرگ 
ایـــران به اهمیت این اقـــدام پی برده و با برنامه ریزی و اتخاذ 
تصمیمات صحیح، شـــانس خود را برای درخشش در لیگ 
نخبگان آسیا افزایش دهند. به ویژه آنکه فوتبال ایران در سطح 
بین المللی انتظارهای بالایی دارد و هواداران این دو تیم نیز به 
دنبال ارائه بهترین عملکرد از سوی نمایندگان خود هستند.

 چندی پیـــش، کمیته اخلاق فدراســـیون فوتبال 
ایران بـــا ارســـال نامـــه ای محرمانه به باشـــگاه ها، 
اعلام کرد کـــه انتقال بازیکنان بایـــد تنها از طریق 
ایجنت های رســـمی انجام شـــود. ایـــن تصمیم، در 
شـــرایطی اتخاذ شـــد که شـــرایط موجـــود در بازار 
نقـــل و انتقالات فوتبال کشـــور نشـــان می دهد که 
بســـیاری از ســـتاره های خارجی لیـــگ و همچنین 
مربیـــان حرفـــه ای از ایجنت هایـــی اســـتفاده 
می کنند که در فهرســـت مجاز فدراســـیون فوتبال 
قـــرار ندارند. ایـــن وضعیت، نگرانی هـــای جدی را 
درباره ســـلامت و شـــفافیت فرایند نقل و انتقالات 

در فوتبـــال کشـــور به وجود آورده اســـت.
 به عنـــوان نمونه، اخیراً یکی از باشـــگاه های بزرگ 

لیـــگ برتری اقدام بـــه خرید یک بازیکن آســـیایی 
کـــرد، در حالـــی کـــه مدیربرنامـــه وی بـــه وضـــوح 
بدون مـــدرک و مجوز لازم از فدراســـیون فوتبال و 
در حضور خبرنگاران وارد باشـــگاه شـــد تـــا قرارداد 
بازیکـــن خودش را ثبـــت کند و بســـیار پرقدرت به 
کار خـــود ادامه دهد. ایـــن ایجنت، عـــلاوه بر ارائه 
ایـــن بازیکـــن، در گذشـــته به این تیم ســـه بازیکن 
دیگـــر نیـــز معرفی کرده اســـت و اخیراً یکـــی از آنها 
قـــراردادش را تمدیـــد کـــرده اســـت. ایـــن مثـــال، 
نشـــان دهنده ایـــن واقعیـــت اســـت کـــه نـــه تنها 
ایـــن یک نفـــر، بلکه بســـیاری از فوتبالیســـت ها با 
ایجنت هایی کار می کنند کـــه مجوز لازم را ندارند. 
یـــا به طور مثال در حالی که باشـــگاه پرســـپولیس 

بـــه دنبال اســـتخدام مربـــی خارجی بوده اســـت، 
یـــک گزینه ترک تبار از ســـوی فردی به این باشـــگاه 
پیشـــنهاد شـــده که نه تنهـــا در ایران نیســـت بلکه 
فاقـــد مجـــوز فعالیت در فدراســـیون فوتبـــال نیز 

. شد می با
 کمیتـــه اخـــلاق بـــه خوبـــی متوجه اســـت که چه 
کســـانی به راحتی وارد باشـــگاه ها می شـــوند، پول 
را بـــه راحتی دریافت می کنند و مدیران باشـــگاه به 
دلیل فشـــار هواداران و نیـــاز فوری به نتیجه گیری، 
چـــاره ای جـــز تعامل با ایـــن افراد ندارند. پرســـش 
مهمـــی کـــه در اینجـــا مطرح می شـــود این اســـت 
که چـــرا فدراســـیون فوتبال با قاطعیت بیشـــتری 
بـــا ایـــن افـــراد برخـــورد نمی کنـــد؟ آیـــا بی تفاوتی 

موجـــود در این زمینه به موضوعاتـــی اعم از منافع 
مالـــی، فشـــارهای اجتماعی و یا حتـــی عدم وجود 

زیرســـاخت های قانونی کافـــی برمی گردد؟
 ضرورت نظارت و شـــفافیت در هـــر زمینه ای بویژه 
در ورزش کـــه یـــک عرصـــه اجتماعـــی و عمومـــی 
محســـوب می شـــود، از اهمیت ویـــژه ای برخوردار 
اســـت. قوانیـــن و ضوابـــط باید به طـــور صحیح و 
جدی پیاده ســـازی شوند تا از هرگونه سوءاستفاده 
جلوگیـــری شـــود. این نه تنهـــا می تواند به رشـــد و 
پیشـــرفت فوتبال کشـــور کمک کند، بلکه اعتماد 

عمومـــی را نیز تقویـــت خواهد کرد.
 نقـــش ایجنت هـــا در فوتبـــال بســـیار مهـــم و 
تعیین کننـــده اســـت و هیچ کـــس نمی تواند منکر 

آن شـــود اما چنانچه این وظیفه به درســـتی انجام 
نشـــود، می توانـــد به بروز مشـــکلات جـــدی منجر 
گـــردد. بنابراین لازم اســـت تا فدراســـیون فوتبال 
ایران نســـبت به بررســـی و نظارت بر فعالیت های 
ایجنت هـــا تمام ســـعی خـــود را بـــه کار گیـــرد و در 
صـــورت مواجهـــه با تخلفـــات، با قاطعیـــت اقدام 

. کند
 تحقـــق یـــک فوتبـــال ســـالم و موفـــق، مســـتلزم 
همـــکاری تمامـــی ذینفعـــان از جمله باشـــگاه ها، 
ایجنت ها و فدراسیون هاســـت. بنابراین اطمینان 
از رعایـــت قوانیـــن و همچنیـــن ایجـــاد فضایـــی 
رقابتی و شـــفاف باید در اولویـــت تمامی اقدامات 

قـــرار گیرد.

با وجود تذکر جدی کمیته اخلاق، همچنان خبری از نظارت نیست
مانور دلال های غیرمجاز جلوی چشم فدراسیون

در آخریـــن فهرســـت اعـــلام شـــده از ســـوی 
حســـین عبدی بـــرای تیم ملی جوانـــان که قرار 
اســـت خود را برای مســـابقات جـــام ملت های 
آســـیا در چین آمـــاده کننـــد، نـــکات جالبی به 
چشـــم می خـــورد؛ از حضـــور دو بازیکـــن لژیونر 
گرفته تـــا نقش مؤثـــر تیم های حاضـــر در لیگ 
برتـــر و بازیکنـــان با ســـابقه بـــازی در لیـــگ برتر 
بزرگســـالان. در ایـــن میـــان، دو باشـــگاه فولاد 
خوزســـتان بـــا ۶ نماینـــده و پرســـپولیس بـــا 5 

نماینده، بیشـــترین ســـهم را از لیست حسین 
عبدی بـــرای تیـــم ملـــی جوانـــان ایـــران دارند 
کـــه نشـــان از وضعیـــت مناســـب آکادمـــی این 
باشـــگاه ها و ســـرمایه گذاری روی تیم هـــای پایه 
دارد. عرفـــان درویـــش عالـــی، یوســـف مزرعه، 
ابوالفضل موردی، علی حســـنی، ابوالفضل زاده 
عطـــار و محمد عســـکری، شـــش بازیکـــن تیم 
فولاد خوزســـتان هســـتند کـــه با درخشـــش در 
ترکیـــب بزرگســـالان و جوانان ایـــن تیم، موفق 

شـــدند پیراهن تیم ملی جوانـــان را بر تن کنند 
و این موضوع، نتیجه ســـرمایه گذاری مناســـب 
باشـــگاه فـــولاد خوزســـتان روی فوتبـــال پایـــه و 
پـــرورش بازیکنـــان جـــوان حاضـــر در فوتبـــال 

خوزســـتان است.
ایـــن موضـــوع کـــه فوتبـــال خوزســـتان معدن 
استعدادهای درخشـــان جوان در فوتبال کشور 
اســـت، بارها اثبـــات شـــده و نیازی بـــه توضیح 
مجدد نـــدارد. لیگ هـــای فوتبـــال منطقه ای در 

این استان، همواره شاهد درخشش چهره های 
ویـــژه و مســـتعد جـــوان در کشـــور بوده انـــد که 
توانســـته اند حضـــور در بالاترین ســـطح فوتبال 
کشـــور را هـــم تجربـــه کننـــد. اگـــر نگاهـــی بـــه 
وضعیت مســـابقات لیگ های پایه در خوزستان 
و جنوب کشـــور داشته باشید، متوجه اهمیت و 
تب داغ فوتبال در این منطقه از کشـــور حتی در 
پایین ترین ســـطوح می شـــوید که تنـــور فوتبال 

در جنوب کشـــور را داغ نگـــه می دارد.

خوزستان همچنان معدن استعدادهای درخشان است
رکوردشکنی فولاد در تیم جوانان



خبر

 جدول امتیازآوران 
در قرق لژیونرهای ایران

امیـــن اســـماعیل نژاد و میـــاد عبادی پـــور دو لژیونر 
ایرانی در پاس لیگای لهســـتان جدول امتیازآورترین 

بازیکنـــان را قرق کردند. 
امیـــن اســـماعیل نژاد، قطـــر پاســـور تیم ملـــی ایران 
و تیـــم اســـکرا لهســـتان بـــا، ۳۵۹امتیـــاز از ۲۰بـــازی 
او  امتیـــازآور پاس لیگاســـت.  بازیکـــن  چهارمیـــن 
۳۳امتیـــاز از دفـــاع، ۲۱ امتیـــاز بـــا ســـرویس و بقیه 

امتیازاتـــش را بـــا حملـــه ثبـــت کرده اســـت. 
میـــاد عبادی پـــور، کاپیتان تیـــم ملی والیبـــال ایران 
و نورویـــد چســـتخووا هـــم، ۳۴۶ امتیـــاز از ۲۰ بـــازی 
نفر پنجـــم امتیازآوران اســـت که ۲۷امتیـــاز از دفاع، 
۲۴امتیـــاز در ســـرویس و بقیه امتیازاتـــش را از حمله 

گرفته اســـت. 
مبین نصری ســـومین والیبالیســـت ایرانـــی در پاس 

لیگا در لیســـت حضـــور ندارد. 

 بازگشت مرتضی  علی اف
 به کشتی داغستان

ماخـــاچ مرتضی علـــی اف دارنـــده مدال هـــای طای 
جهـــان ۲۰۰۵ و ۲۰۰۷ رســـماً کار خـــود را بـــه عنـــوان 
ســـرمربی کشـــتی آزاد داغســـتان روســـیه آغـــاز کرد. 
ماخاچ مرتضی علی اف تنها کشـــتی گیر تاریخ اســـت 
که موفق شـــده دو مرتبه بوایسار ســـایتی اف اسطوره 
کشـــتی جهان را شکســـت بدهد. او مدال های طای 
جهـــان در ســـال های ۲۰۰۵ و ۲۰۰۷ را در کارنامـــه خود 
دارد، مدتی در تیم ملی کشـــتی آزاد روســـیه به عنوان 
مربـــی در کنـــار جامبـــولات تدیف ســـرمربی ســـابق 
روســـیه در المپیـــک توکیـــو و مســـابقات جهانی نروژ 
حضـــور داشـــت. ماخـــاچ مرتضی علـــی اف رســـماً کار 
خود را به عنوان ســـرمربی تیم کشـــتی آزاد داغستان 
روســـیه آغـــاز کـــرد و قـــرار اســـت بـــه همـــراه ماولت 
باتیـــروف دارنده ۲مدال طـــای المپیک و یک طای 
جهـــان، کشـــتی داغســـتان به عنـــوان مهـــد کشـــتی 

روســـیه و جهان را هدایـــت کنند.
 

امتیاز ویژه به ۴ بانوی اسکواش باز
بانـــوان راه یافتـــه به تیـــم ملی عاوه بـــر دریافت حق 
عضویت برای شـــرکت در مســـابقات انجمن حرفه ای 
اســـکواش بازان جهان از ســـوی فدراســـیون، به یک 
اردوی برون مـــرزی نیـــز اعزام می شـــوند. مســـابقات 
انتخابی تیـــم ملی اســـکواش بانوان بـــا حضور ۸نفر 
برتر رنکینگ کشـــوری و ۲اسکواش باز کمتر از ۱۹سال 
طـــی دو روز برگـــزار شـــد و در پایـــان ایـــن رقابت هـــا 
فرشـــته اقتداری، پارمین نکوپایـــان، فاطمه فاحتی 
و نرگـــس ســـلطانی موفـــق شـــدند بـــه تیم ملـــی راه 
پیـــدا کننـــد و حـــق عضویـــت آنها بـــرای شـــرکت در 
مســـابقات انجمن حرفـــه ای اســـکواش بازان جهان 
که چیزی حدود ۵۰۰پوند اســـت از ســـوی فدراسیون 
اســـکواش به فدراســـیون جهانی پرداخت می شـــود. 
بجـــز ایـــن امتیاز ویـــژه، ایـــن ۴ملی پـــوش در صورت 
اعزام بـــه مســـابقات آســـیایی و بین المللی بخشـــی 
از کمک هزینـــه ســـفر خـــود را از فدراســـیون دریافت 
خواهنـــد کـــرد. فدراســـیون در تاش اســـت که برای 
المپیـــک لس آنجلـــس ســـهمیه حضـــور در بازی ها را 

در بخش بانـــوان به دســـت بیاورد.
 

مسابقات تنیس روی میز تونس
حذف دوباره فرجی

ایـــران در دومیـــن دور  نابغـــه تنیـــس روی میـــز 
مســـابقات بین المللی تونس شکســـت خـــورد و به 
مدال نرسید. بنیامین فرجی در مرحله یک هشتم 
نهایـــی دومیـــن دور مســـابقات بین المللی تنیس 
روی میز تونس شکســـت خورد و از دور مســـابقات 
کنـــار رفـــت. فرجـــی در رده ســـنی زیر ۱۹ســـال در 
رقابـــت بـــا ناتـــان لام از فرانســـه بـــا نتیجه ســـه بر 
یک شکســـت خـــورد و از صعود بـــه دور یک چهارم 
نهایـــی بازماند. فرجی در دور نخســـت مســـابقات 
تونس قهرمان رده ســـنی زیر ۱۷ســـال قهرمان شد 
اما مانند دور دوم، در رده ســـنی زیر ۱۹سال حذف 
شـــد. فراز شـــکیبا بـــا نتیجه ســـه بر یـــک نماینده 
انگلیـــس را شکســـت داد و بـــه مرحلـــه یک چهارم 

نهایـــی رده ســـنی زیر ۱۵ســـال راه یافت.
 

دعوت ۲۱ نفر به تیم ملی روئینگ
ســـومین اردوی تیم ملـــی روئینگ با هـــدف حضور 
موفـــق در مســـابقات قهرمانـــی آســـیا و بازی هـــای 
آســـیایی ناگویـــا، بـــا حضـــور ۲۱قایقـــران در ارومیه 
بـــا هـــدف حضـــور موفـــق در  برگـــزار می شـــود. 
مســـابقات قهرمانی آســـیا۲۰۲۵ و بازی های آسیایی 
ناگویا ژاپن، ۲۱قایقران بانوان در رده ســـنی جوانان، 
زیر ۲۳ســـال و بزرگســـالان به اردو دعوت شـــدند. 
ایـــن اردو، ۳ تا ۲۴بهمن در ســـد شـــهرچای ارومیه 
برگـــزار می شـــود. در رده ســـنی جوانـــان ریحانـــه 
نجف پـــور، دیـــان عزیـــزی و پرنیـــان محمـــدی از 
آذربایجـــان غربی، آوینا بخشـــایی، ملینـــا خالقی، 
آمیتیـــس دلاوری و ســـها فخـــری از تهـــران، مهنـــا 
حیـــدری از زنجـــان و هنگامـــه کامیـــاب از گیـــان 
نفرات دعوت شـــده به این مرحله از اردو هســـتند. 
در رده ســـنی زیـــر ۲۳ســـال، مهنا حاج حســـینی و 
ســـاقی ملکی از تهـــران و ملیکا ســـلطانی از زنجان 
ورزشـــکاران دعـــوت شـــده هســـتند. در رده ســـنی 
بزرگســـالان، فاطمـــه مجلـــل از آذربایجـــان غربی، 
پرنیـــان ایمانی، مهســـا جاور، تینـــا محمدی و زینب 
نوروزی از زنجـــان، هانیه خورســـند و نازنین مایی 
از گیـــان و کیمیا زارعی از همـــدان، به اردو دعوت 

شـــده اند.
 

ریز و درشت مجمع فوق العاده والیبال در روز برفی
از تکمیل هیأت رئیسه تا نه به داورزنی

بیش از 80درصد بودجه فدراسیون ها پرداخت شده

 اسبقیان: سرپرست فدراسیون ها 
تغییرات انجام ندهند مجمـــع عمومـــی فوق العـــاده دیـــروز 

فدراســـیون والیبـــال در روز برفـــی 
بـــدون حاشـــیه نمانـــد. در  تهـــران 
حالـــی کـــه اعضـــای مجمـــع عمومی 
فدراســـیون والیبال ســـاعت۱۰ صبح 
فارســـی  اســـتاد  ســـالن  در  دیـــروز 
مجموعـــه انقـــاب تهـــران دور هـــم 
جمـــع شـــده بودنـــد تا هـــم بـــا رأی 
اعتمـــاد هیـــأت رئیســـه فدراســـیون 
را کامـــل کننـــد و هـــم برنامه هـــای 
بـــه  ا  ر ن  ســـیو ا ر فد ه  ینـــد آ ل  ســـا
تصویب برســـانند. یعنی بـــا خواندن 
اســـتعفانامه وحیـــد مـــرادی توســـط 
میـــاد تقوی بـــه علی اصغر مونســـان 
برای جانشـــینی او رأی دادند، آن هم 
با بـــا ۶۴ رای. مریم  دبـــاغ با ۶۰رأی به 
جای فریبـــا محمدیـــان روی صندلی 
نایب رئیـــس زنان نشســـت. مصطفی 
کارخانـــه و فریبا صادقی بـــه ترتیب با 
۶۳ و۶۲ رأی دو خبره ورزشـــی شدند، 
حمیـــد بادامی نجات و محمد رحیمی 
هم بـــا ۵۲ و۵۷ رأی نماینده هیأت ها 

و باشـــگاه ها شـــناخته شـــدند.
و  بـــود  آرام  چیـــز  همـــه  اینجـــا  تـــا 
معمولـــی، تـــا اینکه ســـیدمیاد تقوی 
رئیس فدراسیون، پیشـــنهاد ریاست 
افتخـــاری محمدرضـــا داورزنی رئیس 
سابق فدراســـیون در مجمع را مطرح 
کـــرد، امـــا وقتـــی دســـت هیچ کـــدام 
بـــرای موافقـــت  از اعضـــای مجمـــع 
بـــالا نرفت، از دســـتور جلســـه خارج 
شـــد. همین مســـأله کمـــی مجمع را 
حاشـــیه دار کـــرد و شـــائبه هماهنگی 
بـــرای مخالفت بـــا ریاســـت افتخاری 
داورزنـــی را پیـــش آورد، امـــا تقوی این 
قضیه را رد می کند: »با شروع مجمع، 
این پیشـــنهاد را خودم دادم. تاکنون 
هیـــچ موضوعـــی مطرح نشـــده بود و 
بعد از پخش ســـرود ملی مطرح شد. 
بحثی بین من و اســـبقیان مطرح شد 
و من خودم پیشـــنهاد دادم. دوستان 
ح کرد  قبلش گفتند نمی شـــود مطـــر
چـــون بایـــد طبـــق آیین نامـــه مطرح 
شـــود و باید اول مصوب شود. مجمع 

به هـــر دلیلی صـــاح ندید. مـــا برای 
آقای داورزنـــی رأی نگرفتیم که او رأی 
نیـــاورده باشـــد. پرســـیدیم آیا کســـی 
با ایـــن موضـــوع موافق اســـت که در 
ایـــن جلســـه بـــه دســـتور کار اضافـــه 
شـــود یـــا خیـــر کـــه دوســـتان صاح 

ندیدنـــد امـــروز اضافه شـــود، ممکن 
اســـت در جلســـه بعدی اضافه شود. 
این نیســـت کـــه بگوییم بـــه داورزنی 
نـــه گفتـــه شـــده. داورزنی اســـتاد من 
اســـت و خدمـــات زیـــادی در والیبال 

داشـــته است.«

معاون وزیـــر ورزش به انتقـــادات درباره تغییراتی که سرپرســـت فدراســـیون ها 
انجام می دهند واکنش نشـــان داد. شـــروین اســـبقیان، معاون توســـعه ورزش 
حرفـــه ای و قهرمانـــی وزارت ورزش و جوانان در حاشـــیه برگزاری مجمع عمومی 
فوق العـــاده فدراســـیون والیبـــال ابتدا بـــه رأی منفی اعضای مجمع به ریاســـت 
افتخـــاری داورزنی اشـــاره کرد: »ایـــن موضوع، قبـــل از اینکـــه در مجمع مطرح 
شـــود، باید در دستور جلســـه قید می شـــد. این رأی گیری به خاطر اضافه شدن 
به دســـتور جلســـه بـــود و باید دوبـــاره رأی گیری می شـــد. همه اعضـــای مجمع 
می دانند که داورزنی زحمات زیادی برای والیبال کشـــیده و از مدیران باســـابقه و 
موفق ورزش هســـتند.« در ادامه هم درباره بودجه مصوب برخی فدراســـیون ها 
کـــه کفاف مخارج آنهـــا را نمی دهد، گفـــت: »بیش از 80درصـــد بودجه عمومی 
برخی فدراســـیون ها پرداخت شـــده اما بودجه اختصاصی که قـــرار بود با کمک 
مجلـــس و از محـــل اعتبار خودمان پرداخت شـــود، موانعی وجود داشـــت که با 
پیگیری آقایان دنیامالی و هاشـــمی درحال برطرف شدن است.« معاون توسعه 
ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش در مورد اینکه چرا سرپرســـت فدراسیون 
بدنســـازی در این فدراســـیون، تغییرات گســـترده ای انجام داده، گفت: »توصیه 
و تأکید ما به سرپرســـتان این اســـت کـــه حتی الامکان تغییـــرات انجام ندهند و 
روال عادی فدراســـیون را رعایت کنند تا انتخابات انجام شـــود. سرپرســـتان در 
مـــواردی اعام کرده اند کـــه دبیران و نایب رئیســـان با آنها همـــکاری نمی کنند؛ 
ایـــن در حالی اســـت کـــه سرپرســـت باید کارهـــا را پیش ببـــرد تا در رونـــد کارها 

اختال ایجاد نشـــود.«

لقمان رضایی مربی سازنده کشتی درگذشت

در سوگ مرد خوش خنده
روز گذشته خبری روی ســـایت فدراسیون 
کشـــتی منتشـــر شـــد که همه عاقه مندان 
به کشـــتی را شـــوکه کـــرد. لقمـــان رضایی 
مربـــی ســـازنده کشـــتی فرنگـــی کـــه اهل 
شـــهر ایذه بود، بـــه دلیل ســـقوط از ارتفاع 
جان خود را از دســـت داد و جامعه کشـــتی 
را عـــزادار کـــرد. لقمـــان رضایـــی از مربیان 
ســـازنده و قدیمی اســـتان خوزســـتان بوده 
کـــه قهرمانـــان زیـــادی را بـــه کشـــتی ایران 
تحویـــل داد. همیـــن الان پویـــا دادمـــرز و 
ایمـــان محمـــدی کـــه در اردوی تیـــم ملی 

مربـــی  ایـــن  شـــاگردان  دارنـــد،  حضـــور 
دوست داشـــتنی بودنـــد.

عاوه بر ایـــن چهره هایی همچـــون رامین 
طاهری، عارف محمدی، حســـین اسدی و 
مهـــرداد مردانی از شـــاگردان لقمان بودند 
کـــه بـــه موفقیت هـــای زیـــادی در عرصـــه 
بین المللی رســـیدند. او در سال های اخیر 
بارهـــا در کنار محمـــد بنا به عنـــوان مربی 
تیـــم ملـــی فعالیت کـــرد امـــا رســـم روزگار 
چنیـــن اســـت کـــه در بی خبری بـــه یکباره 
آدم هـــا می روند و فقط نامـــی و خاطره ای از 

آنها باقـــی می ماند. آنها کـــه لقمان رضایی 
را می شناســـند خیلـــی خـــوب می داننـــد 
کـــه وقتـــی در اردوهـــای تیـــم ملـــی حضور 
داشـــت فقط بـــا شـــوخی و خنـــده روزها را 

می گذرانـــد.
هـــر چند که در همـــان روزها هم حســـابی 
بـــه او تاختنـــد و بـــا وجودی کـــه کارنامـــه 
درخشـــانی در عرصه مربیگری داشـــت اما 
خیلی ها چشـــم دیدن او در اردوی تیم ملی 
را نداشتند. احتمالاً بخش زیادی از همین 
جماعت حالا هم به ســـوگ او نشســـته اند 

که این هم رســـم همیـــن روزگار اســـت اما 
هرگـــز نمی تـــوان فراموش کرد کـــه در نبود 
ایـــن مرد دوست داشـــتنی چـــه حرف ها که 
زده نشـــد. لقمـــان رضایـــی زندگـــی خود را 
وقـــف کشـــتی کرد و بـــا وجودی کـــه اوضاع 
مالی نســـبتاً خوبـــی هم داشـــت اما خیلی 
تهمـــت شـــنید ولـــی بـــا وجـــود تهمت هـــا 
هیـــچ وقـــت از کار کـــردن خســـته نشـــد. 
ایران ورزشـــی این ضایعه تلخ را به خانواده 
لقمـــان رضایـــی و جامعه کشـــتی تســـلیت 

. ید می گو

دوشنبه  1 بهمن 1403  شماره 7749

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

3 منهای فوتبال

بحران بلاتکلیفی در وزنه برداری ادامه دارد

سرگردان یک سرمربی

نـــواب نصیرشـــال ســـرمربی تیـــم 
ملـــی وزنه بـــرداری بعد از مســـابقات 
قهرمانـــی جهـــان تیـــم را بـــه حـــال 
خـــود رها کـــرد و رفت. کســـی که در 
دو ســـال حضـــورش در وزنه بـــرداری 
روزهای پرفرازونشـــیب زیادی را دید 
و بعـــد از نتایـــج نه چنـــدان خـــوب 
در جهانـــی بحرین از ســـمتش کنار 
رفت تا ســـجاد انوشـــیروانی به دنبال 
گزینه های جدید برای ســـرمربیگری 
تیـــم ملـــی بـــرود. حـــالا نزدیـــک به 
دو هفتـــه اســـت کـــه رســـماً از نواب 
خبری نیســـت امـــا جانشـــین او هم 
ایـــن در  اســـت.  مشـــخص نشـــده 
حالی اســـت کـــه وزنه بـــرداری ایران 
اردیبهشـــت مـــاه ســـال بعـــد باید در 
مســـابقات قهرمانـــی آســـیا در چین 
حضور داشـــته باشـــد و ایـــن فرصت 
چهارماهـــه بـــرای ســـرمربی جدیـــد 
زمان زیادی نیســـت. در چشـــم بهم 
زدنی این روزها می گذرد و مشـــخص 
نیســـت کـــه تکلیـــف ســـرمربی چه 

زمانی روشـــن می شـــود.

البتـــه ایـــن فرصـــت چهارماهـــه بـــه 
شرطی اســـت که همین امروز و فردا 
سرمربی انتخاب شود وگرنه فرصت 
آماده ســـازی  بـــرای  واقعـــاً  110روزه 
یـــک تیـــم خیلـــی کـــم اســـت. آن 
هـــم در رشـــته ای کـــه دوران  گـــذار 
خـــود را ســـپری می کنـــد و به دنبـــال 
جوانگرایـــی و ســـاخت یـــک نســـل 
جدید اســـت امـــا هنوز فدراســـیون 
به دنبال بالا و پاییـــن کردن گزینه ها 
اســـت هر چند که گزینـــه زیادی هم 
ندارد. از روز اولـــی که بحث انتخاب 
ســـرمربی بـــه راه افتاد نـــام پنج نفر 
ح شـــد اما همـــه می دانســـتند  مطر
کـــه رقابـــت بیـــن دو نفر اســـت و در 
نهایـــت هـــم همیـــن دو نفـــر گزینه 
شـــدند؛ بهـــداد ســـلیمی و حســـین 
توکلی که باید یـــک نفر از بین این دو 
نفر ســـرمربی تیم ملـــی وزنه برداری 
شـــود اما واقعاً در رشـــته مـــدال آوری 
چـــون وزنه برداری چـــرا بایـــد گزینه 
بـــرای ســـرمربیگری تیم ملـــی تا این 
انـــدازه کـــم باشـــد؟ چرا باید دســـت 
فدراســـیون و کمیته فنی باز نباشـــد 
که بخواهد بهتریـــن را انتخاب کند؟ 
در ســـال های گذشـــته قهرمانـــان 

زیـــادی آمدنـــد و رفتند.
از خـــود ســـجاد انوشـــیروانی گرفته 
حســـین   ، ی قـــر با ش  و ر کـــو تـــا 
 ، ه ا برخـــو حســـین  محمد  ، توکلـــی

بهداد سلیمی 
و حسین 

توکلی که باید 
یک نفر از 

بین این دو 
نفر سرمربی 

تیم ملی 
وزنه برداری 

شود اما واقعاً 
در رشته 

مدال آوری 
چون 

وزنه برداری 
چرا باید 

گزینه برای 
سرمربیگری 

تیم ملی تا 
این اندازه کم 

باشد؟ 

گزارش یک

محسن وظیفه
روزنامه  نگار

زهرا عرب رســـتمی چـــراغ رکوردشـــکنی 
در انتخابـــی اول تیـــم ملـــی دوومیدانی 
را روشـــن کرد. طبـــق برنامـــه پرتابگران 
بـــه جـــای  چکـــش و پرنده هـــای نیـــزه 
آفتـــاب  مجموعـــه  در  شـــنبه  بوشـــهر، 
انقاب تهـــران با هم رقابـــت کردند، زیر 
بـــارش برف و بـــاران. زهرا عرب رســـتمی 
پرتابگـــر چکش زیر برف و مقابل چشـــم 
احســـان حدادی، پریســـا بهزادی رئیس 
و نایب رئیس فدراســـیون، تیمور غیاثی، 
هادی ســـپهرزاد و اعضـــای هیأت اجرایی 
رکـــورد ملـــی پرتاب چکـــش زنـــان ایران 
را شکســـت. آن هـــم بـــا پرتـــاب ۶۰ متر و 
۹۵ســـانتیمتر. دختر پرتابگـــر چکش که 
مدتی با مصدومیت کمر و دیســـکش سر 
می کرد، خوشحال اســـت با رکوردشکنی 

برگشـــته: »من بعـــداز مصدومیتم خیلی 
تاش کردم و خوشـــحالم با رکوردشکنی 
زیر برف، مزد صبـــر، تاش و گریه هایم را 
گرفتـــم. در حالی که بعـــد از مصدومیتم 
بعضـــی پزشـــکان اجـــازه تمریـــن و حتی 
حضور در لیگ را به مـــن ندادند، اما من 
کم کم صبورانه درمـــان کردم و نتیجه اش 
را هم گرفتم. درســـت اســـت من با ثبت 
رکورد ۶۰متـــر و ۵۹ســـانتیمتری، یک متر 
و ۵۳ســـانتیمتر رکـــورد خـــودم را بهتـــر 
کـــردم اما این رکـــورد آن چیـــزی نبود که 
می خواســـتم و بـــه خاطـــر بـــارش برف و 
ســـردی هوا رکوردم کمتر شـــد. حتی دو 
پرتـــاب خیلی بالا داشـــتم که خطا شـــد. 
بـــا این حـــال خوشـــحالم و خدا را شـــکر 
بعـــد از آن همه ســـختی و تاش شـــروع 

خوبی داشـــتم.«
زهرا عرب رســـتمی پرتابگـــر چکش حالا 
بیشـــتر از قبل به مدالش در مســـابقات 
بین المللـــی ســـال آینده امیدوار اســـت: 

»من همه تاش و تمرکـــزم را برای مدال 
قهرمانـــی آســـیا و بازی هـــای کشـــورهای 
اسامی و بازی های آســـیایی ۲۰۲۶ ناگویا 
گذاشـــته ام. شـــک نکنید مدالـــم در این 
بازی هـــا دور از ذهن نیســـت، به شـــرط 
اینکـــه تمرینات حرفـــه ای ام ادامـــه پیدا 

کند، مـــدال غیرممکن نیســـت.«
پرتابگر چکـــش امیدوار اســـت در فصل 
مســـابقات رکوردهای بالاتـــری ثبت کند: 
»در قهرمانی آســـیای دوره قبل رکوردهای 
۶۸، ۶۵ و۶۳متر اول تا ســـوم شدند. من 
با اینکه می توانســـتم رکـــوردی در همین 
حـــدود ثبـــت کنم اما شـــرایط مناســـبی 
نداشـــتم و نشـــد. حالا بـــا رکـــورد۶۰ متر 
و ۹۵ ســـانتیمتری در ایـــن فصـــل ثبـــت 
کرده ام شـــک نکنید در فصل مســـابقات 
هـــم می توانم پرتـــاب خوبی بـــرای مدال 

داشـــته باشم.«
او بـــه گفتـــه خـــودش بعـــد از مســـابقه، 
تمریناتـــش را ادامـــه می دهـــد، حتی در 

روزهـــای خلوت کمـــپ تیم ملـــی: »من 
رکوردگیـــری کردم و قرار اســـت بچه ها ۲ 
و۴ بهمن ماه در بوشـــهر مســـابقه بدهند 
و تـــا شـــروع اردوی چهـــارم متمرکـــز در 
مجموعه آفتـــاب انقاب، مـــن تمریناتم 
را بـــا برنامـــه مربـــی ام ادامـــه می دهـــم، 
چرا که بـــا تعویق تمرین، تا شـــروع اردو، 
رکوردهـــا افـــت می کنـــد. بنابرایـــن مـــن 
برای ماندن روی شـــرایط بهتـــر تمریناتم 

را انجـــام می دهم.«
بـــا  بـــه گفتـــه عرب رســـتمی او این بـــار 
خـــودش رقابت نکـــرده: » در رکوردگیری 
پرتـــاب چکش ما ســـه نفر بودیـــم؛ من، 
نـــوروزی و یـــک پرتابگر ارومیـــه ای جوان 
که رکورد ۴۷متر داشـــت، نوروزی ۵۹متر 
انداخت و من هم ۶۰متر و ۵۹سانتیمتر. 
قبـــاً چنیـــن شـــرایطی نبـــود و رکـــوردم 
۶-۵متـــر با رقبایـــم اختاف داشـــت، اما 
با تـــاش نوروزی حالا حـــس رقابت زنده 

شـــده و این خوشـــحال کننده اســـت.«

 واکنش دختر پرتابگر چکش بعد از رکوردشکنی

عرب رستمی: مزد تلاش و صبرم را گرفتم

سعیدعلی حســـینی و چنـــد نفر دیگر 
هـــم در این مـــدت هدایـــت تیم های 
ملـــی در رده های مختلـــف را برعهده 
گرفتنـــد امـــا حاصـــل کار چه شـــد؟ 
ایـــن قهرمانـــان بعـــد از ایوانـــف بـــه 
ترتیـــب آمدند اما هرکـــدام به دلیلی 
از تیـــم کنار رفتند و حالا فدراســـیون 
در شـــرایطی قـــرار گرفتـــه کـــه بـــرای 
انتخاب جانشـــین نواب نصیرشـــال 
بـــه چه کنـــم چه کنـــم گرفتار شـــده 

اســـت. وزنه برداری ایـــران 20مدال در 
المپیک کســـب کرده و بعد از کشتی 
پرافتخارترین ورزش ایران در المپیک 
محســـوب می شـــود امـــا چـــرا حـــالا 
نمی توانـــد یـــک گزینه مناســـب برای 
ســـرمربیگری تیم ملی داشته باشد؟
این مشـــکل در بســـیاری از رشـــته ها 
وجـــود دارد و همیـــن الان کشـــتی 
بـــه همیـــن وضعیـــت دچار اســـت. 
وقتـــی بـــرای قهرمانـــان برنامه ریزی 

صـــورت نمی گیـــرد کـــه پلـــه بـــه پله 
کار ســـرمربیگری را تجربـــه کنند، در 
انتهـــا همین وضعیـــت پیش می آید. 
ورزشـــکارانی که بعد از اتمـــام دوران 
قهرمانی یا به دنبال ریاســـت هستند 
و یـــا اینکـــه بـــدون تجربه حضـــور در 
رده هـــای پایـــه بـــه دنبال حضـــور در 
رأس کادرفنـــی تیم ملی بزرگســـالان 
هســـتند. برخی از قهرمانـــان هم که 
به طور کلـــی از چرخـــه مربیگری دور 

می شـــوند. نتیجه می شـــود که حالا 
ســـجاد انوشـــیروانی می مانـــد و دو 
گزینه ســـرمربیگری؛ بهداد سلیمی و 
حســـین توکلی که انتخـــاب هر کدام 
هـــم دردســـرهای خـــودش را دارد. 
توکلی یک بار تجربه ناموفقی داشـــته 
و بهـــداد هـــم نایب رئیس پرحاشـــیه 
فدراســـیون بـــوده و انتخابـــش بـــه 
عنوان ســـرمربی مشـــکات را بیشتر 

می کنـــد.

مهری رنجبر
روزنامه  نگار



همه چیز برای بارسا در یک هفته تغییر کرد
 لالیگا دورتر از همیشه

 شـــیرینی پیروزی پنج گله مقابل رئـــال مادرید در فینال 
ســـوپرجام اســـپانیا و درخشـــش مقابـــل رئـــال بتیس 
در کوپـــا دل ری بـــرای هـــواداران بارســـلونا، با تســـاوی 
بی موقـــع خـــارج از خانه مقابـــل ختافه خیلـــی زود به 
تلخی تبدیل شـــد. بارسلونا برابر گربه  ســـیاه سال های 
اخیر خود، برای نخســـتین بار موفق بـــه گلزنی در خانه 
ختافـــه از ســـال ۲۰۱۹ شـــد امـــا در نهایت، پـــس از یک 
بازی درگیرانه و پرحاشـــیه که بـــا واکنش های مختلفی 
در فضای رســـانه ای اســـپانیا همراه بود، با نتیجه یک بر 
یک مقابل ختافه متوقف شـــد تا رئـــال مادرید، فرصت 
حضـــور در صدر جـــدول بـــا اختـــاف هفـــت امتیازی 
نســـبت بـــه بارســـلونا را پیـــدا کند. حـــالا آبـــی اناری ها 
در 8 بـــازی اخیـــر لالیگایی خـــود، تنها به یـــک پیروزی 
رســـیده اند و فرم ضعیف تیم فلیک در لالیگا و عملکرد 
نامناســـب مقابـــل تیم هایی که دفاع فشـــرده در عقب 
زمین را در دســـتور کار قرار می دهند، هواداران بارسلونا 
را بیـــش از هر زمـــان دیگری نگـــران کرده اســـت. تیم 
فلیک، در کســـب امتیاز به اندازه تیم های ژاوی هرناندز 
موفق نبـــوده و چند عملکرد خوب در مســـابقات بزرگ 
مانند دو ال کاســـیکو و تقابل با بایرن در لیگ قهرمانان 
اروپا، نمی تواند این حقیقت را بپوشـــاند که بارســـلونای 
ایـــن فصل، در ثبـــات عملکرد و نمایش های درخشـــان 

مقابل رقبـــای ضعیف تر ناکام بوده اســـت.
 البتـــه کـــه در نتایـــج اخیـــر بارســـلونا، نبایـــد نقـــش 
فرصت ســـوزی و بدشانســـی را هم از قلم انداخت؛ تیم 
فلیک با از دست دادن ۵۵ موقعیت بزرگ گلزنی، بیش 
از هـــر تیم دیگـــری در ایـــن فصل لالیـــگا موقعیت های 
بـــزرگ را از دســـت داده و همیـــن مســـأله باعث شـــده 
بارســـلونا برای اولین بار در ۱7 ســـال گذشـــته تنها یکی 
از 8 بـــازی اخیـــر خود در لالیگا را با پیروزی پشـــت ســـر 
گذاشته باشـــد. هواداران بارســـلونا البته به سبک بازی 
نه چندان تماشاگرپســـند ختافه، قضاوت داور مسابقه 
و نژادپرســـتی هواداران میزبان در این مسابقه معترض 
بودنـــد اما معضـــل فعلـــی این تیـــم فلیـــک، بزرگ تر از 
بدشانســـی در یک مســـابقه بـــه نظر می رســـد؛ معضلی 
که در ابتـــدای فصل، خبری از آن نبود و حالا بارســـلونا 
یک هفته پس از قهرمانی در ســـوپرجام، در آستانه قرار 

گرفتن در یـــک بحران تازه قـــرار دارد.

تیم کونسیسائو توان حمله نداشت
نمایش بی نقص بانوی پیر

هـــر چقـــدر کـــه از لحـــاظ جدولـــی دیـــدار آتالانتـــا و 
ناپولی در ســـری آ ایـــن هفته اهمیت بالایی داشـــت، 
از حیـــث تاریخـــی جـــدال دو تیـــم بـــزرگ یوونتوس 
و میـــان در ورزشـــگاه آلیانتـــس توریـــن، بزرگتریـــن 
جـــدال هفته محســـوب می شـــد. یوونتـــوس پس از 
ســـه تســـاوی و یک شکســـت در چهـــار بـــازی آخر در 
شـــرایطی پا بـــه این دیـــدار گذاشـــت که تیاگـــو موتا، 
تحت فشـــار شـــدید رســـانه ها و هواداران قرار داشت 
و از ســـوی دیگـــر، میـــان با اعتمـــاد به نفس ناشـــی 
از پیـــروزی مقابل یـــووه در اولین بازی کونسیســـائو و 
ســـه بازگشـــت در چهار مسابقه اخیر، شـــرایط خوبی 
بـــرای کســـب نتیجه در ایـــن رقابت پیدا کـــرده بود؛ با 
این حال غیبت کریســـتین پولیشـــیچ و آلوارو موراتا، 
زهـــر خط حمله میـــان را به وضوح کاهـــش داده بود 
و تیم کونسیســـائو، چـــاره ای جز ورود بـــه زمین با یک 
رویکرد واکنش گرا و تدافعی نداشـــت. رویکردی که در 
بازی های بزرگ، تفاوت آشـــکاری با ســـبک بازی پائولو 
فونسکا سرمربی سابق میان دارد و در نیمه نخست، 
جـــواب هم گرفت. در نیمـــه دوم اما بازی بی اشـــتباه 
و اصولی شـــاگردان موتا، کار روســـونری را یکسره کرد. 
گلزنـــی روی دو حملـــه ترکیبـــی و رو بـــه جلـــو در کنار 
بـــازی کم نقص و مســـلط در خـــط دفاعی، ســـرانجام 
به رونـــد ناکامی هـــای هفته های اخیر یـــووه پایان داد 
تا موتا، بخشـــی از توانایی هـــای خـــود در بولونیا را به 

نمایـــش بگذارد.
عملکرد دفاعی مناســـب یوونتوس در این بازی، موجب 
بازگشـــت بانـــوی پیر بـــه جمـــع چهار تیـــم برتر شـــد و 
هواداران، امیـــدوار به حفظ این روند و افزایش تمرکز در 
زمین برای تبدیل نشـــدن پیروزی ها به تساوی هستند. 
یوونتوس بـــرای اولین بـــار در تاریخ تقابل هـــای دو تیم 
در ســـری  آ، در چهار بازی متوالی مقابل روســـونری، گلی 
دریافـــت نکرده کـــه آماری خـــاص و ویـــژه در تقابل های 
رودرروی این دو تیم بزرگ ایتالیایی محســـوب می شود. 
در ســـمت مقابـــل، اوضـــاع خـــط حمله میـــان بدون 
حضور دو بازیکن کلیدی این تیم آشـــفته به نظر می رسد 
و تامـــی آبراهـــام در ایـــن بازی بـــه عنوان مهاجـــم ثابت 
میان نشـــان داد که تفاوت سطح کیفیت ترکیب اصلی 
و نیمکـــت میان، یکی از نقاط ضعف بـــزرگ این تیم در 

طول فصـــل خواهد بود.
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وقتـــی ۱7۰۰ هوادار بورنموث صبح شـــنبه 
خانه هایشـــان را تـــرک کردنـــد تـــا بـــازی 
مقابل نیوکاســـل را از نزدیک تماشا کنند، 
چندان به کســـب نتیجه امید نداشـــتند. 
میزبـــان ۹ بـــازی پشـــت ســـر هـــم را در 
رقابت هـــای مختلف بـــرده و در پنج بازی 
خانگـــی آخرش رقبا را شکســـت داده بود 
ضمـــن اینکه یکـــی از بهتریـــن مهاجمان 
حال حاضر اروپا، الکســـاندر ایســـاک را در 
اختیار داشـــت. تیـــم آندونـــی ایرائولا هم 
اگرچـــه نزدیـــک به دو مـــاه در لیـــگ برتر 
نباخته بود امـــا چند بازیکن اصلی خود را 
به دلیل مصدومیت در اختیار نداشـــت. 
امـــا نگرانی هـــا بی مـــورد بود، جاســـتین 
کایورت ســـتاره بـــرد درخشـــان 4 بر یک 
تیمش شـــد و مقابـــل تیمی هـــت تریک 
کـــرد کـــه پـــدرش در 37 بـــازی در فصل 
۲۰۰۵-۲۰۰4 توانســـت ۱3 گل بزند هر چند 
فقـــط یک گل در ســـنت جیمز پـــارک زد.

بازیکـــن ۲۵ ســـاله بعـــد از بـــازی گفـــت: 
»شنیدم یک نفر گفت بیشـــتر از پدرم در 
این ورزشـــگاه گل زده ام پـــس از او جلوتر 
هســـتم. وقتـــی جوان تر بودم نیوکاســـل 
را دنبـــال می کـــردم، از بخـــت بدشـــان، 
کایـــورت حـــالا برای تیـــم دیگـــری بازی 

می کنـــد.«
این برد نـــه تنها تعـــداد بازی هـــای بدون 

باخـــت بورنموث در لیگ برتـــر را دورقمی 
کرد بلکه این تیم را به رده ششـــم رســـاند 
تنهـــا با یـــک امتیـــاز اختاف نســـبت به 
نیوکاســـل رده چهارمـــی. کایـــورت که در 
بازی دو مـــاه قبـــل مقابـــل ولورهمپتون 
پنالتـــی  نقطـــه  روی  از  گل  هت تریـــک 
داشـــت، ادامه داد: »می توانیـــم رؤیاهای 
بزرگی در ســـر بپرورانیم، می توانیم خیلی 
جلو برویم، این نتیجه فوق العاده اســـت، 
ما به هـــم اعتماد داریـــم، همدیگر را باور 

داریـــم. ایـــن روحیه تیم ما اســـت.«
 

تیم ترسناک در سفرها
با وجود مشـــکل مصدومیـــت، بورنموث 
از ۲۲ بـــازی 37 امتیـــاز گرفتـــه و بهترین 
عملکـــرد تاریخ خود در ایـــن مقطع لیگ 
برتـــر را داشـــته، آنهـــا به خصـــوص خارج 
از اســـتادیوم وایتالیتـــی خـــوب نتیجـــه 
می گیرنـــد، چهـــار تا از شـــش بـــازی آخر 
خـــارج از خانه خـــود را بـــرده و در دو ماه 
اخیر در ســـفرهای خود بهترین عملکرد 
لیگ برتـــر را داشـــته اند. بورنمـــوث برای 
نخســـتین بار در تاریخـــش در هفت بازی 
پیاپـــی خارج از خانه در لیـــگ برتر دو گل 
یـــا بیشـــتر زده اســـت. آنها بـــرای دومین 
ســـال متوالی بـــا ســـه گل در اولدترافورد 
به پیروزی رســـیدند و برای نخســـتین  بار 
از دســـامبر ۲۰۲۱ بـــا ســـه گل یا بیشـــتر در 
زمین نیوکاســـل برنده شـــدند. همچنین 
کایـــورت بـــا هشـــت گل در خانـــه رقبـــا 
بهتریـــن عملکرد را بعـــد از محمد صاح 
کـــه ۱۱ گل زده، بـــه نـــام خود ثبـــت کرده 

. ست ا
نیوکاســـل تنهـــا تیـــم بزرگـــی نیســـت که 

در ایـــن فصل برابـــر بورنموث با مشـــکل 
مواجه شـــده، توت فرنگی هـــا فصل قبل 
تنهـــا دو امتیـــاز از بـــازی با تاپ ســـیکس 
گرفتنـــد امـــا در ایـــن فصـــل عـــاوه بـــر 
نیوکاسل، آرســـنال و منچسترسیتی را هم 
برده انـــد ضمن اینکـــه در زمین ناتینگهام 
فارست و چلسی مســـاوی کرده اند و برابر 
تاتنهام و منچستریونایتد برنده شده اند.

 
اثرگذاری ایرائولا

اوایـــل کار ایرائولا که تیـــم از ۹ بازی اش در 
لیگ تنها ســـه امتیاز گرفت، به خاطره ای 
دور تبدیل شـــده. بعـــد از باخت خانگی 
۲ بـــر یـــک مهـــر ســـال گذشـــته مقابـــل 
ولورهمپتـــون می خواســـتند ایـــن مربی 
را بعـــد از تنهـــا پنج مـــاه اخـــراج کنند اما 
تحول تیم شـــگفت انگیز بـــود. یک هفته 
بعد مربی اســـپانیایی نخســـتین برد خود 
را برابـــر برنلی بـــه دســـت آورد و بعد از آن 
تیمـــش از ۵۱ بازی لیـــگ 8۲ امتیاز گرفته 
کـــه در رده بندی بهترین ها هفتم اســـت، 
۱۱ تـــا بیشـــتر از منچســـتریونایتد و ۱7 تـــا 

بالاتـــر از تاتنهام.
یکـــی از ویژگی هـــای بورنموث بـــا ایرائولا 
پـــرس از بـــالا اســـت و دن بـــرن، مدافع 
نیوکاســـل بعد از باخت شنبه اعتراف کرد 
تیـــم در دام بورنموث افتاد. تیـــم ایرائولا 
۱4۱ بار در یک ســـوم دفاعی رقبا مالکیت 
توپ را به دســـت آورده که بیش از هر تیم 
دیگـــری در لیـــگ برتر اســـت. همچنین 
تـــا قبـــل از بازی هـــای شـــنبه لیـــگ برتر، 
بورنموث در میـــزان دوندگـــی بازیکنان، 
اول، در سرعت حمات، دوم و در تاش 

برای رســـیدن به گل، ســـوم بود.

رؤیاهای بزرگ بورنموث با جاستین کلایورت

پسر بالاتر از پدر
سوژه

برنامه بازی

بعـــد از مصدومیـــت تـــر اشـــتگن، 
ی  ی با وویچیک شزن بارسلونا مذاکرات
ی  داشـــت و این گلر 34ساله لهستان
ی  ی درآورد اما اینیاک را از بازنشســـتگ
ی ســـه  پنیـــا گلر اول تیم شـــد. شـــزن
مـــاه در تیـــم تمرین کرد تـــا اینکه در 
ی مقابل  نخســـتین بازی جـــام حذف
بارباسترو فرصت بازی پیدا کرد. بعد 
در نیمه نهایی سوپرجام قرار بود پنیا 
بازی کند که دیر ســـر تمریـــن آمد و 
ی در آن  فلیک جریمه اش کرد. شـــزن
بازی و دیدار بعد مقابل رئال مادرید 
در فینال درخشید قبل از آنکه اخراج 
شود. در بازی با ختافه، پنیا در ترکیب 
قرار گرفت و به نوشته رسانه ها، مربی 
ی قصـــد دارد از او در دیدارهای  آلمان
ی را در لیگ  لیگ استفاده کند و شزن
ی درون دروازه  قهرمانان و جـــام حذف

قرار دهد.

ماجرای دروازه بان

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

گزارش یک

ــرده که  ــ ــادی ک ــ ــرفت زی ــ ــی پیش ــ ــد ناپول ــ ــه می گوی ــ ــو کونت ــ آنتونی
ــین برای  ــ ــگاه باید به فکر جانش ــ ــا را ببرد اما باش ــ ــته آتالانت ــ توانس
ــن ژرمن فروخته شده  ــ ــد که به پاری س ــ ــخلیا باش ــ خویچا کواراتس
ــب سری A کار سختی  ــ ــت. پارتنوپی در آخرین بازی شنبه ش ــ اس
ــا ماتئو  ــ ــب افتاد ام ــ ــو رتگی عق ــ ــا گل ماتئ ــ ــت و ب ــ ــو داش ــ در برگام
ــش انداختند.  ــ ــای، میهمان را پی ــ ــکات مک تأمین ــ پولیتانو و اس
ــاوی  ــ ــاده ای کار را به تس ــ ــرادی فوق الع ــ ــا گل انف ــ ــولا لوکمن ب ــ آدم
ــم کونته مقابل  ــ ــر روملو لوکاکو برد 3 بر ۲ تی ــ ــاند اما ضربه س ــ کش

ــکودتو را رقم زد. ــ ــی از مدعیان اس ــ یک
ــه در کورس  ــ ــه کونت ــ ــه گفت ــ ــم ب ــ ــوز ه ــ ــی هن ــ ــا ناپول ــ آی

ــد یا خودش  ــ ــا را اذیت می کن ــ ــط تیم ه ــ قهرمانی فق
ــی ناپولی با  ــ ــرار دارد؟ مرب ــ ــن رقابت ق ــ ــاً در ای ــ واقع
ــم خودش یک  ــ ــد: »اذیت کردن ه ــ لبخند می گوی

است.« کار 
ــی مقابل یکی  ــ ــروزی فصل ناپول ــ ــتین پی ــ این نخس

ــود و انتقام  ــ ــکودتو ب ــ ــی اس ــ ــای مدع ــ از تیم ه
ــر دو ماه قبل مقابل آتالانتا  ــ باخت 3 بر صف

ــا را گرفتند. کونته  ــ ــتادیوم مارادون ــ در اس
ــرفت  ــ ــازی از پیش ــ ــل از این ب ــ ــت: »قب ــ گف
ــوش نکنید آتالانتا  ــ ــم گفته بودم، فرام ــ تی
ــه ما زد.  ــ ــه گل در خانه ب ــ ــل س ــ ــاه قب ــ دو م
ــاوت بود.  ــ ــت متف ــ ــازی از هر جه ــ ــن ب ــ ای
ــا  ــ ــتم ام ــ ــم داش ــ ــرفت از تی ــ ــار پیش ــ انتظ

ــن زودی دوباره  ــ ــه ای ــ ــتم ب ــ انتظار نداش
ــر می کنم  ــ ــویم. فک ــ ــه رو ش ــ ــا آنها روب ــ ب

ــتیم، بهتر  ــ ــتری داش ــ ــت بیش ــ اگر وق
ــر  ــ ــه مهم ت ــ ــدیم. از هم ــ ــم می ش ــ ه

ــم در مقابله با  ــ ــه تی ــ ــت ک ــ ــن اس ــ ای
ــختی ها رشد کرده  ــ ــکات و س ــ مش
ــرهایی داشتیم،  ــ است. ما دردس
ــن اواخر  ــ ــا و ای ــ در مصدومیت ه

ــتیم  ــ نقل و انتقالات اما توانس
ــور  ــ ــع و ج ــ ــان را جم ــ خودم

ــر نمی زنیم،  ــ ــا غ ــ کنیم. م
ــه می دهیم،  ــ ــه کار ادام ــ ب
ــن  ــ م ــه ام  ــ گفت ــه  ــ همیش

ــتند.« ــ ــی هس ــ ــتاق سختکوش ــ ــی دارم که مش ــ بازیکنان
ــت  ــ ــاندرو بونجورنو اس ــ ــترس تیم الس ــ ــن دور از دس ــ ــا بازیک ــ تنه
ــخلیا هم  ــ ــا کواراتس ــ ــده ام ــ ــر مواجه ش ــ ــت کم ــ ــا مصدومی ــ که ب
ــتاره گرجی،  ــ ــا رفتن س ــ ــت. ب ــ ــده اس ــ ــی ها فروخته ش ــ به پاریس
ــه بازیکن باتجربه  ــ ــت اما آیا کونت ــ ــین اس ــ ناپولی به دنبال جانش
ــی می گوید:  ــ ــاله ناپول ــ ــی ۵۵ س ــ ــتعد؟ مرب ــ ــا مس ــ ــد ی ــ می خواه
ــازار نقل و  ــ ــن وارد ب ــ ــذار می کنم، م ــ ــگاه واگ ــ ــم را به باش ــ »تصمی
ــرم را می گویم.  ــ ــند، نظ ــ ــن بپرس ــ ــوم، اگر از م ــ ــالات نمی ش ــ انتق
ــم  ــ ــت تی ــ ــتعد و در خدم ــ ــی مس ــ ــم بازیکن ــ ــط می گوی ــ فق
ــان  ــ ــدی میزب ــ ــازی بع ــ ــی در دو ب ــ ــم.« ناپول ــ می خواهی

ــد بود. ــ ــان رم خواه ــ ــوس و میهم ــ یوونت

بعـــد از 83 روز و رونـــد فوق العـــاده ۱۵ پیـــروزی در رقابت هـــای 
مختلف، اتلتیکومادرید در اســـتادیو مونیســـیپال برابر لگانس با 
یـــک گل باخت و بـــا 44 امتیـــاز از ۲۰ بازی در صدر جـــدول ماند.
تیم دیگو ســـیمئونه ششـــم آبان بـــا یک گل مغلـــوب رئال بتیس 
شـــد و بعد از آن هشت پیروزی در لالیگا، چهار برد در جام حذفی 
و ســـه پیروزی در لیگ قهرمانان اروپا به دست آورد و با ۱۵ پیروزی 

متوالی رکورد جدیدی در تاریخ باشـــگاه ثبت شد.
گلی که بـــه این روند پایان داد، توســـط ماتیا ناستاســـیچ، مدافع 

3۱ ســـاله صـــرب بـــه ثمـــر رســـید. بهتریـــن فرصت 
اتلتیکو بـــرای جبران در دقیقه 88 شـــکل گرفت 
کـــه کمـــک داور ویدیویـــی خطای هنـــد بازیکن 
میزبان را گرفـــت اما آنتوان گریزمـــان پنالتی به 
دســـت آمده را بیـــرون زد. اتلتیکو موقعیت های 

دیگری هـــم بـــرای گلزنی داشـــت امـــا خولین 
آلـــوارس و آنخـــل کوره آ بـــه همراه دیگـــران این 
فرصت ها را از دســـت دادنـــد. در ترکیب اصلی 

تیـــم ســـیمئونه چهـــار آرژانتینی بودنـــد؛ ناهوئل 
مولینـــا، رودریگو دی پائـــول، آلوارس 

و جولیانـــو ســـیمئونه کـــه بعداً 
کـــوره آ بـــه آنهـــا اضافه شـــد. 

خوان موســـو هم آرژانتینی 
دیگـــری بود کـــه ۹۰ دقیقه 

روی نیمکـــت بود.
اتلتیکـــو در بـــازی بعدی 

فرداشـــب  خـــود، 
میزبان بایرلورکوزن 
اســـت. این تیم در 
حال حاضر در رده 
یازدهـــم جـــدول 
لیگ  تیمـــی   36
قهرمانـــان قـــرار 
دارد و بـــه دنبـــال 

در  گرفتـــن  قـــرار 
ی میان هشـــت تیـــم برتر  ا بـــر

صعـــود مســـتقیم به یک هشـــتم 
نهایـــی ایـــن رقابت هاســـت.

در داخـــل هـــم هفتـــه آینـــده 

میزبـــان ویارئال اســـت و یکی از هشـــت تیم باقی مانـــده در جام 
حذفی اســـپانیا محســـوب می شـــود. ایـــن تیم ها در قرعه کشـــی 

امـــروز، رقبـــای خـــود در یک چهـــارم نهایـــی را می شناســـند.
۱۵ پیـــروزی متوالـــی طولانی تریـــن رونـــد موفقیـــت در تاریـــخ 
اتلتیکومادریـــد اســـت که از رویـــه قبلی که با ۱3 پیروزی در ســـال 
۲۰۱۲ زیـــر نظر ســـیمئونه به دســـت آمـــد، عبور کرد ضمـــن اینکه 
در میـــان پنـــج لیگ ممتـــاز اروپا هـــم جایگاهی شایســـته به این 
تیـــم می دهـــد و تنها بایـــرن مونیـــخ)۲3(، رئـــال مادریـــد)۲۲(، 
منچسترســـیتی)۲۱ و ۲۰(، بارســـلونا)۱8( و پاری سن ژرمن)۱6( 

آمـــار بهتری نســـبت به تیـــم ســـیمئونه دارند.
مربی ۵۵ ســـاله آرژانتینی بعد از این بـــازی گفت: »ما ۱۵ 
بازی فوق العاده داشـــتیم که در تاریخ باشـــگاه ماندگار 
می شـــود، در این بـــازی هم ما بـــه انـــدازه کافی فرصت 
بـــرای گلزنی داشـــتیم. خیلی از بازی ها بـــوده که تیم ما 
بهتـــر نبوده اما به نتیجه رســـیده اما ایـــن بازی برعکس 
بـــود. لگانس خیلی خـــوب دفاع کـــرد. بـــه بازیکنانم به 
خاطر تاششـــان تبریک می گویـــم، به هر حـــال جزئیات 

در این بـــازی به نفع ما رقـــم نخورد.«

پایان رکورد فوق العاده اتلتیکومادرید
سیمئونه: ما در تاریخ ماندگاریم

اذیت کردن مدعیان قهرمانی کار بزرگی است
کونته: غر نمی زنیم، بازیکن باکیفیت می خواهیم

لیگ برتر انگلیس
دوشنبه یک بهمن

۲3:3۰  ................................. چلسی - ولورهمپتون 
لالیگا اسپانیا

دوشنبه یک بهمن
ویارئال - مایورکا ........................................  ۲3:3۰

سری آ ایتالیا
دوشنبه یک بهمن

۲3:۱۵  ........................................... کومو - اودینزه 

بارســـلونا نتوانســـت از شکســـت اتلتیکومادرید 
بهـــره ببـــرد و بـــه صـــدر جـــدول نزدیک شـــود. 
کاتالان هـــا با پیروزی های درخشـــان اخیر مقابل 
رئـــال مادرید و رئال بتیـــس روحیه خوبی گرفته 

بودند امـــا در ختافه متوقف شـــدند. 
ورزشگاه کولیسئوم مثل همیشه جو خصمانه ای 
علیه بارسلونا داشـــت و چهارمین تساوی پیاپی 
لیگ در این اســـتادیوم برای بارسلونا رقم خورد. 
هـــواداران میزبـــان تـــاش می کردنـــد روی روند 
بازی تأثیـــر بگذارند و بازیکنـــان ختافه به خوبی 
از ایـــن شـــرایط بهره منـــد شـــدند. ژول کنده در 
دقیقـــه ۹ گل اول بـــازی را زد اما مائـــورو آرامباری 
۲۵ دقیقـــه بعد به گل تســـاوی رســـید و بـــازی با 

همین نتیجه تمام شـــد.
میزبان به یک امتیاز رســـید، آلخانـــدرو بالده با 
توهین های نژادپرســـتانه مواجه شـــد و هانسی 
فلیـــک از نتیجـــه و اتفاقات بازی ابـــراز ناامیدی 
کرد. مربـــی آلمانی گفت: »هیجان و احســـاس 
زیـــادی در اســـتادیوم بـــود، قبـــل از ایـــن هرگز 

چنیـــن چیزی را تجربه نکرده بـــودم، از اتفاقات 
بـــازی راضـــی نیســـتم امـــا بایـــد بـــه فکـــر بازی 
بعدی باشـــیم و ســـعی کنیم مثبت فکـــر کنیم. 
مـــا بـــه دنبـــال پیـــروزی بودیـــم، فرصت هایـــی 
داشـــتیم و ناراحتیم. در این بازی ســـختی های 
مســـابقه در زمیـــن ختافه مشـــخص شـــد، آنها 
خیلی خوب دفـــاع می کنند و مـــا مقابل دروازه 
موفـــق نبودیـــم. نتوانســـتیم از برتری مـــان بـــا 
گل ژول کنـــده اســـتفاده کنیـــم. به آنهـــا اجازه 
دادیم به گل مســـاوی برســـند و بعد نتوانســـتیم 
ســـه امتیـــاز بـــازی را بگیریـــم. بایـــد بپذیریـــم 
و بـــرای بـــازی بعـــدی خـــود در لیـــگ قهرمانان 
مقابـــل بنفیـــکا آمـــاده شـــویم. هنـــوز خیلی از 
فصـــل مانده و باید تـــا آخر بجنگیم.« بارســـلونا 
فرداشـــب بـــا بنفیـــکا دیـــدار می کنـــد در حالی 
کـــه از 6 بـــازی قبلی خـــود ۱۵ امتیـــاز گرفته و در 
رده دوم جـــدول 36 تیمـــی رقابت ها قـــرار دارد، 
 پشت ســـر لیورپول که تمـــام بازی هایش را برده 

است.

می گویند  هر بازیکنی بیاید 
جام مال ناپولی است!

»ایـــن را هـــم فهمیـــده ام هـــر 
می گویند  بیاوریـــم  بازیکنـــی 
با ایـــن دیگر اســـکودتو را مال 
ناپولـــی بدانیـــد. اگر باشـــگاه 
می خواهـــد بازیکنـــی بیـــاورد، 
بایـــد کارش را درســـت انجـــام 
دهد در غیر این صورت با همین 
بچه هـــا ادامه می دهم. واقعیت 
ی  این است که بهترین بازیکنان
که دو سال پیش به تیم کمک 
ببـــرد،  را  اســـکودتو  کردنـــد، 
رفته انـــد، کیم میـــن جائه، 
و  کواراتسخلیا  اوســـیمن، 
ی تازه اگر ماریو  زیلینسک
روی و الماس را حساب 
نکنیـــم. مطمئنـــم که 
ی من را  بازیکنـــان فعل
نمی کنند.  ســـرافکنده 
کـــم هســـتیم امـــا کیفیـــت 

داریم.«

با حرف اوبلاک مخالفم
اوبـــلاک، ســـنگربان اتلتیکو 
گفت انرژی ایـــن تیم کم بود 
اما ســـیمئونه با او مخالفت 
صحبت هـــای  »بـــا  کـــرد: 
موافـــق  اصـــلاً  اوبـــلاک 
نیســـتم. فکـــر می کنـــم 
انـــرژی و آمادگـــی در تیم 
وجـــود داشـــت. آنها یک 
ی  عال ی  ایســـتگاه ضربه 
زدنـــد و کار را تمام کردند، 
امـــا تیـــم مـــا حملـــه کرد. 
حریف دو ضـــد حمله داشـــت، اما به 
ی تیم تلاش کـــرد بازی را ببرد  طور کل

و کمبود انرژی ندیدم.«

جو خصمانه ورزشگاه ختافه علیه بارسلونا
فلیک: تا به حال چنین چیزی ندیده بودم

مقابل پاتریک کلایورت
ی که در سنت جیمز پارک زد، در صدر خبرها قرار می گیرد. مانند مربی اش، این هلندی هم طول  کلایورت بعد از ســـه گل
ی پیدا کند و بعد از انتقال از رم پنج ماه طول کشید تا نخستین گلش را بزند. او فصل قبل  کشید تا خودش را در وایتالیت
را با 9 گل در 36 بازی به پایان رساند اما تا همین جای فصل عملکرد بهتری نسبت به فصل قبل داشته و در ۲3 بازی در 
ی لیگ قهرمانان را داشت و تنها  رقابت های مختلف برای تیمش ۱۱ گل زده است. جالب اینکه از پدرش که سابقه قهرمان

یک فصل در لیگ برتر بازی کرد، دو گل بیشتر در سنت جیمز پارک زده است.
مربی 4۲ ساله بورنموث گفت: »این آمار را نمی دانستم، من با اتلتیک بیلبائو مقابل پدرش بازی کردم، با بارسلونا به 
ی بود. پاتریک مربی جاستین بوده و پسرش این امتیاز را دارد، حتماً به او توصیه های خوبی  ما گل زد، بازیکن ترسناک

کرده.«
ی را گل کرد اما در  ی شد که در یک بازی سه پنالت اوایل آذر نام کلایورت در تاریخ لیگ برتر ثبت شد چون نخستین بازیکن

مسابقه شنبه شب هر سه گلش در جریان بازی بود.



خبر و مصاحبه

 ۲ خارجی استقلال خوزستان 
به اراک نرفتند

آبی هـــای اهـــوازی بامـــداد دیـــروز بـــا پـــرواز چارتر 
عازم اراک شـــدند، اما دو بازیکن خارجی اســـتقلال 
خوزســـتان یعنـــی دیمیتریـــوس چاتزیســـایاس و 
ســـاویو روبرتـــو به همـــراه ســـایر بازیکنان بـــه اراک 
نرفتنـــد. البـــرز حاجی پـــور مدیـــر تیـــم می گویـــد: 
»چاتزیســـایاس و ســـاویو به دلیل آغـــاز دیرهنگام 
تمرینـــات خـــود و بـــا نظـــر ســـرمربی تیم بـــه اراک 
نرفتنـــد.« وی همچنیـــن خبـــر داد کـــه دو مربـــی 
اســـتقلال خوزســـتان برای دنبال کـــردن تمرینات 
آماده ســـازی دو بازیکـــن خارجـــی در اهـــواز حضور 

دارند.
 

بلیت فروشی جالب خیبری ها
باز هم رایگان

بـــا وجـــود ممنوعیـــت ســـازمان  باشـــگاه خیبـــر 
بـــرای بلیت فروشـــی رایـــگان باشـــگاه ها،  لیـــگ 
بلیت فروشـــی بـــازی امروز مقابـــل هـــوادار را برای 
هوادارانـــش رایـــگان کـــرده اســـت. آنهـــا راهـــکار 
جدیـــدی اتخـــاذ کـــرده و بـــرای این تصمیم شـــان 
مدعـــی شـــده اند: »باشـــگاه خیبـــر تمـــام هزینـــه  
بلیت هـــای جایگاه میزبان را متقبل شـــده و تدابیر 
لازم را اندیشـــیده تا شـــما عزیزان )هواداران خیبر( 
در روز دوشـــنبه مقابـــل هـــوادار تهـــران بتوانید به 
صورت رایـــگان در ورزشـــگاه حاضـــر و تیم محبوب 
خـــود را حمایت کنید.« باشـــگاه خیبر پس از خرید 
تمـــام بلیت های جایـــگاه میزبان بـــا در اختیار قرار 
دادن کـــد تخفیـــف ۱۰۰ درصـــدی به هوادارانشـــان، 
امکان خرید رایـــگان بلیت دیدار با هـــوادار را برای 

تماشاگرانشـــان فراهـــم کرده اســـت.

 شجاعیان: رحمتی به من 
5 تا 10 دقیقه بازی می داد

داریوش شـــجاعیان که هفته های زیـــادی را در تیم 
هـــوادار از دســـت داده، در این بـــاره می گوید: »من 
پارســـال روند خوبـــی داشـــتم ولـــی همان طور که 
می دانید مربیگری ســـلیقه ای است و همین باعث 
شـــد من امســـال زیـــاد نتوانم بـــازی کنـــم. من در 
تفکرات رحمتـــی نبودم و بازی نمی کردم. می گویید 
داریـــوش افت کـــرده، خب بازیکنی بـــودم که بازی 
نمی کنـــد. من اصلاً بازی نکردم که خودم را نشـــان 
بدهـــم. در ۱۳ هفتـــه ای کـــه در خدمـــت رحمتـــی 
بودیم، ۲ هفتـــه فیکس بازی کـــردم و بقیه بازی ها 
در حـــد ۵ تا ۱۰ دقیقه بودم.« او در خصوص اختلاف 
خود بـــا رحمتی در زمان حضورشـــان در اســـتقلال 
اینطـــور توضیح می دهد: »یکســـری ها بـــه من زنگ 
زدند کـــه در آن صحنه پنالتی دربـــی، رحمتی گفته 
در آن دوره رفقایم هم پشـــت من نبودند. خود من 
بازیکنی بودم که یک ســـال و نیم بود به اســـتقلال 
رفتـــه بـــودم و رحمتی از بـــزرگان اســـتقلال بود که 
چندین ســـال در اســـتقلال بازی می کـــرد و به نظر 
من با آن هجمه زیاد شـــاید حمایت کردن داریوش 
شجاعیان و بقیه رفقای ایشـــان تأثیرگذار نبود ولی 
ما تـــا جایی که توانســـتیم حتی مصاحبـــه کردیم و 
گفتیـــم چنین قضیه ای نبـــوده و اینکه رحمتی توپ 
را از منشا گرفته و به فرشـــید اسماعیلی داده که تو 
توپ بزن نبـــوده. همان طور که خودشـــان توضیح 
دادند چون منشـــا را علـــی بیرانوند می شـــناخت، 
گفتیـــم کـــه او نزند بهتر اســـت و دادیم که فرشـــید 

توپ بزنـــد که آن اتفاق هـــا افتاد.«
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 استقلالی های خوزستان 
پولدار می شوند

بدهی 1۲0 میلیاردی هم باعث 
فروش بیفوما نشد

 رحمتی: مجموعه ای از بازیکنان 
بااستعداد را در اختیار دارم

 با کمک جوان ها 
در لیگ برتر می مانیم

در حالـــی که قـــرار بود روز گذشـــته تیـــوی بیفوما 
راهی فولاد خوزســـتان شـــود تا بخشی از مشکلات 
مالی اســـتقلالی های خوزســـتان برطرف شود، اما 
این موضوع منتفی شـــد تا بازیکن ستاره استقلال 
خوزســـتان نیم فصل دوم را هم در اســـتقلال اهواز 
ســـپری کند. هرچنـــد او بارها اعلام کـــرده بود که 
دوســـت دارد به تیمی برود که بتواند در آسیا بازی 
کند، اما ظاهراً مســـئولان اســـتقلال خوزســـتان به 
امیـــد حمایـــت مالـــی و پولـــدار شـــدن از فروش 

بیفوما عبـــور کردند.
 باشـــگاه استقلال خوزســـتان که در حال حاضر به 
دلیل بدهـــی حـــدود 1۲۰میلیارد تومانـــی با پنجره 
بســـته نقل و انتقالاتی مواجه اســـت و مشـــکلات 
مالی هـــم دارد، بـــه دنبال فروش ســـتاره کنگویی 
خـــود بـــود تـــا درآمدزایـــی کنـــد و به مشـــکلاتش 
رســـیدگی شـــود، اما با مخالفـــت مدیرعامل گروه 
ملی صنعتی فولاد ایران ایـــن اتفاق رخ نداد. تیوی 
بیفومـــا کـــه در دور رفـــت لیـــگ برتـــر ۳گل به ثمر 
رســـاند و روی ۴گل استقلال خوزستان تأثیرگذاری 
داشـــت و در دیدار مقابل اســـتقلال تهـــران گلزنی 
کـــرد، با پیشـــنهادات متعـــددی مواجه شـــده بود 
و باشـــگاه اســـتقلال خوزســـتان نیـــز مذاکراتی با 

باشـــگاه های خواهان وی داشـــت 
و رقـــم رضایتنامـــه وی را عنـــوان کـــرده بود از 

جمله باشـــگاه فولاد خوزســـتان جلوتر از سایر 
تیم ها با اســـتقلال خوزســـتان و تیـــوی بیفوما 

بـــه توافقات خوبی رســـیده بود و قصد داشـــت 
انتقال ایـــن بازیکـــن را نهایی کنـــد و در هفته 
شـــانزدهم از او بهره ببرد ولی بـــه یکباره همه 
چیز بهـــم خورد تـــا او فعـــلاً در جمـــع آبی ها 
ماندنـــی شـــود. احمـــد بهکارمرام کـــه اخیراً 
به عنـــوان مدیرعامـــل گـــروه ملـــی صنعتی 
فولاد ایران )حامی مالی باشـــگاه اســـتقلال 
خوزستان( معرفی شـــده، در محل اردوی 
ایـــن تیم حضـــور یافـــت و تأکید کـــرد که 
اجازه جدایی ســـتاره های ایـــن تیم بویژه 

تیوی بیفومـــا را نخواهد داد. 
در شـــرایطی کـــه اســـتقلال خوزســـتان 
اکنـــون بـــا پنجره بســـته مواجه اســـت و 
تا پایـــان فصـــل بایـــد حـــدود ۸۰میلیارد 

تومـــان بـــه مربیـــان و بازیکنـــان خارجی 
خـــود پرداخـــت کنـــد و حـــدود ۴۰ الـــی ۵۰ 

میلیـــارد تومـــان هـــم بـــه مهره هـــای داخلی 
بدهـــد، مدیرعامل گـــروه ملی به عنـــوان حامی 
مالی این باشـــگاه تأکید بر حفظ بیفوما داشـــته و 

عنوان کرده با تزریق مالی شـــرایط بهتری برای 
این تیـــم رقم خواهـــد زد؛ اتفاقی کـــه باید دید 
طی روزهای آینده به وقـــوع می پیوندد یا خیر.

مهــدی رحمتــی در خصــوص انتخاب 
ــد:  ــرف می زن ــور ح ــمس آذر اینط ش
»شــمس آذر پتانســیل بالایــی دارد 
نیــز  گذشــته  ســال های  در  و 
ــتعدی  ــوان و مس ــان ج بازیکن
را بــه فوتبــال کشــور معرفــی 
ــز  ــال نی ــت. امس ــرده اس ک
ایــن رونــد ادامــه داشــته و 
بازیکنــان جوانــی در تیــم 
ــی  ــه حت ــد ک ــور دارن حض
تیم هــای  توجــه  مــورد 
بــزرگ کشــور قــرار گرفته اند. 
مــا مجموعــه ای از بازیکنــان مســتعد در 
اختیــار داریــم و هر بازیکنی که اســتعداد 
و توانایــی خــود را نشــان دهــد، بــدون 
شــک از او اســتفاده خواهیــم کــرد. در 
بــازی هفتــه شــانزدهم شــما شــاهد 
حضــور بازیکنــان جوانــی در ترکیــب 
تیــم مــا خواهیــد بــود کــه شــاید اولیــن 
تجربــه آنهــا در لیــگ برتــر باشــد.« او 
اشــاره ای بــه حضــورش در هــوادار دارد: 
»در تیــم هــوادار تمــام تــلاش خــود را 

بــه کار گرفتــم و بــه عملکــردم از ۱۰۰ نمــره، 
۱۰۰ می دهــم. بــا توجــه بــه بودجــه و شــرایط 
ــردم  ــذار نک ــی فروگ ــچ اقدام ــم، از هی آن تی
ــاه  و خــدا را شــاهد می گیــرم کــه قدمــی کوت
ــم  ــم گرفت ــه تصمی ــی ک ــا زمان ــتم. ام نگذاش
از آن تیــم جــدا شــوم، در حــال برنامه ریــزی 
بــرای جــذب بازیکنــان در نیم فصــل بودیــم. 
بــا ایــن حــال، احســاس کــردم آن حمیــت و 
ــرای حفــظ تیــم در لیــگ  اراده جمعــی کــه ب
نــدارد و همیــن  برتــر لازم اســت، وجــود 
موضــوع باعــث شــد تصمیــم بــه جدایــی 

ــرم.« بگی
تیمــش  ره  بــا ر د ر  ذ شــمس آ بی  ســرمر
اراده جمعــی  می گویــد: »در شــمس آذر، 
وجــود دارد. از همــان ابتــدا، انگیــزه و تــلاش 
را در بازیکنــان دیــدم و از مجموعــه باشــگاه 
ی  ی هــا همکار کــه  می کنــم  تشــکر  نیــز 
لازم را انجــام دادنــد. برخــی بازیکنــان مــا 
پیشــنهادات خوبی از ســایر تیم ها داشــتند، 
امــا تصمیــم گرفتند در تیم بماننــد که از آنها 
نیــز قدردانــی می کنــم. در تــلاش هســتیم تــا 
یکــی دو بازیکــن دیگــر، بــا توجــه بــه شــرایط 
کنیــم.  اضافــه  تیــم  بــه  نقل وانتقــالات، 
امیــدوارم بــا کمــک خداونــد و تلاش هــای 
بیشــتر، بــه اهدافــی کــه مدنظرمــان اســت، 

برســیم.«
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اولین فینال روانخواه
بـــازی رفـــت دو تیم با تـــک گل مهـــرداد قنبـــری به نفـــع خیبری ها بـــه پایان 
رســـید. میزبـــان با ســـعید دقیقـــی که به جـــای رضـــا مهاجـــری روی نیمکت 
نشســـته و در اردوی کیش هم اســـتقلال را بـــا دو گل شکســـت داده با نفراتی 
هم کـــه به خدمت گرفته در شـــرایط خوبی قرار دارد. اما میهمان قعرنشـــین 
شـــرایط امروزش به هیچ وجه بـــا آن روز قابل قیاس نیســـت. مهدی رحمتی 
دو هفتـــه مانده بـــه پایان نیم فصل از ســـمت خود برکنار و جایـــش را به امید 
روانخواه داد. این مربی هم در دو بازی متوالی مقابل ســـپاهان و پرســـپولیس 
10 گل دریافـــت کرد تا ضعف هایش بیش از پیش آشـــکار شـــود. البته روانخواه 
یک خانه تکانی اساســـی در تیم هوادار انجام داده و 11 بازیکن را کنار گذاشـــته 
اســـت. ســـه امتیاز این بازی و شـــاید تک امتیازش برای هوادار کـــه در انتهای 
جدول قرار دارد، اهمیت بســـیار خواهد داشـــت. بازی امروز یکی از مهم ترین 

بازی هـــای هوادار در نیم فصل دوم اســـت.

تارتار در اندیشه جبران
ملوان که شـــروع بســـیار خوبی در نیم فصل اول داشـــت، این بـــازی را با تک 
گل امیـــد نورافکـــن از روی نقطـــه پنالتـــی با برتری پشـــت ســـر گذاشـــت. اما 
ع در نیمـــه دوم نیم فصـــل اول هیچ نشـــانی از آن تیم خوب و  تیـــم مازیـــار زار

یکدســـت نداشت.
 به طوری که از 9 بازی پایانی ســـه تســـاوی و شش شکســـت را متحمل شدند. 
شـــاید به همیـــن دلیـــل او تیمـــش را بـــه اردوی امارات بـــرد تـــا دور از تمامی 
حواشـــی و هیاهـــو تمرینات منظمی را بـــرای برطرف کردن نقاط ضعف شـــان 
پشـــت ســـر بگذارند. آنها پنج بازیکن شان را از دســـت داده و تا امروز با مهدی 
عبـــدی و بهنام برزای بـــه توافق نهایی رســـیده اند. اما گل گهر بـــا مهدی تارتار 
تیـــم منظم تری نشـــان داده اســـت. ســـیرجانی ها در بازار نقـــل و انتقالات دو 
خریـــد داشـــته و ســـه، چهار بازیکن شـــان هـــم جدا شـــده اســـت. فاصله دو 

امتیازی آنها حساســـیت ایـــن تقابل را دو چنـــدان می کند.

لطفاً مساوی نشود
تنهـــا بازی صفر- صفر هفتـــه اول نیم فصل همین بازی بود. آبی های خوزســـتانی 
با حضور ســـرمربی و چندین بازیکن خارجی شکل و شمایلی متفاوت با گذشته 
داشـــته اند. شـــاگردان بوژوویچ بســـیار پرنوسان نشـــان دادند و شـــاید اگر بقیه 
تیم های پایین جدول شـــرایط فنی ضعیفی نداشـــتند آنها امروز یکی از تیم های 
قعرنشـــین بودنـــد. اما میزبـــان رده هفتمی بدون شـــک یکـــی از باکیفیت ترین 
تیم هـــای لیگ برتر بوده و مجتبی حســـینی هم با شـــناخت 11 بازیکن اصلی اش 
توانســـته نتایج قابل قبولی را کســـب کند. ضمن اینکه آلومینیوم یکی از معدود 
تیم هایـــی بوده کـــه از بازیکنان جوان اســـتفاده می کند. بازی بـــا تیم آلومینیوم 
در شـــرایط فعلـــی آن هـــم در اراک بـــرای هر تیمی ســـخت خواهد بـــود. او برای 
اینکـــه حســـابش را از همیـــن الان با تیم هـــای پایین جدول مشـــخص کند باید 
ســـه امتیـــاز این بازی را بگیرد. هر چند دســـت کم گرفتن اســـتقلال خوزســـتان 

می تواند عواقب جبران ناپذیری برای شـــان داشـــته باشـــد.
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تجربه سال های گذشـــته در مورد لیگ برتر به 
خوبـــی اثبات می کنـــد که نیم فصـــل دوم این 
رقابت هـــا معمـــولاً جـــدال اصلی تیم هـــا برای 
کســـب نتایج مـــورد نظرشـــان اســـت. در این 
نیم فصـــل باقی مانـــده، برخـــی از تیم ها خود 
را در حـــد مدعی دانســـته و برای صدرنشـــینی 
و حداقل کســـب ســـهمیه آســـیا می جنگند و 
برخی بـــرای ادامه حضورشـــان در لیـــگ برتر. 
هـــر چنـــد میانه های جـــدول هم حساســـیت 
خـــودش را دارد، چـــرا کـــه برخـــی تیم هـــا در 
میانه هـــای جدول حتـــی به صعـــود یک پله ای 
تـــلاش می کننـــد در  و  بهـــا می دهنـــد  هـــم 
نیم فصـــل دوم اندوخته هـــای نیم فصـــل اول 

را از دســـت ندهند. 
بـــا ایـــن اوصاف بســـیار مهـــم خواهد بـــود که 
نیم فصل دوم بیســـت و چهارمیـــن دوره لیگ 
برتـــر در چـــه شـــرایطی و باید با چـــه وضعیتی 

برگزار شـــود.
 

فشردگی بازی ها در روزهای سخت لیگ برتر
در  نیم فصـــل دوم  بهمـــن ماه)امـــروز(  اول 
حالـــی شـــروع خواهد شـــد کـــه انگار بـــاز هم 

باید شـــاهد روزهای شـــلوغ فوتبال باشـــیم. از 
یـــک طـــرف بازی هـــای نیم فصل دوم شـــروع 
می شـــود، از طرف دیگـــر بازی های آســـیایی و 
جـــام حذفی باعث خواهد شـــد تـــا هفته های 
باقـــی مانـــده از لیگ برتـــر روزهای شـــلوغی را 
تجربـــه کند کـــه حســـابی تیم ها را به دردســـر 
خواهد انداخـــت؛ بویژه تیم هایـــی که مجبور 
هســـتند در ســـه میدان بازی کننـــد و کار آنها 

ســـخت خواهد بود.
 

حساسیت داوری، بیش از هر زمان دیگر
در نیم فصلـــی کـــه پشت ســـر گذاشـــتیم بـــا 
وجـــود بـــه کارگیـــری VAR در برخـــی بازی ها، 
همچنان شـــاهد حواشـــی زیاد در مورد داوری 

بازی هـــا بودیم.
 از یـــک طـــرف برخـــی انتقادهـــا بـــه نبـــودن 
VAR بـــود و از طـــرف دیگـــر حتـــی در حضـــور 
کمـــک داور ویدیویی باز هـــم برخی ها معتقد 
بودند داوران در قضاوت هایشـــان اشـــتباهات 
تأثیرگـــذاری داشـــتند کـــه این موضـــوع برای 
نیم فصـــل دوم حساســـیت بیشـــتری خواهد 
داشـــت و بـــه طـــور حتـــم باشـــگاه ها انتظـــار 
دارنـــد در همه بازی ها از VAR اســـتفاده شـــود 

تا اشـــتباهات بـــه حداقل برســـد.
 

برنامه ریزی مناسب، اولویت اول سازمان لیگ
همان طـــور که گفته شـــد، روزهای شـــلوغی را 
در بازی های حســـاس نیم فصل دوم خواهیم 
داشـــت و این ضـــرورت برنامه ریزی مناســـب 

شروع نیم فصلی که نیاز به جدیت دارد

آغـــــــاز ماراتن اصلی

ســـازمان لیـــگ برتـــر را بـــرای بازی هـــا دو 
چنـــدان می کنـــد. به طور حتـــم در صورتی 
کـــه برنامه ریزی مناســـبی وجود نداشـــته 
باشـــد، نه تنها باعث از بیـــن رفتن کیفیت 
حداقلی لیـــگ برتـــر خواهد شـــد، بلکه با 
طولانـــی شـــدن لیگ برتـــر، باز هم شـــاهد 
مصدومیت هـــای بازیکنـــان خواهیم بود.

 
 همکاری باشگاه ها 

و سازمان لیگ فوتبال
تعامل و همکاری بین باشـــگاه ها و سازمان 

لیـــگ برتـــر و حتـــی فدراســـیون فوتبـــال 
قطعـــاً می تواند کمـــک حال باشـــگاه ها در 
ادامـــه لیـــگ برتـــر باشـــد و از طـــرف دیگر 
برگـــزاری بازی های تیـــم ملـــی همزمان با 
نیم فصل دوم، اهمیت ایـــن همکاری را به 
خوبی نشـــان می دهـــد. در صورتی که این 
همـــکاری از همـــان روز نخســـت نیم فصل 
دوم شـــکل نگیرد، به طور حتـــم در ادامه 
راه باشـــگاه ها بیشـــتر از هر کـــس دیگری 
ضـــرر خواهند کرد و البته گرفتار حواشـــی 

خواهند شـــد.

  هم سرما، هم ماه رمضان
میهمان نیم فصل دوم

بخـــش عمـــده ای از بازی هـــای نیم فصـــل 
دوم در روزهایـــی برگـــزار خواهـــد شـــد که 
باشـــگاه ها درگیـــر دو موضـــوع مهـــم برای 
برنامه ریزی هســـتند؛ ســـرمای زمســـتان و 
مصاف شـــدن بخش زیـــادی از این بازی ها 
با مـــاه مبـــارک رمضان کـــه هم باشـــگاه ها 
و هـــم فدراســـیون فوتبـــال باید بـــه هر دو 
موضوع برای برگزاری بازی ها توجه داشـــته 

و نســـبت بـــه آن برنامه ریـــزی کنند.

بخش بخش 
عمده ای از عمده ای از 

بازی های بازی های 
نیم فصل دوم نیم فصل دوم 

در روزهایی در روزهایی 
برگزار خواهد برگزار خواهد 

شد که شد که 
باشگاه ها باشگاه ها 
درگیر دو درگیر دو 

موضوع موضوع 
مهم برای مهم برای 

برنامه ریزی برنامه ریزی 
هستند هستند 
سرمای سرمای 

زمستان و زمستان و 
مصادف مصادف 

شدن بخش شدن بخش 
زیادی از این زیادی از این 

بازی ها با ماه بازی ها با ماه 
مبارک رمضانمبارک رمضان

گزارش یک

اکبر منتشلو
خبر نگار

برنامه لیگ برتر

هفته شانزدهم
دوشنبه 1 بهمن

15:30  ................................. گل گهرسیرجان- ملوان
16:00 ................................... خیبر خرم آباد – هوادار 
15:00  ....................  آلومینیوم اراک - استقلال خوزستان
15:30  ............................ استقلال - شمس آذر قزوین

سه شنبه ۲ بهمن
15:00  ................................ چادرملو اردکان  - سپاهان
16:00  .................................. تراکتور - مس رفسنجان
ذوب آهن – پرسپولیس..................................  16:45
17:00  .................................  فولاد - نساجی مازندران

هفته هفدهم
شنبه 6 بهمن

ملوان - استقلال.......................................... 15:45
16:00 ............................. استقلال خوزستان - گل گهر

یکشنبه 7 بهمن
17:45 .................................... مس رفسنجان - فولاد
18:00 ...................................... پرسپولیس - تراکتور
18:00 .................................. سپاهان - خیبر خرم آباد

 دوشنبه 8 بهمن
15:30 ..................................... شمس آذر - چادرملو
16:00 ......................................... هوادار - ذوب آهن
نساجی - آلومینیوم....................................... 16:45



خ اردوگاه سر

  پـــس از ناکامـــی در جـــذب دو مربـــی مطرح 
بین المللـــی، والتـــر ماتـــزاری و تاتـــا مارتینـــو، 
نگاه های مدیران پرســـپولیس به ســـمت یک 
گزینـــه جـــوان فرانســـوی، »یولین اســـتفان« 
معطوف شـــد اما ســـؤال اینجاســـت که چرا در 
نهایت این مربی فرانســـوی از قبـــول هدایت 

ســـرخ ها ســـر باز زد؟
 واقعیـــت اینکـــه مدیران پرســـپولیس، پس از 
ناکامی در جـــذب دو مربـــی باتجربه، تصمیم 
به تغییـــر رویکرد گرفتند و در تاریخ 19 دی ماه، 

مذاکـــرات با اســـتفان آغاز شـــد؛ مربی ای که 
بـــه عنـــوان یکـــی از گزینه های جدی باشـــگاه 

مطرح شـــده بود.
و  فـــراوان  قوس هـــای  و  کـــش  ز  ا پـــس   
بررســـی های متعـــدد، بالاخـــره در تاریـــخ 26 
دی مـــاه، پرســـپولیس یک پیشـــنهاد رســـمی 
به اســـتفان داد. این پیشـــنهاد بـــه مبلغ 750 
هـــزار دلار برای شـــش ماه باقیمانـــده از فصل 
فوتبـــال بـــود. مدیـــران باشـــگاه حتـــی برای 
تأمیـــن امکانـــات رفاهی مـــورد نیـــاز مربی، از 

جمله آپارتمان برای ســـکونت در تهران با وی 
هماهنگی هـــای لازم را انجـــام دادنـــد.

 بـــا این حال، در کمال نابـــاوری و بعد از انجام 
تمهیدات و آماده ســـازی مقدمات، استفان دو 
روز بعد از دریافت پیشـــنهاد مربوطه اقدام به 
رد آن کرد که گفته می شـــود ایـــن تصمیم بعد 
از تماســـی که او از ســـفارت فرانســـه دریافت 
کـــرده بـــود، اتخاذ شـــده اســـت. پـــس از آن 
تمـــاس بـــود کـــه او از ایجنت خود خواســـت 
ایـــن معامله را لغـــو کند و این موضوع ســـبب 

ناراحتی مدیران پرســـپولیس شـــد. تلاش ها 
برای به دســـت آوردن یک مربی برجســـته، به 
خودی خود نشـــانه ای از عـــزم و اراده مدیران 
پرسپولیس برای ســـامان دادن به تیم است، 
امـــا عدم موفقیـــت در ایـــن زمینـــه، می تواند 
عواقب زیادی برای باشـــگاه داشته باشد. حالا 
با رد پیشـــنهاد توســـط اســـتفان، پرسپولیس 
بایـــد بـــه دنبـــال گزینه هـــای جدیدی باشـــد 
و همچنـــان امیـــدوار باشـــد در آینـــده نزدیک 
بتواند ســـرمربی مـــورد نظر خـــود را پیدا کند. 

پرســـپولیس و مدیرانـــش تمـــام تخـــم 
غ هـــای خـــود را در ســـبد اســـتفان  مر

گذاشـــته بودند که وصـــال این مربی 
فرانســـوی مهیـــا نشـــد. بـــه همیـــن 
مدیریـــت  گذشـــته  روز  از  خاطـــر 
قرمز هـــا بـــه ایجنت هـــای نزدیـــک 

بـــه باشـــگاه مأموریت داده تـــا هر چه 
زودتر یـــک گزینه بـــرای هدایت این تیم 

پیدا کنند تا شـــاید بتواند جانشـــین مناسبی 
بـــرای گاریدو پیـــدا کند.

 همه چیز درباره مذاکره با یولین استفان
درخواست گزینه فرانسوی برای شش ماه؛ 750 هزار دلار

AFC تمرین بعد از دوره های آموزشی
پرسپولیســـی ها تمریـــن دیـــروز خود را از ســـاعت 
یـــازده و ۳0 دقیقه در ورزشـــگاه شـــهید کاظمی آغاز 
کردنـــد. پیـــش از تمریـــن کارگاه هـــای آموزشـــی با 
موضوع هوش هیجانی و رســـانه در راســـتای اجرای 
برنامه های کنفدراســـیون برای اخذ مجوز حرفه ای 

شد. برگزار 
 تمریـــن هـــم بـــه مـــدت 60 دقیقـــه شـــامل راندو، 
پاســـکاری تحت فشـــار با دروازه کوچـــک و فوتبال 
هدفمنـــد، برگـــزار شـــد و بازیکنی مصـــدوم نبود. 
پرســـپولیس، امروز آخریـــن تمرین خـــود پیش از 
بازی بـــا ذوب آهن را انجام خواهـــد داد و پس از آن 

بـــا پـــرواز چارتر راهـــی اصفهان می شـــود.
 

 صادقی هنوز جدا نشده است
حســـین بادامکـــی در مصاحبـــه تلویزیونـــی دیروز 
خـــود با اشـــاره بـــه جدایی ســـعید صادقـــی گفت: 
هنـــوز جدایـــی او اتفـــاق نیفتـــاده اســـت. دو ســـه 
باشـــگاه برای او نامه زدند و در حـــال تصمیم گیری 
هســـتیم. معاون ورزشـــی پرســـپولیس در پاسخ به 
ایـــن ســـؤال که چرا ایـــن جدایـــی اتفـــاق نیفتاده؟ 
گفت: بازیکنی که پیشـــنهاد دارد، یعنی در لیســـت 
خـــروج نیســـت امـــا آقـــا کریـــم و کادرفنـــی موافق 

جدایی ایشـــان هســـتند.
او در پاســـخ به این ســـؤال کـــه آیـــا مذاکراتی انجام 
شـــده و کریـــم باقـــری لیســـت داده؟ عنـــوان کرد: 
صحبت یکی دو نفر شـــده و بایـــد صحبت کنیم. در 
نیـــم فصل خرید بازیکن ســـخت اســـت و بازیکنان 

تحت قرارداد هســـتند.
 

ناراحتی ژوائو از باشگاه
باشگاه پرســـپولیس در آخرین پرداختی به اعضای 
تیـــم، پولی به حســـاب ژوائـــو واریز نکـــرده که این 
موضـــوع بـــا ناراحتی مهاجـــم سرخپوشـــان همراه 
شـــده اســـت. هر چند باشـــگاه پرســـپولیس قصد 
دارد قـــرارداد ژوائـــو را به صورت توافقی فســـخ کند، 
ولـــی این بازیکن حاضر به فســـخ قرارداد نیســـت و 
بـــه نزدیکانش گفته اســـت کـــه می خواهـــد تا آخر 

فصـــل در این تیـــم بماند.
قرارداد ســـنگین و 800 هزار دلاری ژوائو باعث شـــده 
است تا مدیران پرســـپولیس در فکر قطع همکاری 
با ایـــن بازیکن باشـــند، ولی این کار بـــدون رضایت 
وی شـــدنی نیســـت. این در حالی اســـت کـــه او از 
دو تیـــم لیگ برتری هـــم پیشـــنهاد دارد، اما به این 

پیشنهادها پاســـخ منفی داده است.
 

شکایت پرسپولیس بابت تهمت تبانی
باشـــگاه پرســـپولیس با توجه به تهمت، افترا و نشر 
اکاذیب از ســـوی دو باشـــگاه و همچنین تحریک به 
خشـــونت بعضی افراد علیه تیم بانوان پرسپولیس، 
نامه شـــکایت و نگرانی خـــود را تقدیم فدراســـیون 

فوتبال کرد.
رسانه پرسپولیس نوشته اســـت: بر اساس مقررات 
انضباطـــی فوتبـــال، ادعاهـــای بی اســـاس مطـــرح 
شـــده از ســـوی دو باشـــگاه درباره نتیجه بازی هفته 
گذشـــته تیم فوتبـــال بانوان پرســـپولیس، مصداق 
بارز توهین، افترا و نشـــر اکاذیب اســـت کـــه در این 
ارتباط شـــکایت خود را تقدیم فدراسیون کرده ایم.
همچنیـــن تحت تأثیر ایـــن جو در فضـــای مجازی و 
شـــبکه های اجتماعـــی تهدیدهای مشـــهودی علیه 
تیم بانوان پرســـپولیس و مرتبط با بازی پیش رو در 
هفتـــه پایانی مرحله گروهی رقابت ها که در نوشـــهر 
برگـــزار می شـــود، مطـــرح شـــده اســـت کـــه بعضی 
عوامل منتســـب بـــه تیم هـــای حاضـــر در رقابت ها 

نیز در آن دخیـــل بوده اند.
 

سرمربی تیم بانوان: نگرانم
شـــادی رضایی ســـرمربی تیم بانوان پرســـپولیس 
دربـــاره شـــرایط تیـــم بانـــوان و هجمه چنـــد تیم و 
اتهـــام تبانـــی گفـــت طـــرح چنیـــن صحبت هایی 
واقعاً جای تأســـف دارد. فوتبال بانوان در ایران نوپا 
اســـت و اصلاً خوب نیســـت قبل از اینکه قدرتمند 
و مســـتحکم شـــود با چنین رفتارهایی به حواشـــی 
آلـــوده گـــردد.وی ادامـــه داد: تیم هایی کـــه علیه ما 
مدعی هســـتند 9 هفته فرصت داشـــتند ولی انتظار 
دارند مـــا برای آنهـــا نتیجـــه بگیریم، اینکـــه عاقلانه 
نیســـت. از ســـوی دیگر خود ما از این نتیجه ناراضی 
هســـتیم چون کار ما ســـخت شـــد. من قبل از بازی 
هم گفتم که چند هدف داریم. دوســـت داشـــتیم در 
دور برگشـــت همه امتیـــازات را بگیریم و هدفگذاری 
ما بود. از ســـوی دیگر قطعی شـــدن صعود به عنوان 

تیم نخســـت خاطـــر ما را آســـوده می کرد.
رضایـــی گفـــت: بـــا توجـــه بـــه صحبت هـــا و خط و 
نشان هایی که مطرح شـــده است، نگرانیم شرایطی 
پیش بیاورند که در بازی آخـــر تعدادی از بازیکنان ما 
مصدوم شـــوند تا با توجه به فاصله کـــم تا بازی  نیمه  
نهایی نتوانیم در اختیارشـــان داشته باشیم و به این 

طریـــق بخواهند به مـــا ضربه بزنند.

صدر از دست امیدها پرید
سرخپوشـــان امید دیروز در چهارچـــوب دیدارهای 
هفته بیســـت و ششـــم میهمان تیم پیـــکان بودند 

و نتیجـــه این پیکار را ســـه بر صفر واگـــذار کردند.
رقابت هـــای ایـــن هفتـــه در حالـــی برگزار شـــد که 
شـــاگردان عباس آقایـــی، صدرنشـــین را در امتیاز 
برابـــر 5۳ تعقیـــب می کردنـــد. حـــال بـــا توجـــه به 
پیـــروزی پـــرگل ســـایپا در رقابت هـــای ایـــن هفته، 
پرســـپولیس همچنـــان در جایگاه دوم قـــرار دارد و 

فاصله ســـه امتیـــازی بـــا صدر پیـــدا کرد.

انتقاد یک پیشکسوت از مدیریت پرسپولیس
چرا دنبال مهدوی کیا و هاشمیان نرفتید؟

چرا پورعلی گنجی بازی نمی کند؟
پرسپولیس بیشتر از مهاجم و وینگر، مدافع می خواهد

کریم باقری از ابتـــدا هم اصلاً راضی 
بـــه ســـرمربیگری نبـــود امـــا بـــه هر 
شـــکل ممکـــن مدیرعامل باشـــگاه 
بـــرای ســـه بـــازی او را مجـــاب کرد تا 
تیـــم را هدایـــت کنـــد که از شـــانس 
بدش ســـومین بازی تحـــت هدایت 
این مربی با باخت و از دســـت رفتن 

یک جـــام همراه شـــد.
بحث ســـرمربی جدید پرســـپولیس 
همـــه اخبار ایـــن تیم را تحـــت تأثیر 
خـــودش قـــرار داده و البتـــه تمـــام 
بی  ســـرمر حضـــور  بـــه  بحث هـــا 
جدیـــد خارجـــی معطوف می شـــود 
تـــا مدیرعامـــل پرســـپولیس شـــاید 
بـــه تیمش ســـر و ســـامان دهـــد اما 
راهـــی که پرســـپولیس پیش گرفته، 
راه درســـتی به نظر نمی رســـد. همه 
می دانند مربـــی خارجی زمان زیادی 
برای شـــناخت تیم و فضـــای فوتبال 
ایـــران نیاز دارد که بـــا در نظر گرفتن 
این موضـــوع شـــانس قهرمانی اش 
کمتـــر شـــده و ریســـک خطرناکی را 

قبول خواهـــد کرد.
شـــاید حضـــور ســـرمربی خارجـــی 
بـــزرگ بتوانـــد بـــرای پرســـپولیس 
در طولانـــی مـــدت مثمرثمـــر باشـــد 
امـــا حضـــور ایـــن مربیـــان در ایران 

فعـــلاً شـــدنی نیســـت. با ایـــن حال 
سؤال اینجاســـت که چرا مدیرعامل 
پرســـپولیس هیـــچ وقت بـــه دنبال 
جـــذب مربیان ایرانی نرفته اســـت؟
بق  ســـا یکـــن  ز با کلهـــر  د  محمـــو
پرسپولیس می گوید: مربیانی مانند 
مهـــدی مهدوی کیـــا، هاشـــمیان و 
حســـین عبدی شایســـته حضور به 
عنوان سرمربی پرسپولیس هستند 
امـــا بـــه دلایلی نامشـــخص باشـــگاه 
پرســـپولیس هیچ گاه بـــه دنبال این 
ســـه مربی نرفتـــه و با آنهـــا صحبت 
نکـــرده اســـت. هـــر ســـه مربـــی به 
دلیل ســـابقه کار با کریـــم باقری در 
عالـــم بازیگری وآشـــنایی بـــا او و جو 
باشـــگاه، می تواننـــد شـــرایط تیم را 

بهبود بخشـــند.

پیشکســـوت پرســـپولیس همچنین 
می گویـــد: از زمـــان حضـــور کریـــم 
بـــازی  در  مثبتـــی  تحـــول  باقـــری 
پرســـپولیس و ارنـــج و شـــرایط این 
تیـــم به وجود آمد و مقابل ســـپاهان 
تنها بـــرروی یک غافلگیـــری نتیجه 
را واگـــذار کـــرد و تیم تحـــت رهبری 
گاریـــدو به هیـــچ وجه بـــا تیم تحت 
هدایـــت باقـــری قابل قیـــاس نبود.
او ادامـــه می دهـــد: اگـــر قـــرار بـــر 
تغییـــرات مدیریتـــی اســـت حتمـــاً 
بایـــد مدیـــران بـــزرگ فوتبالـــی در 
رأس کارقـــرار گیرند تا شـــرایط بهتر 
ماننـــد  بزرگـــی  تیم هـــای  و  شـــود 
پرســـپولیس مثـــل مقطـــع فعلی با 
چالـــش مدیریتـــی و مســـائل دیگر 

مواجـــه نشـــوند.

زیـــادی  فنـــی  بـــازی ســـوپرجام بحـــث 
نداشـــت اما بار دیگر مشـــخص شـــد تیم 
پرســـپولیس مشـــکل دفاعـــی و ســـاختار 
دفاعـــی دارد ضمـــن اینکـــه چندیـــن بار 
در ایـــن فصـــل پیـــش آمـــده کـــه وقتـــی 
پرســـپولیس گلـــی را حتـــی در دقایـــق 
ابتدایـــی از حریفانـــش دریافـــت کـــرده 
قـــادر بـــه جبرانش نبـــوده و این مســـأله 
جای بازنگری دارد. پرســـپولیس گل های 
بـــد و غافلگیرانـــه ای را در بـــازی مقابـــل 
ذوب آهن و ســـوپرجام و بعضی بازی های 
آســـیایی از جمله دیـــدار مقابـــل الاهلی 
دریافـــت کرده که موفق به جبران نشـــده 
اســـت. در ثبـــت ایـــن گل هـــا مدافعان و 
دروازه بان پرســـپولیس مقصر بوده اند هر 
چند کمـــک نکردن هافبک هـــای دفاعی 
هـــم شـــاید بیـــن مزید بـــر علت باشـــد. 
در نهایـــت به نظر می رســـد پرســـپولیس 
بیشـــتر از آنکـــه نیاز بـــه جـــذب وینگر و 
مهاجـــم داشـــته باشـــد نیازمنـــد جـــذب 
مدافـــع میانی اســـت چـــرا کـــه غفلت و 
از دســـت دادن تمرکز در بیـــن مدافعان 
پرســـپولیس به نکتـــه ای تکـــراری تبدیل 
شـــده اســـت. نکته عجیـــب اینکـــه تیم 

پرســـپولیس، مرتضـــی پورعلی گنجـــی را 
هم در اختیـــار دارد. مدافعی کـــه البته او 
هم کـــم بـــازی کـــرده و در دیدارهایی هم 
که بـــه میـــدان رفتـــه خیلی فـــرم خوبی 
نداشته اســـت اما از این مدافع به دلایلی 
نامشخص اســـتفاده نمی شـــود. مدافعی 
کـــه حتی قـــادر اســـت در صـــورت نیاز در 
پســـت هافبک دفاعی هم بازی کند. جدا 
از این تکـــرار اشـــتباهات و دریافت گل از 
روی ضربات ایستگاهی نشان داد آنالیزور 
سرخپوشـــان، بازیکنان تیمـــش را درباره 
پرتاب هـــا و ضربـــات ایســـتگاهی توجیـــه 
نکرده یا اینکـــه بازیکنـــان و دروازه بان به 
هر دلیلـــی حـــرف آنالیزورشـــان را جدی 
نگرفته اند تا یک اشـــتباه بـــرای چند بار و 
به شـــکل مشابه تکرار شـــود. پایان رأفت 
در تحلیل کارشناسی از بازی پرسپولیس 

مقابل ســـپاهان می گوید: شاید بهتر بود 
در تـــک بازی کـــه تکلیف یک جـــام در آن 
مشـــخص می شـــد بازیکنان پرسپولیس 
دفاعی تـــر و محتاط تـــر کار می کردنـــد و 
اولویت خود را گل نخوردن می گذاشـــتند 
تـــا زود غافلگیـــر نشـــوند و بعـــد از حفظ 
دروازه بـــه فکر گل زدن باشـــند. اشـــتباه 
دیگر شـــباهت مـــدل بازی پرســـپولیس 
بـــود که مثل بـــازی مقابل دو تیـــم هوادار 
و خیبر مقابل ســـپاهان کار کرد در حالی 
که شـــاید در بـــازی ســـوپرجام این روش 
خیلی منطقی نبود. به نظرم پرســـپولیس 
از ایـــن نکته خیلی متضرر شـــد و شـــاید 
ناخواســـته فریب دو بـــازی و نتیجه گیری 
مقابـــل هـــوادار و خیبر را خـــورد در حالی 
کـــه در طـــول نـــود دقیقـــه بیشـــتر حاکم 

بـــازی بود.
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دوشنبه   1 بهمن 1403  شماره 7749

 
بـــا فشـــار مضاعف هـــواداران پرســـپولیس در 
فضـــای مجـــازی و البته بـــه مخاطـــره افتادن 
موقعیت رضـــا درویش در پســـت مدیرعاملی 
ســـرعت انتخاب سرمربی پرســـپولیس بالاتر 
رفـــت و دوبـــاره گزینه هایی به صـــورت جدی 

برای تصـــدی این ســـمت مطرح شـــدند.
روز شـــنبه تنهـــا نامـــی که بـــه صـــورت جدی 
مطرح شـــد اســـماعیل کارتال ترکیـــه ای بود.
مربی ای که با فنرباغچه دو بار ســـوپرلیگ این 
کشـــور را برده و ســـه جام دیگر هم بـــرای این 
باشـــگاه آورده اما غیر از ترکیه در کشور دیگری 
تجربه نـــدارد. جالـــب اینکه همـــان روز گفته 
شـــد این مربی پیشـــنهاد 2.5 میلیون یورویی 
بـــه پرســـپولیس داده امـــا چون پرســـپولیس 
چنیـــن بودجـــه ای را بـــرای ســـرمربی در نظر 
نگرفته این گزینه رد شـــده اســـت. با این حال 
صحبـــت درباره کارتال همچنـــان مطرح بود و 

دیـــروز به شـــکل عجیبی یک میلیـــون یوروی 
دیگـــر روی قیمت او رفت امـــا همچنان گزینه 

پرســـپولیس باقی ماند.
در کنـــار این ماجـــرا بحث رد کردن پیشـــنهاد 
پرســـپولیس به الساندرو نســـتا ایتالیایی هم 
به رســـانه ها رســـید. ایـــن خبر در پـــی توئیتی 
که یکی از خبرنگاران رومانیایی منتشـــر کرده 
بود به رســـانه های داخلی رســـید و گفته شـــد 
نستا پیشـــنهاد 2 میلیون یورویی پرسپولیس 
را رد کرده اســـت تا مشخص شـــود این باشگاه 
بـــرای انتخـــاب ســـرمربی حاضـــر اســـت تا 2 

میلیون یـــورو هزینه کند.
 صبح دیروز حســـین بادامکی معاون ورزشـــی 
باشـــگاه پرســـپولیس که البته گفته می شـــود 
در جریان جزئیات انتخاب ســـرمربی نیســـت 
در مصاحبه ای تلویزیونی با ذکر دشـــواری های 
انتخـــاب ســـرمربی خارجـــی که بتوانـــد به کار 
پرســـپولیس بیاید اعلام کرد باشگاه دو گزینه 
نهایـــی در نظر دارد و در تلاش اســـت تا قبل از 

بازی ذوب آهن ســـرمربی معرفی شود.
در چنیـــن شـــرایطی امـــروز پرســـپولیس در 

 وعده جدید مدیران: قبل از بازی با ذوب آهن
سرمربی معرفی می شود

سرگیجه در پرسپولیس!

شـــرایطی وارد بهمـــن مـــاه ترســـناک خود 
خواهد شـــد و باید 7 بازی سنگین و مهم را 
پشت ســـر بگذارد که هنوز ســـرمربی خود 
را نمی شناســـد و طبیعتا حتـــی اگر  همین 
امروز ســـرمربی ســـرخ ها معرفی شـــود در 
بـــازی عصر سه شـــنبه با ذوب آهـــن کاری از 

پیش نخواهـــد برد.
 دیروز دوباره بحث بازگشـــت پرســـپولیس 
به گزینه هایی مثل والتر ماتزاری، خوســـه 
پسیرو و اســـتفن نیز مطرح شد. حتی یک 

گزینه رومانیایی به نام ادواردو یوردانســـکو 
نیـــز بـــه میـــان آمـــد تـــا سرگشـــتگی های 

هواداران ادامه داشـــته باشد.
جالـــب اینکـــه در شـــرایطی کـــه مدیـــران 
ز  ا یکـــی  نـــد  ه ا کرد ت  ســـکو ه  شـــگا با
اسپانســـرهای باشـــگاه اعـــلام کـــرده بـــود 
کمک هـــای فراتـــر از تعهدمـــان را هـــم در 
جهـــت انتخاب ســـرمربی بـــه کار خواهیم 
بســـت تا ســـرمربی انتخاب شـــود. شرایط 
آنقدر وخیم شـــد کـــه حتی لیدر باشـــگاه 

هم در حد یک منبع شـــروع به خبررسانی 
بـــرای هـــواداران کرد تـــا  آنها کمتـــر نگران 
باشـــند! طبـــق مصوبـــه هیـــأت مدیـــره، 
مدیرعامل باشـــگاه تا آخر هفتـــه قبل باید 
ســـرمربی را انتخاب می کرد امـــا این اتفاق 
نیفتاد و حالا پرســـپولیس در شرایطی وارد 
نیم فصل دوم می شـــود که بازی با اســـامی 
ادامـــه دارد و البته هواداران ســـرگردان در 
فضـــای مجازی بـــه دنبـــال شـــنیدن خبر 

انتخاب قطعی ســـرمربی هســـتند.

 دیروز  دیروز 
دوباره بحث دوباره بحث 

بازگشت بازگشت 
پرسپولیس پرسپولیس 

به گزینه هایی به گزینه هایی 
مثل والتر مثل والتر 

ماتزاری، ماتزاری، 
خوسه پسیرو خوسه پسیرو 

و استفن نیز و استفن نیز 
مطرح شدمطرح شد

گزارش یک

نوبت رسیدگی فرا رسید
چهارشنبه جلسه استیناف پرونده بیرانوند

از شایعه استعفای عضو هیأت مدیره تا ابقای درویش
خبری از تغییر در پرسپولیس نیست!

 اواســـط مهرماه امســـال کمیتـــه انضباطی 
فدراســـیون فوتبـــال پـــس از حـــدود ســـه 
ماه بررســـی درباره شـــکایت پرســـپولیس 
از بیرانونـــد رأی داد. در ایـــن رأی گلر فعلی 
تیم ملی و تراکتـــور 4 ماه به صورت تعلیقی 
محروم و البتـــه محکوم به پرداخت چیزی 
حـــدود 21 میلیـــارد تومان به پرســـپولیس 
شـــد. اعـــلام ایـــن حکـــم بازتاب بســـیاری 
در محافـــل فوتبالی داشـــت و حقوقدانان 
ورزشـــی و فوتبالـــی بـــه ماهیـــت ایـــن رأی 
همـــه  روز  همـــان  از  شـــدند.  معتـــرض 
هـــواداران پرســـپولیس و اهالـــی فوتبـــال 
منتظـــر برگزاری جلســـه کمیته اســـتیناف 
بودنـــد اما خبـــری از برگزاری این جلســـه 

. نشد
حـــالا و بعد از ســـه ماه و نیـــم از اعلام رأی 

کمیتـــه انضباطـــی قرار اســـت چهارشـــنبه 
همین هفته کمیته اســـتیناف فدراسیون 
فوتبـــال جلســـه خود دربـــاره ایـــن پرونده 
را برگـــزار کنـــد. در این جلســـه نمایندگان 
حقوقـــی باشـــگاه پرســـپولیس و وکیـــل 
بیرانونـــد حاضر خواهد بـــود. باید دید بعد 
از برگزاری این جلســـه آیا کمیته استیناف 
رأی می دهـــد و اگر قرار بر صدور رأی شـــد 

چقـــدر این مســـأله زمان خواهـــد برد.
باشـــگاه پرســـپولیس بعـــد از رأی کمیتـــه 
انضباطی به محتـــوای این رأی ایراداتی وارد 
کرده بود و بایـــد دید صالحی و همکارانش 
در کمیته اســـتیناف بعد از این همه زمانی 
کـــه وجوه مختلـــف این پرونـــده عجیب و 
غریب را بررســـی کرده اند به سود سرخ ها 
و به ضـــرر بیرانوند رأی خواهند داد یا خیر.

  بعـــد از شکســـت در ســـوپرجام فوتبـــال 
ایران شـــرایط بـــرای رضا درویش ســـخت 
شـــد و حتـــی گفتـــه شـــد مدیر ســـرخ ها 
در راه بازگشـــت از اراک بدحـــال شـــده 
اســـت. حمله ســـایبری بـــه مدیرعامل 
پرســـپولیس و ترند شدن هشتگ اخراج 
او بـــا ســـکوت حامیـــان همیشـــگی درویش 
مواجه شـــد. از طرفـــی اعضای هیـــأت مدیره 
کـــه همیشـــه از درویـــش حمایـــت می کننـــد 
هیـــچ مصاحبـــه و اظهارنظری در این دو ســـه 
روز نداشـــته اند و از ســـوی دیگـــر احمـــدی 
مدیرعامـــل بانـــک شـــهر کـــه همـــواره حامی 
درویش بوده در ســـکوت مطلق بســـر می برد 
هـــر چنـــد او در چنـــد ماهـــی که بانک شـــهر 
مالک پرســـپولیس بـــوده تنها یـــک مصاحبه 

آن هـــم از نوع اتفاقی داشـــته اســـت.

در حالـــی که گفتـــه می شـــد بعـــد از اتفاقات 
اخیـــر و انتقادهـــای گســـترده هـــواداران بـــه 
مدیریـــت درویـــش، بانـــک شـــهر بـــه عنوان 
مالک باشـــگاه تا دوشـــنبه)امروز(حق امضای 
درویـــش را از او گرفتـــه خبر آمد کنسرســـیوم 
بانکی در جلســـه دیروز از مدیرعامل سرخ ها 
حمایـــت کـــرده و این یعنـــی کـــه او همچنان 

ماندنی اســـت.
 از طرفی امروز قرار است هیأت مدیره باشگاه 
پرســـپولیس مثل همیشـــه جلســـات هفتگی 
خود را برگـــزار کند که باید دیـــد خروجی این 
جلســـه چه خواهد بـــود. خبر عجیـــب اینکه 
دیـــروز گفته شـــد اســـتعفای پیمـــان حدادی 
معاون اقتصادی و عضو هیأت مدیره باشـــگاه 
رد شـــده تـــا مدیریـــت پرســـپولیس همچنان 

پرخبر و پرهیاهو باشـــد.

ناصر قراگزلو
خبر نگار



اردوگاه آبی

پایان هافبک سابق چلسی در استقلال
کاکوتا با آبی ها خداحافظی می کند

روزی که گائل کاکوتا به اســـتقلال ملحق شد، بسیاری 
تصـــور می کردنـــد او تبدیـــل بـــه یکـــی از مهره هـــای 
کلیدی اســـتقلال در خط میانی شـــود امـــا حضور این 
بازیکـــن اثـــرات آنچنانـــی در کیفیـــت فنی اســـتقلال 
ایجـــاد نکـــرد و بازیکـــن کنگویی الاصل اســـتقلال که 
در کشـــور فرانســـه ســـکونت دارد نتوانســـت گره ای از 
کار اســـتقلال باز کنـــد. کاکوتا در طـــول نیم فصلی که 
برای اســـتقلال بازی کرد، عملکرد درخشـــانی نداشت 
و حتی نتوانســـت گلی برای اســـتقلال به ثمر برساند. 
بـــا این حال بـــه نظر می رســـید این بازیکـــن همچنان 
در اســـتقلال باقی بماند و در فهرست موسیمانه باشد 
اما سرمربی اســـتقلال علاقه چندانی به تداوم حضور 
این بازیکن در اســـتقلال نداشـــت و به باشـــگاه اعلام 
کرد که در راســـتای فســـخ قرارداد با این بازیکن اقدام 
کنند که باشـــگاه اســـتقلال نیـــز صحبت هـــای لازم را 
بـــا این بازیکـــن انجام داد و مقرر شـــد کاکوتـــا در ازای 
دریافت بخشـــی از مطالبات خود باشـــگاه اســـتقلال 
را ترک کنـــد. به این ترتیـــب کاکوتا را هـــم باید یکی از 
جدا شده های قطعی اســـتقلال در نیم فصل دانست. 
پیش تر نیز باشـــگاه اســـتقلال با آرمـــان رمضانی قطع 
همـــکاری کـــرد و به این ترتیـــب جدایـــی دو بازیکن از 

استقلال قطعی شـــده است. 
البتـــه خبرگزاری فارس مدعی شـــده کاکوتـــا به دلیل 
شرایط جســـمانی نمی تواند با فشـــار فعلی مسابقات 
برای اســـتقلال بازی کند و مصدومیت او نیز به خاطر 
همیـــن مســـأله اســـت؛ موضوعی کـــه در ابتـــدا قابل 
بررســـی بوده اما ظاهراً از طرف کادرفنی قبلی مغفول 
مانـــده و بـــه همین خاطـــر ایـــن بازیکن درخواســـت 
غ از  جدایـــی از اســـتقلال را مطرح کرده اســـت. فـــار
همه این مســـائل جدایـــی کاکوتا از اســـتقلال خبری 
نبـــود که موجـــب ناراحتـــی هـــواداران آبی ها شـــود و 

واکنش ها مثبـــت بود!

 
پرداخت حقوق در دستور کار مدیران

 مربیان استقلال 
باید در امارات حساب باز کنند

وضعیـــت نـــه چنـــدان بـــا ثبات اســـتقلال در ســـطح 
داد ســـبب  خ  اخیـــراً ر کـــه  تغییراتـــی  و  مدیریتـــی 
ناهماهنگی هایـــی در پرداخـــت مطالبـــات مربیـــان 
استقلال شـــده بود. در همین راستا نظری جویباری، 
مدیرعامل اســـتقلال در اولین اقدام خود نســـبت به 
پرداخـــت مطالبـــات مربیـــان این تیـــم اقـــدام کرد تا 
پیش از بازی با شـــمس آذر مشـــکل مالی موسیمانه و 
همکارانش برطرف شـــود و هیچ بهانه ای باقی نماند.

البتـــه مشـــکل موســـیمانه چندان حـــاد نبـــود و او به 
تازگـــی از باشـــگاه مبالغـــی را دریافـــت کرده بـــود، اما 
باشـــگاه اســـتقلال در راســـتای پرداخـــت دوبـــاره بـــه 
ایـــن مربـــی و دســـتیارانش اقـــدام کـــرد. هرچند که 
مربیان اســـتقلال بـــه مدیران اعـــلام کرده انـــد که به 
جـــای دریافـــت پول بـــه صورت نقـــد؛ مطالبـــات باید 
بـــه حساب شـــان واریـــز شـــود. از ایـــن رو مقرر شـــد 
دســـتیاران ســـرمربی اســـتقلال در دبی حســـاب باز 
کننـــد و بـــه همیـــن دلیل ســـفری کوتـــاه بـــه امارات 
خواهند داشـــت تا بـــا باز کردن حســـاب، پول شـــان 

را دریافـــت کنند.
در صورتی که شرایط مهیا باشـــد ۴ دستیار موسیمانه 
بـــرای ایـــن منظـــور بعـــد از دیـــدار روز دوشـــنبه بـــا 
شـــمس آذر ســـفری کوتاه به امارات خواهند داشـــت. 
ابن وضعیت نشـــأت گرفته از شـــرایط خاص تحریمی 
اســـت و گرنه در گذشته مشـــکلی بابت پرداخت های 
اینچنینی وجود نداشـــت، امـــا از زمانی که تحریم های 
بانکـــی علیه ایران شـــکل گرفته، مشـــکلات اینچنینی 

برای باشـــگاه ها بـــه وجود آمده اســـت.

 
چرا 10 هزار بلیت؟

بازی اســـتقلال و شـــمس آذر امروز در ورزشگاه آزادی 
برگـــزار خواهد شـــد. ایـــن دیـــدار در شـــرایطی بعد از 
مدت ها در ورزشـــگاه پیر آزادی انجام خواهد شـــد که 
قرار اســـت برای حضور 10 هزار تماشاگر بلیت فروشی 
شـــود. برای 500 نفر از تماشـــاگران خانـــم نیز بلیت در 
نظر گرفته شـــده اســـت. از ظهر دیروز بلیت فروشـــی 
این بازی برای هواداران اســـتقلال شـــروع شد و خیلی 
زود نیـــز 10 هـــزار بلیتی که برای هواداران اســـتقلال در 
نظـــر گرفته بودند به پایان رســـید. البته اســـتقلالی ها 
انتظار داشـــتند تعداد بلیت بیشـــتری بـــرای این بازی 
فروختـــه شـــود امـــا تصمیم گیـــران در نهایـــت به این 
نتیجه رســـیدند کـــه بیـــش از 10 هزار بلیـــت فروخته 
نشـــود که ایـــن موضوع بـــا انتقاداتـــی نیز همـــراه بود 
و مشـــخص نیســـت که چرا ایـــن تعداد بلیـــت در نظر 

گرفته شـــده است.

 
مشکل میکسدزون

دربـــاره اینکـــه بازیکنـــان اســـتقلال بعـــد از بـــازی بـــا 
شـــمس آذر در چـــه فضایـــی مصاحبه کننـــد حرف و 
حدیث هایـــی مطـــرح اســـت. گفته می شـــود جایگاه 
میکسدزون ورزشـــگاه آزادی هنوز برای انجام مصاحبه 
بازیکنان آماده نیســـت و همین موضوع ممکن است 
مسئولان باشگاه اســـتقلال را بر آن دارد که بازیکنان را 

ازانجـــام مصاحبـــه منع کنند. 
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اردوی  برپایـــی  شـــب  آخریـــن  در 
اســـتقلال در جزیره کیش جر و بحث 
عجیبی میان سید حسین حسینی و 
رامین رضاییان در گرفت که نزدیکان 
بـــه ماجـــرا معتقدنـــد بر ســـر گرفتن 
یک فیلـــم از ســـوی رامیـــن رضاییان 
بوده اســـت. این موضوع ســـبب شد 
تـــا قدری کانون اســـتقلال پر حاشـــیه 

شـــود و مشـــکلاتی به وجـــود آید. 
علـــی نظـــری جویبـــاری، مدیرعامـــل 
باشـــگاه اســـتقلال، امـــا در اقدامـــی 
قابـــل توجـــه و در شـــرایطی کـــه یک 
روز تـــا بـــازی بـــا شـــمس آذر قزویـــن 
باقـــی مانـــده بـــه بهانـــه گفت و گـــو با 
بزرگتر های تیم رامیـــن رضاییان را به 
همراه ســـید حسین حســـینی به این 
نشســـت فرا خواند و برای آنها دقایقی 

بـــه گفت و گـــو پرداخت.
 جویباری در صحبت هـــای خود برای 
بازیکنان این جمـــلات را به زبان آورد: 
»مجموعـــه مدیریتی تمـــام توان خود 
را بـــه کار خواهـــد گرفت تـــا با برطرف 
کردن مشـــکلات و تقویت تیم، آینده 
مطلوبی را برای اســـتقلال رقم بزند.« 
وی در ادامـــه افـــزود: »قطعاً بـــا ایجاد 
همدلـــی و اتحـــاد می توانیـــم زمینـــه 
کســـب موفقیت های بـــزرگ را فراهم 
آوریم. شما از بازیکنان بزرگ این تیم 
به شـــمار می رویـــد، قطعاً اســـتقلال 
می تواند با درخشـــش شـــما به نتایج 
مطلوبی دســـت پیدا کند تا هواداران 

لحظـــات خاطره انگیـــزی را بـــه خاطر 
بســـپارند. مسئولیت شـــما در مقطع 
کنونی بسیار ســـنگین و دشوار است، 
جدا از اینکه در وهله نخســـت باید به 
دنبال موفقیت و ســـربلندی استقلال 

در مستطیل ســـبز باشید.«
وی در ادامـــه اضافـــه کـــرد: »توقـــع 
هواداران از بازیکنان بزرگ تیم حفظ 
وحـــدت، یکپارچگـــی و رعایت نظم و 
انضباط اســـت تـــا اســـتقلال با حفظ 
تمرکـــز و آرامش بتوانـــد در نیم فصل 
دوم رقابت های لیـــگ برتر دیدار های 
حســـاس خود را با موفقیت پشت سر 

بگذارد.«
 مدیرعامل باشگاه استقلال در بخش 
دیگـــری از توضیحـــات خـــود گفـــت: 
»فرامـــوش نکنیـــم امـــروز مأموریت 
ما تلاش شـــبانه روزی بـــرای موفقیت 
باشـــگاه بزرگ اســـتقلال اســـت. این 
باشـــگاه متعلق به میلیون هـــا هوادار 

عاشـــق اســـت کـــه تمـــام دلخوشـــی 
آنهـــا بـــه موفقیـــت اســـتقلال پیوند 
خـــورده اســـت. بر ایـــن اســـاس باید 
بـــا همدلی و اتحـــاد به دنبال کســـب 
نتیجـــه ایـــده آل باشـــیم تا شـــرمنده 
هواداران شـــریف اســـتقلال نباشیم. 
در این نشســـت، محمودرضـــا بابایی 
عضو هیأت مدیره باشـــگاه استقلال، 
بهرام امیری، ایمان عالمی و تعدادی 
از مدیران اجرایی باشـــگاه هم حضور 

داشتند.«
در نهایـــت جویبـــاری بـــا گرفتن یک 
عکس مشـــترک با حسینی و رضاییان 
به نوعی ایـــن دو بازیکن اســـتقلال را 
با هم آشـــتی داد تـــا در آســـتانه بازی 
با شـــمس آذر و شـــروع نیم فصل دوم 

اوضاع اســـتقلال قدری آرام شـــود.
گفتـــه می شـــود حســـینی و رضاییان 
در مقابل مدیران باشـــگاه اســـتقلال 

برخـــورد گرمـــی با هم داشـــتند.

ســـتاره  واحـــدی  نیکبخـــت  علیرضـــا 
ســـابق اســـتقلال که از چنـــدی قبل به 
عنـــوان مربـــی پیـــکان در ایـــن تیم در 
کنار ســـیروس دین محمدی مشـــغول 
به مربیگری شـــده، در رابطه با شـــرایط 
و  خریدهایـــش  آخریـــن  و  اســـتقلال 
شـــرایط ایـــن تیـــم، بـــا خبرنـــگار ایران 

ورزشـــی صحبـــت می کنـــد.

در رابطه با مهاجمان جدیدی که 
استقلال به خدمت گرفته، چه 

صحبتی دارید؟
مســـعود جوما مهاجم خوبی اســـت اما 
مـــن تعریـــف جوئـــل کوجـــو را خیلی از 
بچه های اســـتقلال که در کیش بودند، 
شـــنیده ام. مهاجمی که شـــنیدم خیلی 
خـــوب کار می کنـــد و بـــه مـــن گفته اند 
فوق العاده اســـت، به همیـــن دلیل من 
خیلـــی امیـــدوارم با حضور ایـــن بازیکن 
خـــط حمله اســـتقلال از قـــدرت بالایی 

برخوردار شـــود.
آیا موسیمانه توانسته تغییرات 

مثبتی در تیم ایجاد کند؟
بـــه نظـــرم از زمانـــی کـــه موســـیمانه به 
اســـتقلال آمده شـــرایط این تیـــم بهتر 
شـــده اســـت. هر چند بعضی ها نسبت 
بـــه تعطیلـــی طولانـــی نیم فصـــل خیلی 
از ســـرمربی آبی هـــا ایـــراد گرفتنـــد اما 

مـــن معتقـــدم شـــرایط بهتر شـــده و با 
مهره هایـــی کـــه ایـــن تیـــم بـــه خدمت 
گرفتـــه حتمـــاً بهتـــر از این هـــم خواهد 

. شد
در خصوص بازی استقلال 

مقابل شمس آذر که قرار است در 
ورزشگاه آزادی برگزار شود، چه 

نظری دارید؟
واقعـــاً خیلـــی خوشـــحالم که ورزشـــگاه 
آزادی حاضـــر شـــد و هـــواداران فوتبال 
ایـــران  پرهـــوادار  تیـــم  دو  خصوصـــاً 
می تواننـــد بازی های تیم محبوبشـــان را 
در ورزشـــگاه آزادی دنبـــال کنند و از این 
نکتـــه بیشـــتر خوشـــحال می شـــوم که 
اجازه بازی هـــای دو تیم پرســـپولیس و 
اســـتقلال در ورزشـــگاه آزادی هـــم داده 
شـــده اســـت که می تواند قدرت این دو 

تیـــم را خیلی افزایـــش دهد.
برخی معتقدند استقلال باید 

تمرکزش را روی جام حذفی 

بگذارد.
واقعاً بـــازی راحتی در جام حذفی وجود 
نـــدارد و نمی توان گفت کـــه بازی راحتی 
در انتظار اســـتقلال اســـت اما قرعه تیم 
در اولیـــن گام حذفـــی، قرعـــه خوبـــی 
اســـت. اســـتقلال هنوز یـــک نیم فصل 
دیگـــر در لیگ را پیـــش رو دارد که حتماً 
باید تـــلاش کنـــد بهترین رتبـــه ممکن 
را کســـب کنـــد. در جام حذفـــی هم که 
استقلال ســـبقه خیلی خوبی دارد حتماً 
باید تمام تـــلاش خود را انجـــام دهد تا 

شود. موفق 
در خصوص تغییر مدیریت 

استقلال چه صحبتی دارید؟ شما 
قبلاً با جویباری کار کردید.

بله، زمان حضورم در استقلال جویباری 
سرپرســـت تیم بود و فقط در این رابطه 
می توانم بگویم کـــه در انتقال من آقای 
نظـــری خـــوب کار کردند و برای ایشـــان 

آرزوی موفقیت دارم.

آشتی حسینی و رضاییان با برگزاری یک نشست به موقع

نظری: مسئولیت بزرگان تیم خیلی سنگین است
خوشحالم آزادی آماده شد

نیکبخت: تعریف کوجو را زیاد شنیدم

پیتســـو موســـیمانه، از برگـــزاری اردوی 
اســـتقلال در کیش ابـــراز رضایت کرده 
کیـــش  جزیـــره  در  »اردویـــی  اســـت: 
بـــرای نیم فصـــل  تـــا تیـــم را  داشـــتیم 
در  خوبـــی  اردوی  کنیـــم.  آمـــاده  دوم 
کیـــش داشـــتیم. بایـــد تـــلاش کنیـــم 
در ســـال 2025 مثبت باشـــیم و از تیم 
با شـــمس آذر  بـــازی  حمایـــت کنیـــم. 
اولیـــن تجربه مـــن در ورزشـــگاه آزادی 
خواهـــد بـــود. تصاویـــر این اســـتادیوم 
را دیـــده ام و می دانـــم با چـــه منظره ای 
هـــواداران  از  شـــد.  خواهـــم  مواجـــه 
و  بیاینـــد  ورزشـــگاه  بـــه  می خواهـــم 
از اســـتقلال حمایـــت کننـــد. مـــا بـــه 
کمـــک آنها نیـــاز داریـــم و حضـــور آنها 
در ورزشـــگاه می تواند از لحـــاظ ذهنی 
برای بازیکنان خوب باشـــد. در مرحله 
ســـختی قـــرار داریـــم و حـــالا فرصـــت 
خوبی اســـت که هواداران به استقلال 

کنند.«  کمـــک 
موســـیمانه بـــه انرژی آفرینی از ســـوی 
هـــواداران تأکیـــد دارد: »می خواهیـــم 

هواداران در ســـال 2025 بیشـــتر به ما 
کمک کننـــد و انرژی مثبت بیشـــتری 
لیـــگ  بازی هـــای  بدهنـــد.  مـــا  بـــه 
نخبـــگان آســـیا را هم پیـــش رو داریم 
و نیازمنـــد انرژی مثبت هســـتیم. نیاز 
داریم هـــواداران به ما کمـــک کنند تا 

بازگردیم.« خـــوب  شـــرایط  به 
واکنـــش  در  اســـتقلال  ســـرمربی   
بـــه تعطیلـــی 8 روزه تمرینـــات کـــه با 
انتقادهایـــی همـــراه بود، گفـــت: »هر 
کســـی نظـــر خـــودش را دارد! هنـــگام 
نظر  مطابق  نمی توانیـــم  برنامه ریـــزی 
افرادی که بیرون از مجموعه هستند، 
عمل کنیـــم. آنهـــا از شـــرایط و تعداد 
مصدومان مـــا خبر ندارنـــد. متدهای 
و  کـــرده  تغییـــر  فوتبـــال  در  تمریـــن 
به عنـــوان مربی باید بر علوم ورزشـــی 
نیســـت  این گونـــه  باشـــیم.  مســـلط 
کـــه بیـــرون می گوینـــد ما هشـــت روز 
بدانیم  بایـــد  رفته ایـــم!  تعطیـــلات  به 
تمرینـــات چـــه فشـــاری و چـــه مدتی 
داشـــته باشـــد. مگر اســـتقلال مقابل 
فـــولاد  و  ســـپاهان  الهـــلال،  الاهلـــی، 
خســـته بود و انـــرژی نداشـــت؟ نباید 
برنامـــه تمرینی ما را زیر ســـؤال ببرند. 
ما فقـــط به این دلیل که فوتبالیســـت 

بوده ایـــم، مربـــی نشـــده ایم!« 
ادامه داد: »دوره هایـــی گذرانده ایم  او 
و در علـــوم ورزشـــی مطالعـــه کردیم؛ 
می کننـــد  کار  مـــا  بـــا  کـــه  دوســـتانی 
نیـــز همیـــن شـــرایط را دارنـــد. همـــه 
ایـــن افـــراد در رشـــته علـــوم ورزشـــی 
چـــه  می داننـــد  و  کرده انـــد  تحصیـــل 
زمانـــی اســـتراحت کنیـــم یـــا تغذیـــه 
بازیکنان چگونه باشـــد. در کل منطقه 
خلیج فـــارس کار کرده ایـــم و اگـــر قرار 
باشـــد برنامه مـــا را زیر ســـؤال ببرند، 
پـــس کارمان را بـــا کـــدام برنامه پیش 

» ؟ یم ببر
 موســـیمانه بـــا ناراحتـــی ادامـــه داد: 
»بازیکنـــان مصـــدوم زیـــادی داریـــم. 
بازگشـــته،  تیـــم  بـــه  تـــازه  کوشـــکی 
رهـــا  مصدومیـــت  از  هنـــوز  اســـلامی 
ماشـــاریپوف  جلال الدیـــن  و  نشـــده 
یـــک جلســـه تمریـــن کـــرده اســـت. 
روز مصدوم بود؛  ماشاریپوف هشـــت 
چگونه بایـــد بـــا او کار می کردیم؟ نیاز 
داریـــم آنها زودتـــر به زمیـــن بازگردند 
و در اختیار تیم باشـــند. مـــا حرفه ای 
هســـتیم، مـــدرک پرولایســـنس داریم 
و از خیابـــان بـــه اینجـــا نیامده ایـــم.« 
اینکـــه  بـــدون  اســـتقلال  ســـرمربی 

بابت تعـــداد غایبان گلـــه کند، گفت: 
صحبت  مصدومـــان  دربـــاره  »خیلـــی 
کرده ایـــم و نمی خواهـــم در ایـــن باره 
بیشـــتر حرف بزنـــم. باشـــگاه در مورد 
یـــا  هســـتند  بازیکنانـــی  چـــه  اینکـــه 
نیســـتند، گزارش می دهـــد. 11 بازیکن 
در زمین خواهیم داشـــت و بـــه اندازه 
کافـــی بازیکـــن تعویضی داریـــم. هیچ 
در  موســـیمانه  نداریـــم.«  بهانـــه ای 
نهایت گفـــت: »به حمایـــت هواداران 
دربـــاره  نمی خواهیـــم  داریـــم.  نیـــاز 
اینکـــه چـــه اتفاقاتـــی در اردوی کیش 
افتـــاد یـــا اینکـــه کاکوتا چه شـــرایطی 
دارد، صحبـــت کنیـــم. فکـــر می کنـــم 
می توانیـــم پیـــروز شـــویم و بـــه نظرم 
بـــازی را می بریـــم. مدیریـــت باشـــگاه 
گفت کـــه از ما حمایـــت می کند و من 
اطمینـــان دارم از مـــا حمایت خواهد 
کـــرد. نمی توانـــم مســـائل مربـــوط به 
در  مطبوعـــات  بـــا  را  خـــودم  لیســـت 
میـــان بگـــذارم. این فهرســـت را ســـه 
مـــاه پیش بـــه مدیریت قبلی باشـــگاه 
هـــم ارائه کردم. مـــن حرفه ای و جدی 
هســـتم و می دانـــم بایـــد چـــه کنـــم. 
حمایـــت  هـــم  باشـــگاه  دارم  انتظـــار 

» . کند

اســـتقلال نیم فصـــل را به بطالـــت گذرانده 
و در ایـــن موضـــوع هیـــچ شـــک و تردیـــدی 
وجود نـــدارد. اینکـــه مقصر نکونـــام بوده یا 
بازیکنان و حتی برای موســـیمانه نیز سهمی 
باید قائل شـــد دیگـــر اهمیتی نـــدارد. برای 
اســـتقلال این یک شـــروع تازه اســـت و باید 
در نیم فصل دوم با هیبتـــی متفاوت گام به 
میدان رقابت بگذارد و به ســـادگی امتیازات 

را از کـــف ندهد. 
آماری کـــه از اســـتقلال به جا مانده نشـــان 
می دهـــد کـــه بیشـــتر امتیـــازات خـــود را در 

خانه از دســـت داده اســـت. 
شـــاید بـــازی در ورزشـــگاه شـــهدای قدس 
بخشـــی از ایـــن دلایـــل باشـــد امـــا پرواضح 
اســـت کـــه ایـــن جابه جایـــی نبایـــد اثرات 
آنچنانـــی در کیفیـــت فنی اســـتقلال ایجاد 
کنـــد و تیمی کـــه ابتـــدا در اختیـــار نکونام 
بود و بعـــد در اختیار موســـیمانه قرارگرفت 
باید نتایـــج مطلوب تری در خانه به دســـت 

می آورد. 
از دســـت رفتـــه  از امتیـــازات  ایـــن حجـــم 
اســـتقلال را بـــه تیمی بـــی آزار تبدیـــل کرده 

اســـت؛ وضعیتی کـــه منجر به قـــرار گرفتن 
اســـتقلال در جایـــگاه دهم شـــده امـــا باید 
باور داشـــت کـــه اگر اســـتقلال در نیم فصل 
دوم بازی هـــا را جدی بگیرد و دســـت کم در 
تقابل هـــای خانگـــی به برتری برســـد بخش 
اعظمی از امتیـــازات از دســـت رفته جبران 

خواهد شـــد. 
اینکـــه بخواهیـــم تصـــور کنیم اســـتقلال به 
یـــک مدعـــی جـــدی تبدیـــل شـــود، انتظار 
تیـــم  کـــم  دســـت  امـــا  اســـت  بی جایـــی 
بـــه  کـــه  امتیازاتـــی  می توانـــد  موســـیمانه 
ســـادگی از دســـت داد را بازپـــس بگیرد و به 

تیمـــی قابـــل قبـــول تبدیل شـــود.
از  یکـــی  اول  نیم فصـــل  در  اســـتقلال   
ضعیف تریـــن نتایـــج تاریـــخ خـــود در لیگ 
برتـــر را رقـــم زد امـــا بازگشـــت به ورزشـــگاه 
آزادی می تواند فتح بابی باشـــد تا استقلال 
شـــروع به کســـب امتیازات دوبـــاره کرده و 

اوضـــاع را به ســـود خـــود تغییـــر دهد. 
موســـیمانه در ایـــن بـــازی چنـــد محـــروم و 
مصـــدوم دارد کـــه انتخاب ترکیـــب را قدری 
برایـــش دشـــوار خواهـــد کـــرد. هرچند که 
بـــازی  ایـــن  از  ســـرمربی اســـتقلال پیـــش 
اعلام کـــرده دلیلی نـــدارد به واســـطه تعدد 

مصدومـــان و محرومـــان بهانـــه بیاوریـــم. 
در واقع خود موســـیمانه نیز تأکید به کسب 
پیـــروزی مقابل شـــمس آذر دارد؛ تیمی که با 
ســـرمربیگری مهدی رحمتی حـــال و هوای 

این بـــازی را جذاب تـــر خواهد کرد.

امروز اولین تجربه من در ورزشگاه آزادی است
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دنیل مدودف، تنیســـور روس، 
بـــه دلیـــل رفتـــار نامناســـبش 
در مســـابقات اوپـــن اســـترالیا 
دلار  ۷۶هـــزار  پرداخـــت  بـــه 
محکـــوم شـــد.  ایـــن تنیس باز 
روس در دور دوم مســـابقات 
به لونر تیـــن امریکایـــی باخت 

و از روی ناراحتـــی ضربـــه ای را 
به دوربیـــن تلویزیونی وارد کرد 
و راکتـــش را شکســـت و با داور 
نیز جروبحث کرد. کار به اینجا 
ختم نشـــد و او پـــس از بازی در 
نشســـت خبری حاضر نشـــد. 
ایـــن در شـــرایطی اســـت کـــه 

ت  بقا مســـا تـــکل   و پر طبـــق 
حضـــور تمامی تنیس بـــازان در 
نشســـت خبـــری بعـــد از بازی 
الزامی اســـت. برهمین اساس 
تنیـــس  جهانـــی  فدراســـیون 
مـــدودف را ۷۶هزار دلار جریمه 

. د کر

جریمه ستاره تنیس جهان به دلیل بدرفتاری  روزنامـــــه  ورزشی صبـــــح ایـران 
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فضای مجازی

گزارش تصویری

خشم مرد پرتغالی بعد از شکست مقابل یووه

به گزارش sportbible، در سال های اخیر، با 
ینه های اشتراک سرویس های  فزایش هز ا
پخش قانونی مانند اسکای اسپورتس و تی ان تی 
اسپورتس، استفاده از IPTV، فایر استیک و دیگر 
دستگاه های اصلاح شده برای دسترسی غیرقانونی 
به محتوای ورزشی بشدت افزایش یافته است. 
این دستگاه ها به کاربران اجازه می دهد تا با 
استفاده از اینترنت، به طور غیرقانونی و با هزینه 
بسیار پایین به مسابقات ورزشی پخش زنده 
دسترسی پیدا کنند.  به همین دلیل، لیگ برتر 
انگلیس و سایر سازمان های ورزشی با همکاری 
مقامات قانونی، اقدامات شدیدی را برای مقابله 
با این پدیده آغاز کرده اند. اکنون مشخص شده 
است که یوفا با همکاری سازمان های نظامی در 
عملیاتی به نام »عملیات کریتوس« موفق شده 
است شبکه ای از پلتفرم های پخش غیرقانونی 
را با بیش از ۲۲ میلیون کاربر منحل کند.  این 
عملیات از تابستان گذشته و همزمان با برگزاری 
رویدادهای مهم ورزشی مانند یورو ۲۰۲۴ شروع شد 
و در آن پلیس هایی از کشورهای مختلف اروپایی 
و غیراروپایی با یکدیگر همکاری کردند.  در مجموع 
این عملیات، 11۲ جست و جو در مناطق مختلف 
انجام شده است که در آن 1۰۲ مظنون شناسایی و 
در نهایت 11 نفر دستگیر شدند. گفته شده که این 
گروه در سراسر جهان چیزی در حدود ۲۲ میلیون 

کاربر را پوشش می دادند.

 خبرگزاری های دنیای بدنسازی به تازگی از 
احتمال بازگشت ممدوح السبیعی ملقب به 
»بیگ رامی«، قهرمان دو دوره مستر المپیا، 
به این رقابت ها در سال ۲۰۲5 خبر داده اند. 
خبرنگار  رابرت،  کلی  ای جی  گذشته  روز 
مطرح دنیای بدنسازی، مدعی شد که بیگ 
رامی قهرمان دو دوره مسترالمپیا در سال 
۲۰۲5 به این رقابت بازخواهد گشت. رابرت 
ضمن استناد به برخی گزارش های محلی 
و اسپانسرهای بیگ رامی، این موضوع را 
نیز پیگیری و اطلاعات  امریکایی  از منابع 
بیشتری در این خصوص دریافت کرده است.

کارشناسان فدراسیون بین المللی تاریخ و 
آمار فوتبال )IFFHS( در پایان سال ۲۰۲۴، 
لیگ های برتر فوتبال دنیا را بر اساس کیفیت 
آنها رده بندی کرد. سری A ایتالیا بر مبنای 
IFFHS با کسب 199۲ امتیاز، همانند  نظر 
شمار  به  دنیا  لیگ  بهترین  گذشته  سال 
می رود و لیگ کشورهای اسپانیا و انگلیس 
با 1885 و 1871 امتیاز، در رتبه های بعدی 
قرار دارند. سری A برزیل در جایگاه چهارم 
برترین لیگ های دنیا ایستاده و لیگ های 
آلمان، آرژانتین، پرتغال، فرانسه، بلژیک و 
هلند نیز در رده های بعدی جای گرفته اند. 
لیگ برتر فوتبال ایران در این رده بندی با 
یک پله صعود نسبت به سال ۲۰۲3 از نگاه 
فدراسیون بین المللی تاریخ و آمار فوتبال 
شصت وهفتمین لیگ دنیا به شمار می رود! 
لیگ کشورهای ژاپن، عربستان، کره جنوبی، 
امارات، چین و تایلند در رتبه های اول تا 
ششم برترین لیگ های آسیایی جای دارند و 
لیگ برتر ایران جایگاه هفتم لیگ کشورهای 

آسیایی را به خود اختصاص داده است.

ســـرجیو کونسیســـائو اولیـــن بـــازی خود به عنوان ســـرمربی میلان را بـــا پیروزی دو بر یـــک مقابل یـــووه در نیمه نهایی ســـوپرجام ایتالیا در ریـــاض تجربه کرد. بـــا این حال، 
اولین شکســـت او در ســـری A مقابـــل یوونتوس رقم خـــورد و تیم او با نتیجه 2-صفر در ورزشـــگاه آلیانز نتیجـــه را واگذار کرد. ایـــن مربی پرتغالی از عملکـــرد تیمش عصبانی 

بـــود و حرکات بســـیار جالبی کنار خط داشـــت کـــه از لنز دوربین ها پنهـــان نماند.

کریمسیبرایمکزیکیها
اینترمیامی و کلاب امریکای مکزیک در دیداری دوستانه به مصاف 
هم رفتند که در نهایت به تساوی ۲-۲ رضایت دادند. پس از پایان 
بازی، دو تیم به ضربات پنالتی رفتند که اینتر میامی موفق شد با 
نتیجه 3-۲ به پیروزی برسد. لیونل مسی در دقیقه 3۴ و توماس 
آویلس در دقیقه ۲+9۰ گل های اینترمیامی را به ثمر رساندند. از 
همان ابتدای بازی، هواداران مکزیکی حاضر در استادیوم شروع 
به هوکردن لیونل مسی کردند و شعارهای بسیاری علیه او سر 
دادند. زمانی که بازی با یک گل به سود کلاب امریکا دنبال می شد، 
لیونل مسی با ضربه سر دروازه این تیم را باز کرد و با یک شادی 
گل خاص، جواب مکزیکی ها را داد. مسی با اشاره به این که 
آرژانتین سه مرتبه قهرمان جام جهانی شده اما مکزیک تاکنون 
به این عنوان نرسیده، جواب سوت ها و شعارها را داد که این 
حرکت او، با واکنش های زیادی در شبکه های اجتماعی همراه شد.
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استوریدروازهبانسابقآبیهادرحمایتازبهزادغلامپور
وحید طالب لو دروازه بان سابق آبی ها با انتشار یک استوری در 
صفحه شخصی اش از بهزاد غلامپور که به تازگی از تیم استقلال 

کنار گذاشته شده حمایت کرد.
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آرمانرمضانیتسلیمشدنینیست
 آرمان رمضانی پس  از جدایی از استقلال با انتشار یک استوری از 
تمرین خود نوشت: »انگیزه آخرین چیزیه که در من خواهد مرد.« 
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رقیب جدید چوپان به میدان می آید 

عملیات ضربتی یوفا علیه پخش 
غیرقانونی مسابقات ورزشی

 سری A ایتالیا
بهترین لیگ جهان

یادبود فاجعه تلخ ساختمان پلاسکو در گفت وگو با حمید حاج ملک
آتش نشانی کمک کرد تا داور بهتری باشم

 ،139۵ 30 دی مـــاه  صبـــح پنجشـــنبه، 
تهـــران، پایتخت ایـــران، شـــاهد یکی از 
تلخ ترین و غم انگیزترین حوادث تاریخ 
خـــود بود. خبری کـــه ابتدا در گوشـــه و 
کنـــار شـــهر پخش شـــد، به ســـرعت به 
یک بحران ملی بدل شـــد: ســـاختمان 
پلاســـکو، نماد دیرینه تجاری و صنعتی، 
در شـــرایطی اضطراری دچار حریق شد 
که شـــمار زیادی از آتش نشانان و کسبه 
در آن حضور داشتند. در کمال ناباوری، 
در مدت زمانی کوتـــاه، این بنای تاریخی 
بـــه یک تـــوده آوار تبدیل شـــد و جان 1۶ 

آتش نشـــان و ۵ نفر از کســـبه را گرفت.
 درحریـــق بـــزرگ و ناگهانی ســـاختمان 

پلاســـکو که به مدت 3٫۵ ساعت 
مأمـــوران  داشـــت،  ادامـــه 

آتش نشـــانی بـــا شـــجاعت 
و فـــدای جـــان خـــود 

تـــا  ند  شـــید کو
مهـــار  را  آتـــش 
جـــان  و  کننـــد 

یی  ن ها نســـا ا
یـــر  ز ر  د کـــه  ا  ر

خطرنـــاک  مـــواد  انـــواع 
گرفتـــار  ســـرکش  شـــعله های  ه و  شد

غـــم  به ر  . هنـــد د ت  نجـــا  ، نـــد د بو
کوشـــش های بی وقفه ایـــن قهرمانان، 

متأســـفانه آنهـــا نیـــز در ایـــن فاجعـــه 
ســـهمگین گرفتار شدند و ساختمان 

تجاری پلاســـکو ۸ســـال قبـــل یعنی 
قیقـــه  د  ۷ : ۵ 9 عت  ســـا رســـت  د
صبـــح پنجشـــنبه 30دی 139۵ پس 
از ۵۵ســـال ســـرپا مانـــدن، بـــر اثـــر 

آتش ســـوزی فرو ریخـــت و ۵۶0 واحد 
تجـــاری آن به طور کامل ویران شـــدند.

اکنـــون کـــه هشـــت ســـال از آن فاجعه 
تلـــخ می گـــذرد، تصمیـــم گرفتیـــم بـــا 
یکی از آتش نشـــانان حاضـــر در آن روز، 
حمیـــد حاج ملـــک، گفت وگـــو کنیـــم. 
حمیـــد حاج ملـــک، نه تنهـــا بـــه عنوان 
یـــک آتش نشـــان فوق العاده شـــناخته 
یـــک داور  می شـــود، بلکـــه به عنـــوان 

فوتبـــال نیـــز معروف اســـت.

 به عنوان یک آتش نشان، 
شما چه احساسی در روز 

حادثه داشتید؟ 
ایـــن حادثـــه روی جامعـــه  متأســـفانه 
آتش نشانی تأثیر بســـیار بدی گذاشت. 
مـــا در شـــهر خودمان مشـــغول خدمت 

بودیـــم امـــا خب خیلـــی از همـــکاران از 
ســـایر شـــهر ها نیز بـــرای کمک پـــای کار 
آمدنـــد و تـــلاش کردند تا ایـــن حادثه با 
کمترین خســـارت ممکن انجام شود اما 
متأســـفانه حادثه پلاســـکو یـــک خاطره 
تلخ در ذهن جامعه آتش نشـــان ها شد 
و هنـــوز هم خیلـــی از خانواده ها داغدار 

عزیزان خود هســـتند.
به نظرتان پس از هشت سال، 

آیا درس هایی از این فاجعه 
آموخته ایم؟ 

 بله، قطعاً، یکـــی از بزرگ ترین درس ها، 
ضرورت آمادگی و پیشـــگیری از حوادث 
غیرمترقبه اســـت. متأســـفانه هر وقت 
یـــک حادثـــه تلـــخ بـــه وجـــود می آیـــد، 
همه به ضـــرورت پیشـــگری و ایمنی پی 

می برنـــد. مـــا بایـــد تدابیـــر لازم را برای 
جلوگیری از وقوع چنین حوادثی اتخاذ 
کنیـــم و آموزش هـــای بیشـــتری را برای 

مقابلـــه بـــا بحران ها ارائـــه دهیم. 
واکنش جامعه فوتبال به این 

حادثه چه بود؟
مـــردم ایـــران، بســـیار انساندوســـت و 
شـــریف هســـتند و معمولاً در این دست 
همـــدردی  ابـــراز  همیشـــه  حادثه هـــا 
عمیقـــی می کنند؛ جامعـــه ورزش نیز از 
خانـــواده مردم ایران هســـتند و آنها هم 
همیشـــه بعد از ایـــن حادثه بـــه بنده به 
عنـــوان یک داور آتش نشـــان ابراز لطف 

و همدردی داشـــتند.
هم آتش نشانی و هم 

قضاوت، هر دو شغل به نوعی 
بازی با آتش است.

بلـــه، هـــر دو از ســـخت ترین مشـــاغل 
هســـتند. مثلاً اگر همین حـــالا بدترین 
تصادف هم مقابل چشـــمانم رخ دهد، 
من بایـــد بـــا آرامـــش و خونســـردی 
بهترین تصمیمات را در لحظه اتخاذ 
کنـــم. ایـــن فشـــار هـــر روزه باعـــث 

شـــده تا ناخـــودآگاه مـــا آتش نشـــان ها 
انســـان های قوی تـــری شـــویم. جالـــب 
اســـت که شـــغل آتش نشـــانی به من در 
قضاوت هـــم کمک کـــرده تـــا بتوانم در 
لحظه درســـت ترین تصمیمات را تحت 

فشـــار اتخاذ کنم.
 

در پایان چه پیامی برای 
خانواده های قربانیان و جامعه 

دارید؟ 
پیام من این اســـت کـــه ما نبایـــد اجازه 
دهیـــم که ایـــن قهرمانان از یـــاد بروند. 
وظیفـــه داریـــم که هرســـاله یادشـــان را 
گرامی بداریم و به جامعه نشـــان دهیم 
که فداکاری های آنهـــا فراموش نخواهد 
شـــد. همچنین امیدوارم که تلاش های 
مـــا در آمـــوزش و پیشـــگیری از حوادث 
باعـــث شـــود کـــه دیگـــر شـــاهد چنین 
فجایـــع غم انگیزی نباشـــیم. بســـیاری 
از مردان دلیـــر خانواده آتش نشـــانی در 
شـــهر های کوچک با کمتریـــن امکانات 
در تـــلاش هســـتند و امیدواریـــم توجه 

ویژه تـــری بـــه این عزیزان شـــود.

گزارش یک

محمدرضا رحیم پور
روزنامهنگار


